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شنبه    21 خرداد 1401   شماره 1909  8 صفحه   قيمت 3000 تومان

سرمقاله
غرب و آمریکا به دنبال ابزار »حفظ آبرو« 

هستند تا ایران را پای میز مذاکره بکشانند

  دکتر علی اصغر زرگر 
   کارشناس اقتصاد سياسی 

من بر این عقیده ام که فشار های وارد شده بر ایران از جانب آژانس 
بیشتر بخاطر این است که می خواهند ایران را به نتیجه گرفتن در 
توافق برجام هدایت کنند. چون آمریکاییها رسما اعلام کرده اند که 
مساله آژانس و مساله مانیتورینگ و نظارت بر فعالیت های ایران و 

همکاری ایران با آژانس یک مساله است و مساله....
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درهمين   صفحه بخوانيد

5

ممنوعیت 
 درصادرات

 ایجاد نمی کنیم
وزیر امور اقتصــادی و دارایی تاکید کرد: به  

هیچ وجه درکشــــور قصــد ایجاد فضای 
ممنوعیــت صادراتی نداریم.به گزارش ایلنا، 
ســــید احســان خاندوزی روز گذشته در 

جلسه شورای گفتو گوی دولت ....

8جامعه

2ایران و جهان

3اقتصادکلان

6زیربنایی
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مشکلات اقتصادی با 
تصمیمات احساسی و 

مقطعی حل نخواهد شد

2

 دادستان تهران از 
دستگیری سارقان 
بانک ملی خبر داد

2 ایران و جهان

جبران کمبود ۱۰۰۰ واگن مترو تهران در مراحل نهایی نشان می دهد

پایتخت گرفتار بی سامانی در حمل و نقل عمومی

 از دلایل حادثه لوکوموتیو مشهد-یزد گزارش می دهد 

قطارهایی به مقصد مرگ

آیت الله خاتمی

هدف قطعنامه علیه ایران گرفتن امتیاز در مذاکرات است

معاون وزیر اقتصاد

نظام مالیاتی پلیس اقتصادی است

7

گزارش   ازتعلیق خرید خودرو در بورس کالا 

 پای رانت
 در میان است؟

 از دلایل تداوم افزایش قیمت نفت گزارش می دهد

پرده آهنین رو به روی بازارطلای سیاه
3

2

واحدهای صنفی متخلف 
در امر گرانفروشی
 پلمب می شوند

امیرعبداللهیان: 

تحریم های یک جانبه و ظالمانه 
آمریکا پایان خواهد یافت 

  دکتر علی اصغر زرگر 
   کارشناس اقتصاد سياسی 

من بر این عقیده ام که فشار های وارد شده بر ایران از جانب آژانس بیشتر بخاطر 
این است که می خواهند ایران را به نتیجه گرفتن در توافق برجام هدایت کنند. 
چون آمریکاییها رســما اعلام کرده اند که مســاله آژانس و مساله مانیتورینگ و 
نظارت بر فعالیت های ایران و همکاری ایران با آژانس یک مساله است و مساله 
برجام موضوعی دیگر است. آمریکاییها این دو موضوع را از هم جدا کردند.اقدامات 
اسرائیل و همچنین حرکت غیر اخلاقی مدیر آژانس در سفر به اسرائیل که به 
نوعی خود را ضایع کرد و نشان داد که سیاسی کار است و تحت فشار آمریکا و 
اســرائیل کار می کند، همه این برنامه ها به قطعنامه ای سفارشــی منجر شــد و 
امروز تاکید این است که ایران با آژانس همکاری نزدیکی داشته باشد و به نوعی 
در این رابطه شفاف سازی شود و فعلا خبری از ارجاع پرونده به شورای امنیت 
نیســت. در مجموع تمامی این فشــار ها برای کشیدن ایران به پای میز مذاکره 
است تا همان توافقاتی که در زمان آقای روحانی جمع شد و آماده امضا بود محقق 
شود و به برجام ۲۰۱۵ برگردند.هدف اروپا و آمریکا این است تا با این فشار ها 
به مرحله امضا توافق برجام برســند. در این اوضاع و احوال آن ها هم به آرامش 
و تنش زدایی با ایران نیازمند هستند. تنها با برجام نفت و گاز ایران در غرب به 
فروش می رسد و ایران می تواند پول آن را به صورت عادی و قانونی وارد کشور 
کند و ایران هم می تواند خرید های خود را از خارج انجام بدهد، این نیاز غرب و 
ایران است. ایران بیشتر از آنها نیازمند است. وقتی ما علوم سیاسی می خواندیم 
اصلی در سیاســت بود و می گفتند باید ابزار ایجاد آبرو بوجود آورد. یعنی ابزار 
حفظ آبرو و ایران هم در این ماجرا باید بتواند حداقل امتیازاتی صوری از آمریکا 
و کشور های اروپایی دریافت کند و توافق قبلی و یا بسته ای که ایران جدیدا ارائه 

داده است را نهایی کنند. بنابراین من جنبه مثبت این ماجرا را می بینم و این 
فشار ها به گونه ای نیستند که بعد بخواهند دوباره قطعنامه ای پشت قطعنامه 
بدهند و بعد موضوع را به شــورای امنیت ارجاع بدهند و مســاله مکانیسم ماشه 
فعال شود. البته مکانیسم ماشه سیستمی است که مسائل و موارد قبلی شورای 
امنیت را دوباره اجرایی می کند. از این رو امروز شــکل مســائل به صورتی اســت 
که امتیازاتی و ابزاری برای حفظ آبرو تنظیم می شود مثلا فرض بگیرید مساله 
حضور ســپاه در لیســت گروه های تروریستی مشورط شود یعنی اینکه بگویند 
اگر ایران در مســائل منطقه ای خوب عمل کند این مســاله را رفع می کنند یا 
اینکه به همین صورت ضمنی و پشت پرده توافقاتی در مورد مسائل منطقه ای 
داشته باشند تا طرفین بیایند و برای خود مناطق نفوذ تعریف کنند و ایران در 
مورد کشور های منطقه و یا در خلیج فارس با آمریکاییها همکاری کند. اما در 
نهایــت آمریــکا بایــد قول بدهد که زیر برجام نزند و دولت بعدی از برجام خارج 
نشود. شاید باید کشور های اروپایی این وعده را بدهند و تعهدی امضا شود که 
حتی اگر آمریکا از برجام خارج شــود ما تابع آمریکا نخواهیم بود و برجام با هر 
تغییری از طرف آمریکا به قوت خود باقی خواهد بودایران امروز در غنی سازی 
پیشرفت زیادی کرده است و می تواند زیر نظر آژانس نیاز های کشور از جمله 
نیاز به سوخت را مرتفع کند. می توان برای این شرایط سناریو هایی پیش بینی 
کرد مثلا ایران نظارت هایی اضافی را بپذیرد که جزو نظارت های پادمانی آژانس 
نیســت. یعنی ایران همکاری های بیشــتری با آژانس داشته باشد ولی ایران در 
واکنــش بــه قطعنامه اخیر مانیتور های آژانس و ابزار نظارتی آژانس را خاموش 
کرده اســت و اعلام شــده همکاری های بیشــتری با آژانس نخواهد کرد. این ها 
مســائلی اســت که به صورت عکس العمل نشــان داده می شود ولی ایران خواه 

ناخواه باید به همکاری خود ادامه بدهد و کلا با آژانس قطع رابطه نمی کند. 

سرمقاله 

غرب و آمریکا به دنبال ابزار »حفظ آبرو« هستند تا ایران را پای میز مذاکره بکشانند

آگهی  فراخوان عمومی
 شناسایی سرمایه گذار

شناسه آگهی:1325734

آگهي مزایده عمومي
 شهرداري نهاوند در نظر دارد به استناد بند یک  از شصت و یکمين جلسه شوراي اسلامي شهر سه باب دکه به شرح جدول ذیل 
را از طریق آگهي  مزایده عمومي و با شرایط ذیل به اشخاص حقيقي و حقوقي  واجد صلاحيت و با شرایط ذیل از طریق سامانه 

تدارکات  الکترونيکي دولت به آدرس www.setadiran.ir  واگذار نماید. 

ف
مدت ابعادشرحردی

اجاره
سپرده شرکت 

درمزایده
اجاره بهای 
ماهيانه)پایه(

اجاره بهای 
ساليانه 

حق انتفاع محل یک باب دکه واقع در ميدان 1
660/000/000ریال55/000/000ریال40/000/000ریالیکسال3*3سيدالشهدا  نبش پارک کوثر

حق انتفاع محل یک باب دکه واقع در ميدان امام 2
444/000/000ریال37/000/000ریال30/000/000ریالیکسال3*3خمينی نبش اداره چغندرقند

حق انتفاع یک باب دکه واقع در ميدان عارف نبش 3
420/000/000ریال35/000/000ریال30/000/000ریالیکسال 3*3تأمين اجتماعی 

از طریق سامانه  را  مزایده  اسناد   1401/3/26 مورخ  تا   1401/3/18 تاریخ  از  بایست  مي  مزایده  اسناد  گرفتن  متقاضيان جهت   
را در سامانه  تا مورخ 1401/4/7 پيشنهاد قيمت خود  و  www.setadiran.ir دریافت  به آدرس  الکترونيکي دولت  تدارکات  
ستاد بصورت فایل PDF بارگذاري نمایند.جهت کسب اطلاعات بيشتر به واحد امورقراردادهاي شهرداري نهاوند مراجعه و یا با 

شماره تلفن 7-33237445-081 داخلي 208 تماس حاصل فرمایند.
 شهرداري در رد یا قبول هریک از پيشنهادها مختار مي باشد. 

 به پيشنهادهاي مخدوش و مشروط و فاقد سپرده ترتيب اثر داده نخواهد شد. 
 هزینه چاپ آگهي و هزینه کارشناسي و دیگرهزینه هاي احتمالي برعهده برنده مزایده مي باشد.

 برنده مزایده حق واگذاري دکه را چه بصورت جزئي و کلي به غير را نخواهد داشت. 
 هزینه ساخت و تهيه دکه برعهده برنده مزایده مي باشد. 

 انشعاب برق، آب ،گاز و .... برعهده برنده مزایده مي باشد. 
 متقاضيان مي بایست مبلغ سپرده  شرکت در مزایده را از تاریخ1401/3/18 به شماره حساب  740911966356212 )حساب 
سپرده شرکت درمزایده/مناقصه شهرداري نهاوند( نزد بانک مهر ایران  واریز و فيش واریزي را تا مورخ 1401/4/7در سامانه ستاد 

بارگذاري نمایند.                                                                             
 مستأجرین قبلي دکه ها جهت شرکت در مزایده مي بایست نسبت به تسویه حساب بدهي معوقه خود اقدام نمایند،درغيراینصورت 

به پيشنهاد قيمت آنها ترتيب اثر نخواهد شد. 
 متقاضيان مي توانند به جای وجه نقد از ضمانت نامه بانکي و اسناد خزانه که اعتبار ان از تاریخ ارائه پيشنهاد و حداقل سه ماه 

باشد استفاده نمایند و اصل ضمانتنامه بانکي  را تا تاریخ 1401/4/7تحویل دبيرخانه شهرداري نمایند.
 متقاضيان مي بایست  کليه بندهاي مربوط به شرایط عمومي وخصوص  مزایده را رعایت نمایند. 
 متقاضيان نسبت به بارگذاري تصویر گواهي سوء پيشينه خود را در سامانه  ستاد اقدام نمایند. 

 کميسيون عالي معاملات در مورخ 1401/4/8درمحل شهرداري تشکيل و چنانچه  حداقل  سه پيشنهاد براي هرکدام از دکه ها 
ارائه شده باشد بررسي و اعلام نظر مي گردد. 

 چنانچه نفر اول ظرف مدت یک هفته  از اعلام کميسيون  حاضر به انعقاد قرارداد نگردد سپرده شرکت در مزایده وي به نفع 
شهرداري  ضبط و چنانچه کميسيون نفر دوم  را معرفي  نماید وي نيز از زمان اعلام کميسيون مي بایست ظرف مدت یک هفته 
نسبت به انعقاد قرارداد اقدام نماید درغيراینصورت سپرده شرکت در مزایده وي نيز ضبط مي گردد و تا نفرسوم به همين منوال 

خواهد بود.
مجید یوسفي نوید-شهردارنهاوند

به استناد دستورالعمل موضوع ماده 23 و 27 قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظيم بخشی از مقررات مالی دولت )2( دانشگاه علوم پزشکی و 
خدمات بهداشتی درمانی قزوین در نظر دارد واگذاری توسعه احداث بيمارستان شفا تاکستان از 90 تخت به190 تخت را به شرح زیر به اشخاص 

حقيقی و حقوقی غيردولتی واگذار نماید.
 لذا از کليه سرمایه گذاران محترم که دارای توان تأمين منابع مالی ، اجرایی ، فنی و مدیریتی مناسب در حوزه درمان را داشته باشند دعوت 
به عمل می آید در صورت تمایل به سرمایه گذاری در پروژه و دریافت اسناد مذکور تا 15 روز پس از انتشار آگهی به آدرس زیر مراجعه نمایند. 

1ـ نام پروژه: توسعه بيمارستان شفا تاکستان از 90 تخت به 190  تخت
2-محل اجرا : بيمارستان شفا واقع در شهر تاکستان

3ـ مبلغ تقریبی سرمایه گذار: 300 ميليارد تومان
4ـ مدت اجرا انجام پروژه: 4 سال می باشد.

*شرایط متقاضيان
ارایه مدارک قانونی به شرح ذیل به نسبت مبلغ تقریبی مورد نياز سرمایه گذار اعلامی فوق:

 وجوه نقد یا اسناد مالکيت با قابليت نقد شوندگی بالا
 تائيد اعتبار غير مشروط از سوی بانک ها یا موسسات مالی و اعتباری معتبر داخلی و خارجی

 بالاترین درآمد ناخالص ساليانه در اظهارنامه مالياتی در یکی از پنج سال گذشته
 ارزش دارایی های ثابت

 تصویر اساسنامه و آخرین تغييرات روزنامه رسمی )برای افراد حقوقی(
 ارایه مستندات مرتبط با سرمایه گذاریهای انجام شده طی 10 سال گذشته 

  هر گونه مستنداتی که بيانگر توانایی سرمایه گذار برای حضور در پروژه فوق باشد.
 ارایه مستندات و توانمندیهای فنی برای انجام پروژه

*کليه هزینه ها از ابتدا تا انتهای پروژه به عهده سرمایه گذار می باشد.
5 ـ آدرس دریافت مدارک و مستندات: قزوین خيابان نواب شمالی مجتمع ادارات نواب شمالی ساختمان شماره یک ستاد مدیریت برنامه ریزی 

منابع مالی و بودجه شماره تماس : 33377088 ساعات پاسخگویی از ساعت 8 الی 14 از تاریخ چاپ آگهی بمدت دوهفته می باشد. 
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گروه سیاسی - خطیب جمعه موقت 
تهران گفت: هدف قطعنامه در شــورای 
حــکام آژانس بیــن المللی انرژی اتمی 
علیه ایران را گرفتن امتیاز در مذاکرات 
دانســت و خطاب به اسرائیل، آمریکا و 
برخی کشــورهای اروپایــی گفت: این 
انقــاب به کســی بــاج نمی دهد و بر 
دهن زورگو می زند.آیت الله ســید احمد 
خاتمی در فرازی از نماز سیاسی - عبادی 
جمعــه تهران در جمــع نمازگزاران در 
محل دانشــگاه تهــران با یادآوری چند 
مناســبت و سه تحلیل اظهار داشت: در 
ایــن هفته ارتحال مبــارز قدیمی و یار 
دیرین امام بزرگوار حجت الاسام سید 
محمــود دعایی را داشــتیم دعایی پای 
ثابــت نماز جمعه تهران بود و یک بار به 
ایشان گفتم راز و رمز این همه مداومت 
شما بر نماز جمعه چیست گفت فضیلت 
نماز جمعه که روشــن است اما من نماز 
جمعــه را یادگار امام راحل هم می دانم 
آمــدن نماز جمعه را نوعی بیعت با امام 
می دانــم.وی افزود: ایــن مصیبت را به 
خانواده و دوستان وی تسلیت می گوییم 
و خداوند به پاس خدمات ارزشــمندی 
مرحــوم دعایی در دوره غربت انقاب به 
وی اجــر جزیل به او عطا کند.خاتمی با 
اشــاره به حادثه متروپل و قطار مشــهد 
- یــزد گفت: این حــوادث جگر همه را 
سوزاند زائران امام رضا)ع( دارند به وطن 
خــود برمی گردند و کل ملت ایران خود 
را شــریک غم بازماندگان می دانند که 
امیدواریــم خداوند به بازماندگان صبر و 
اجر عنایت کند و به مصدومان شــفای 
عاجل. مهم این اســت رهبری فرمودند 
مقصــران حادثه شناســایی و مجازات 
عبــرت آمــوز شــوند تا شــاهد چنین 
وقایــع تلخی نباشــیم.خطیب موقت 
تهــران گفت: امروز ۲۰ خرداد ســالروز 
شــهادت آیت الله سعیدی اولین شهید 
انقاب اســامی زیر شــکنجه است که 
می گفت اگر مرا بکشید و خونم را روی 
زمین بریزیــد خونم می گوید خمینی. 
ایــن دل و جگــر و در کنــار آن بصیرت 

می خواست.  وی ادامه داد: سال ۱۳۴۵ 
که هنوز مرزها روشــن نبود این شهید 
برابر لیبرال ها موضع داشــت و می گفت 
اینها امام راحل را قبول ندارند و در اوج 
خفقــان ایــن چنین مریــد امام و خط 
شناس بود.خاتمی افزود: کشور با اعزام 
زائران بیت الله الحرام حال و هوای حج به 
خود خواهد گرفت.وی زائران را نماینده 
جمهوری اســامی دانست و خطاب به 
آنها گفت: شما طوری عمل کنید که مایه 
عزت ایران اسامی شوید بازارگردی ها 
در مدت کوتاه حج میسر نیست در زمان 
بازارگردی در مســجدالحرام دو رکعت 
نمــاز بخوانیــد طواف کنیــد حاکمان 
ســعودی بداننــد مکــه و مدینه از آن 
همه مســلمانان است امکانات را فراهم 
کنند جان همه زوار به ویژه جان زایران 
ایرانی برای ما مهم است هنوز حادثه تلخ 
منــا در کام ماســت.خطیب موقت نماز 

جمعه تهران تاکید کرد: گران کردن حج 
توجیهــی ندارد که ۶۰ دلار برای تبلیغ 
پول بدهند تبلیغ زیارت و بوسیدن خانه 
خدا را شرک است برای این حرف های 
نادرســت و تبلیغ و بی اســاس پول هم 
بدهیــم؟ آرزوی حج مقبول برای همه 

زائران داریم.
رهبری بهترین کسی است که می تواند  ��

امام راحل را معرفی کند
خاتمــی در بخش دیگری از خطبه ها با 
اشــاره به فرمایشات مقام معظم رهبری 
در هفته گذشــته، گفــت: رهبر معظم 
انقاب رهنمودهای فراوانی داشتند که 
هر کدام بابی از حکمت است؛ پیشنهاد 
دارم برای اینکه نســل بعد از انقاب با 
امام آشــنا شوند فرمایشات ایشان را در 
طول این ۳۰ ســال در مرقد امام راحل 
را جزو کتاب های درسی قرار دهند چون 
بهترین کسی که می تواند امام را معرفی 

کند مقام معظم رهبری اســت.  خاتمی 
بــا اشــاره به هفت نکته مهم ســخنان 
رهبــری گفت: دوری از ســکولار، نفوذ 
نکردن رگه های ارتجاع، بی تأثیر کردن 
جنگ روانی از جمله محورهای سخنان 
رهبری بود که درباره فضای مجازی باید 
بگویم با فضای مجازی دشمن نبوده ایم 
و نیستیم اما با فضای مجازی که آمریکا 
آن را خط می دهد دشمن بوده، هستیم 

و خواهیم بود.
با ســارقان امانات ملی با اشد مجازات  ��

برخورد شود
خاتمی با بیان اینکه امروز ساعت ۱۱:۴۵ 
رئیس پلیس تهران زنگ زد که سارقان 
صنــدوق امانــات بانک ملی دســتگیر 
شــدند؛ با تشــکر از پلیس که به سرعت 
این سارقان خبیث پست دستگیر شدند، 
یک درخواســت هم از زبان شما مردم با 
دســتگاه قضا دارم که با این ســارقان با 

اشــد مجازات برخورد کنند.وی تأکید 
کرد: اینها دزد اعتماد مردم هستند و از 
دســتگاه قضایی بابت همکاری با پلیس 
هم تشکر می کنیم.  خاتمی تصریح کرد: 
از زندانی شدن کسی خوشمان نمی آید، 
اما ترحم بر پلنگ تیز دندان جفا باشد بر 
حق گوسفندان و نباید به این آدم های 
خبیث، رذل و پست که امانت های مردم 
را می  دزدند، رحم کرد تا به مردم رحم 
شــود. اگر این جانی ها آزاد بمانند باید 

امنیت رخت ببندد.
هدف از صدور قطعنامــه علیه ایران  ��

گرفتن امتیاز در مذاکرت است
امــام جمعه موقت تهران درباره قطعنامه 
ضد ایرانی شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی گفت: سرانجام با گزارش غلط 
و نادرســت مدیرکل آژانس قطعنامه ضد 
ایرانی توسط آمریکا، رژیم صهیونیستی و 
برخی کشورهای اروپایی علیه ایران صادر 
شد.وی با ذکر چند نکته در این باره ادامه 
داد: نخست این که مدیر کل آژانس قبل 
از صدور این قطعنامه به دیدار رئیس رژیم 
صهیونیستی رفت و این یعنی قطعنامه با 
هماهنگــی کامل مدیرکل آژانس با رژیم 
صهیونیســتی بســته و صادر شد. اینجا 
حق اســرائیل اســت که بگوییم مرگ بر 
اســرائیل.خاتمی تصریح کرد: نکته دیگر 
ایــن که همه اطاعــات آنها، پخته رژیم 
صهیونیســتی اســت و مطلقا بی طرفانه 
نیســت و جانبدارانه اســت. مسئولان ما 
با این دوســتان رژیم صهیونیستی یعنی 
آژانــس در دادن اطاعــات خیلی بخیل 
باشند چون بسیاری از بازرسانی که به ایران 
می آیند چشــم اسرائیل و آمریکا هستند.

وی افزود: این بازرسان گزارش می دهند و 
مرکز هسته ای و دانشمندان هسته ای ما 
را می زنند و ترور می کنند.وی خاطرنشان 
کرد: هدف از این قطعنامه، گرفتن امتیاز 
در مذاکرات اســت و من به اینها می گویم 
بیش از ۴۰ سال است این انقاب را تجربه 
کردید؛ این انقاب به کسی باج نمی دهد 
و بر دهن زورگو می زند.  امام جمعه تهران 
یادآور شد: این ملت، ملت مقاومت و ملت 

هیهات من الذله است.

آماده باش ارتش رژیم صهیونیستی آماده باش ارتش رژیم صهیونیستی 
در پی سخنرانی سید حسن نصراللهدر پی سخنرانی سید حسن نصرالله

منابع رســانه ای عبری از آماده باش ارتش رژیم 
صهیونیســتی برای مقابله بــا واکنش احتمالی 
حــزب الله لبنــان به فعالیت های ایــن رژیم در 
مناطــق آبی مورد مناقشــه میان دو طرف خبر 
دادند.به گزارش ایسنا، شبکه ۱۲ تلویزیون رژیم 
صهیونیستی روز گذشته اعام کرد که نیروهای 
ارتــش این رژیم برای مقابله با پاســخ احتمالی 
حزب الله لبنان به استخراج از حوزه مورد مناقشه 
"کاریش" توســط تل آویــو در حالت آماده باش 
قرار گرفته اند.در همین راســتا، وب سایت عبری 
زبان والا نیز گزارش داد: ارتش اســرائیل تیمی 
را به جمــع آوری داده های اطاعاتی اختصاص 
داده و تعــداد هواپیماهای خود در منطقه مورد 
مناقشــه را بیشتر کرده است.طبق این گزارش، 
نظامیان رژیم صهیونیستی همچنین گشت زنی 
در منطقه مذکور را تشدید کرده اند.این وبسایت 
به نقل از مقامات امنیتی صهیونیستی نوشت: از 
ارتش می خواهیم که برای ســناریوهای مختلف 
از جمله حمله پهپادی، موشکی و حتی درگیری 
مســتقیم آماده باشــد.این تحرکات ارتش رژیم 
صهیونیستی پس از آن انجام شده است که سید 
حسن نصرالله، دبیرکل حزب الله لبنان پنج شنبه 
شــب در ســخنانی با اشــاره به این موضوع که 
اســتخراج رژیم اشــغالگر از منطقه باید متوقف 
شــود، گفـــت: هدف اصلی ما باید جلوگیری از 
استخراج از حوزه مورد مناقشه "کاریش" باشد، 

این استخراج تهدیدی علیه لبنان است.

نقشه راه کنگره آمریکا برای روابط نقشه راه کنگره آمریکا برای روابط 
دولت بایدن با عربستاندولت بایدن با عربستان

چند کمیســیون در کنگره آمریکا شــش محور 
اصلی را در رابطه با روابط با عربســتان پیش از 
سفر رئیس جمهوری آمریکا به این کشور تعیین 
کردند.بــه گزارش CNN عربی، کمیســیون 
امنیت ملی به همراه پنج کمیسیون دیگر کنگره 
در بیانیه ای درباره ســفر احتمالی جو بایدن به 
عربستان سعودی و منطقه طی ماه جاری میادی 
تاکید کردند: عربســتان همیشه شریک مهمی 
بــرای ایــالات متحده بوده اســت و ما به دنبال 
افزایش همکاری با آن در زمینه های منطقه ای، 
مقابله با تروریســم، انــرژی و اولویت های دیگر 
هســتیم. علی رغم ایــن روابط اما رهبری ریاض 
بارها و بارها به شیوه ای رفتار کرده که با سیاست 
و ارزش های آمریکا در تناقض بوده است.در این 
بیانیه آمده اســت: عربســتان سعودی حاضر به 
تحقق ثبات در بازارهای جهانی انرژی نیســت و 
این موضوع آسیب اقتصادی به آمریکایی ها وارد 
می کند. عاوه بر این طولانی شدن جنگ یمن به 
رهبری ریاض یک فاجعه انسانی بی سابقه ایجاد 
کرده است که باعث بی ثباتی منطقه ای می شود.

این کمیسیون های کنگره در ادامه تاکید کردند 
که اعدام های دسته جمعی و فشار بر ترکیه برای 
توقــف روند محاکمه در پرونده قتل وحشــیانه 
جمال خاشــقجی، روزنامه نگار منتقد سعودی، 
از دیگــر این اقدامات اســت.این کمیســیون ها 
همچنین از بایدن خواســتند که بر اساس شش 

اصل به تقویت روابط با عربستان بپردازد

پرواز پرواز ۲۲ فروند بمب افکن راهبردی  فروند بمب افکن راهبردی 
آمریکا بر فراز خلیج فارسآمریکا بر فراز خلیج فارس

فرماندهی تروریســتی مرکزی آمریکا )سنتکام( 
اعــام کــرد که دو فرونــد بمب افکن راهبردی 
بــی-۵۲ بر فراز خلیج فارس به پرواز درآمده اند.

به گزارش ایلنا، فرماندهی تروریســتی مرکزی 
آمریــکا )ســنتکام( اعــام کرد کــه دو فروند 
بمب افکن راهبردی بی-۵۲ بر فراز خلیج فارس 
به پرواز درآمده اند.ســنتکام در حســاب کابری 
توئیتــر خود در این باره نوشــت: »پرواز دو بمب 
افکن بی-۵۲ نیروی هوایی ایالات متحده آمریکا 
بــر فــراز خلیج فارس. این بمــب افکن ها در راه 
بازگشــت توسط جنگنده های اف-۱۶ اسرائیل 

اسکورت شدند«.

حمایت فراکسیون کرد از انحلال حمایت فراکسیون کرد از انحلال 
پارلمان در عراقپارلمان در عراق

فراکسیون کرد »نسل نو« که دارای ۹ نماینده در 
پارلمان عراق است، از انحال پارلمان و برگزاری 
انتخابات زودهنگام در این کشور حمایت کرد.به 
گزارش ایرنا، »سروه عبدالواحد« نماینده نسل نو 
در توئیتی تاکید کرد که استعفا از پارلمان فعلی 
در سایه نقض مکرر قانون اساسی و عدم پایبندی 
به زمانبندی ها )برای تشکیل دولت(، بهترین راه 
حل اســت.وی با اشــاره به سخنان اخیر »مقتدا 
صدر« مبنی بر آماده شدن نمایندگان فراکسیون 
صدر در پارلمان عراق برای تقدیم اســتعفاهای 
خود گفت که نمایندگان نســل نو از گام مقتدا 
صــدر برای انحال پارلمان و برگزاری انتخابات 
زوهنگام اســتقبال می کند.ســروه عبدالواحد 
نخستین شــخصیت سیاسی و نماینده پارلمان 
اســت که ســخنان اخیر صدر را به مثابه اعام 
انحــال پارلمان و برگزاری انتخابات زودهنگام 

دانسته است.
برخی صاحب نظران سیاسی مثل »سمیر عبید« 
نیــز در توئیتی، اظهارات صدر را به مثابه دعوت 
برای انتخابات زودهنگام دانســته اند.مقتدا صدر 
یــک روز بعد از تصویــب قانون جنجالی امنیت 
غذایی روز گذشــته گفت که نمایندگان جریان 
صــدر پارلمان، خود را برای تقدیم اســتعفانامه 

های خود آماده کنند.

دادستان تهران از دستگیری دادستان تهران از دستگیری ۱۳۱۳ نفر  نفر 
از سارقان بانک ملی خبر داداز سارقان بانک ملی خبر داد

دادســتان تهران، گفت: ۱۳ نفر از ســارقان بانک 
ملــی کــه ۱۰ نفر از آنهــا در داخل و ۳ نفر خارج 
از کشــور بودند، دســتگیر شدند.به گزارش مرکز 
رســانه قوه قضائیه، علی صالحی عنوان کرد: ۱۳ 
نفر از متهمان ســرقت بانک ملی دســتگیر شدند 
و مقادیر زیادی از اموال مســروقه نیز کشف شده 
است.وی با بیان اینکه ۱۰ نفر از متهمان در تهران 
و شمال کشور دستگیر شدند، عنوان کرد: ۳ نفر از 
سارقان متواری در کشور همسایه دستگیر شدند.

دادستان تهران عنوان کرد: مقادیر زیادی از اموال 
مسروقه در فرودگاه امام خمینی )ره( در ماشینی 
که توســط متهمان تهیه شــده بود و مقادیری در 
تهران کشف شد.صالحی با بیان اینکه بررسی های 
لازم در خصوص این پرونده در حال انجام اســت، 
گفــت: در حال حاضر متهمــان تحت تحقیقات 

قضایی و در اختیار ضابطان قرار دارند.

واحدهای صنفی متخلف در امر واحدهای صنفی متخلف در امر 
گرانفروشی پلمب می شوندگرانفروشی پلمب می شوند

وزیر دادگســتری گفت: با توجه به اختیاراتی که 
توسط سران قوا به سازمان تعزیرات داده شد در 
چند روز اخیر از این اختیارات استفاده و چندین 
واحــد صنفــی را پلمب کردیم.امین حســین 
رحیمــی در گفت وگــو با ایلنــا، درباره اقدامات 
وزارت دادگســتری در خصوص گرانی های اخیر 
و ابزارهای نظارت این وزارت خانه بر بازار گفت: در 
بحث گرانی ها به دلیل آنکه تعزیرات زیرمجموعه 
وزارت دادگســتری اســت ما مرجع رسیدگی به 
تخلفات ناشــی از قانون نظام صنفی هســتیم.

وزیر دادگســتری تاکید کرد: گرانفروشــی یکی 
از تخلفات اصلی در این حوزه اســت و گزارشات 
زیــادی هم به دســت مان می رســد کــه ما هم 
پرونده ها را با ســرعت رســیدگی می کنیم.وی 
ادامــه داد: یکــی از وظایف اصلــی ما برخورد با 
گرانفروشــی است چرا که تنها مرجع برخورد  با 
این امر ما هســتیم، همچنین گزارش بازرسی ها 
توســط وزارت صمــت و جهاد کشــاورزی ارائه 
می شــود و ما به آنها رســیدگی می کنیم که در 
همین راستا پرونده های زیادی تشکیل شده که 
همه آنها در حال رسیدگی  است یا رسیدگی شده 
است.رحیمی خاطرنشان کرد: با توجه به افزایش 
اختیاراتی که توسط سران قوا به سازمان تعزیرات 
داده شده است از این اختیارات در چند روز اخیر 
اســتفاده کردیم و بعضی از اصناف و واحدهای 
متخلفــی که مرتکب تخلف شــده بودند پلمب 
کردیــم و یــا تابلوی نصب تخلف در جلوی مغازه 

و واحد صنفی شــان نصب شد که بازدارنده بود.

افزایش حقوق افزایش حقوق ۵۷۵۷ درصدی یعنی  درصدی یعنی 
دولت صدای بازنشستگان را می شنوددولت صدای بازنشستگان را می شنود

عضــو کمیســیون اجتماعــی مجلس شــورای 
اســامی گفــت: افزایش ۵۷ درصــدی حداقل 
حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی باعث شــد 
که این قشر از جامعه هم حس کنند که دولت در 
راستای حل مشکات معیشتی این قشر از جامعه 
برنامه ریزی منسجمی داشته و صدایشان توسط 
دولتمردان شنیده می شود.حسن محمدیاری در 
گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه سیاست گذاری دولت 
سیزدهم در راستای افزایش حقوق بازنشستگان 
تامین اجتماعی یکی از اقدامات اثرگذار و مناسب 
بوده اســت، گفــت: افزایش ۵۷ درصدی حداقل 
حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی باعث شــد 
که این قشــر از جامعه هم حس کنند که دولت 
در راســتای حل مشــکات معیشتی این قشر از 
جامعه برنامه ریزی منسجمی داشته و صدایشان 
توسط دولتمردان شنیده می شود.نماینده مردم 
تالش و رضوانشــهر در مجلس یازدهم ادامه داد: 
یقینــا افزایش ۵۷ درصدی حداقل حقوق حدود 
۷۰ درصد از بازنشســتگان و مســتمری بگیران 
تامیــن اجتماعی باعــث کاهش فاصله اجتماعی 
و همچنیــن حمایت از وضعیت معیشــتی آنان 
در شــرایط فعلی اســت و شایسته است که تشکر 
ویژه داشــته باشــیم از عزیزانی که در راســتای 
افزایــش حقوق بازنشســتگان تامین اجتماعی 
اقدامــات ارزنــده و اثرگذار را انجام دادند و باعث 
شــادی این قشــر از جامعه شــدند.  محمدیاری 
تاکید کرد: سامان بخشی به معیشت بازنشستگان 
تامین اجتماعی در طول ســال های گذشــته به 
یکی از معضات تبدیل شــده بود و اکثریت این 
قشــر از جامعه، از شــرایط حقوق و مزایای خود 
ابراز رضایت نداشــتند اما طرح دولت ســیزدهم 
در راســتای افزایش قابــل توجهی از حقوق این 
عزیزان، گامی موثر در راســتای حمایت از اقشار 

کم برخوردار در جامعه هم محســوب می شود.
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رئیــس دفتــر روحانی اعام کــرد: طرحی که امروز دولت آن را 
اجــرا می کند، به عنوان طــرح تحول اقتصادی نمی بینم دولت 
باید مسائل را ریشه ای حل کند اگر احساسی عمل کند نتیجه 
چیزی می شود که در این مدت دیده ایم.محمود واعظی رئیس 
دفتر رئیس جمهور دولت دوازدهم در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، 
در پاســخ به این ســوال که فکر می کنید طرح اقتصادی جدید 
دولت ســیزدهم و یارانه ۴۰۰ هزار تومانی به وضعیت معیشــتی 
مــردم کمــک می کند یا خیر گفت: تا یک حدی کمک می کند 
اما گرانی ها امروز تا حدی افزیش پیدا کرده داست که این ۳۰۰ 

یا ۴۰۰ هزار تومان جواب نمی دهد. آنقدر ســفره مردم کوچک 
شده که باید راه حل دیگری پیدا کنند.وی افزود: مهم این است 
کــه اجــازه ندهنــد گرانی بیش از این پیش برود و هر چه زودتر 
ترمز دســتی آن را بکشــند. الان همه اجناس گران شده است. 
چه آن چهار قلم، چه اجناس دیگر، چه خدمات، همه گران شده 
است. کاری که انجام می دهند را به عنوان طرح تحول اقتصادی 
نمی بینــم. دوران مــا ۲۵ قلم کالا سوبســید می گرفت، ما آن را 
رســاندیم به ۷ کالا؛ یعنی همین کار خرد خرد انجام شــد بدون 
اینکه شــوک به جایی وارد شــود.واعظی گفت: امروز ارز به ۳۲ 

هزار تومان رســیده اســت. ما ارز را ۲۴ هزار تومان به این دولت 
تحویل دادیم. هر چقدر بگوییم که نمی خواهیم وضعیت کشور 
را بــه تحریــم گره بزنیم، وقتی قیمت ارز بالا برود، خود به خود 
گره خواهد خورد.رئیس دفتر پیشــین دولت دوازدهم در پاسخ 
به این ســوال که فکر می کنید این طرح در نهایت باعث بهبود 
وضعیت معیشتی مردم بشود یا خیر، گفت: با یک  کام نمی شود. 
باید ریشه ای مسئله را حل کرد. با تصمیمات احساسی و مقطعی 
مشــکل حل نمی شــود. اگر با مشکات احساسی برخورد کنیم 

نتیجه چیزی می شود که در این ۸ یا ۷ ماه شد.

مشکلات اقتصادی با تصمیمات احساسی و مقطعی حل نخواهد شد
سرمقاله
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وزیــر امور خارجه کشــورمان گفت: توافق کردیم 
زمینه های ســرمایه گذاری و بهره برداری از بندر 
چابهــار را بیش از گذشــته فعال کنیم.حســین 
امیرعبداللهیان در نشســت »گام های امیدبخش 
فرصت های توســعه تجارت میــان ایران و هند« 
که عصر روزگذشته با حضور اعضای اتاق بازرگانی 
حیدرآباد هند گفت: امروز اقتصاد دو کشــور یک 
فرصت را در مقابل ما قرار داده است.وی تاکید کرد: 
تحریم های یک جانبه و ظالمانه آمریکا پایان خواهد 
یافت و دوامی نخواهد داشــت. ما با ایســتادگی و 
هوشــمندی ایــن تحریم هــا را در گام اول کم اثر 
کردیم، طوری که در هر حوزه که بیشترین تحریم 
شــامل حال ما شد، بیشترین پیشرفت را به دست 
آوردیم. در حوزه دفاعی بیشــترین تحریم ها بود 
اما ما قوی ترین و برترین دســتاوردها را در اختیار 
داریــم. تحریــم های دیگری که از ســوی آمریکا 
اعمال شــد بر جلوگیری از توســعه علم و فناوری 
متمرکز بود اما در تمامی زمینه ها ایران امروز جزو 
بهترین هاســت.وزیر امور خارجه کشورمان گفت: 
دولت جدید ایران مصمم است برنامه توسعه پایدار 
اقتصادی را کامل و شتابان پیش ببرد. ما در گام پیش 
رو تحریــم های آمریکا را بی تردید بی اثر خواهیم 
کرد چون هیچ جایگاهی در حقوق بین الملل ندارد.

امیرعبداللهیان ادامه داد: حیدر آباد در مناســبات 
تاریخی و تمدنی هند و ایران جایگاه ویژه ای دارد. 
امروز همه در اینجا یک هدف مشــترک داریم؛ ما 
گرد هم آمده ایم تا تحرک و شــتاب ببخشــیم بر 
تجــارت بیــن هند و ایران. ما می توانیم تجارت دو 
کشور را به اوج شکوفایی خودش برگردانیم. روابط 
سیاسی دو کشور در بهترین سطح است و این یعنی 
اراده رهبران سیاســی بستر مناسبی برای توسعه 
روابط ایجاد کرده اســت. تجار  و بازرگانان در ایران 
به ظرفیت موجود در هند آگاهی کامل  دارند و تاکید 
می کنم بستر های فراوان در این رابطه وجود دارد.

رییس دستگاه دیپلماسی کشور خاطرنشان کرد: 
یکی از زیر ساخت ها منطقه بندر چابهار است که 
دولت و بخش خصوصی هند از مهمترین سرمایه 
گذاران آن هستند. ما توافق کردیم که زمینه های 
سرمایه گذاری و بهره برداری از بندر چابهار را بیش 

از گذشــته فعال کنیم.امیرعبداللهیان افزود: البته 
الان هند از ظرفیت بندر چابهار اســتفاده می کند 
اما ظرفیت این منطقه می تواند مسیرهای ترانزیتی 
شــمال به جنوب و شــرق به غرب را فراهم کند. ما 
توافــق خوبــی در این رابطه با هند روی میز داریم.

وزیــر امــور خارجه همچنین اعام کرد: با توجه به 
جدیت نخست وزیر هند در توسعه همکاری های 
تجاری با ایران، معاون اقتصادی بنده اقای صفری 
هفته بعد به هند ســفر می کنند و از بخش های 
صنعتی، فرهنگی، گردشگری و غیره همراه ایشان 
هستند و این سفر در ادامه سفر من به هند است.وی 
تاکید کرد: ســفارت ایران و کنسولگری های ایران 
در هند آماده ارایه همه گونه تســهیات به تجار و 
بازرگانان هند هســتند. همچنین ما یک اولویت 
ویــژه با حیدرآباد به دلیل فرهنگی  و تاریخی قائل 
هســتیم. فایل ویژه ای را برای تعامل میان برخی 
استان های ایران با حیدرآباد در نظر داریم، توسعه 
گردشگری از دیگر فایل هایی است که ما در ارتباط 
با هند دنبال می کنیم. با توجه به ظرفیت های آی 
تــی بــه ویژه در حیدرآباد این بخش از همکاری ها 
نیز مورد توجه ماســت.امیرعبداللهیان گفت: تجار 
 برای توســعه فعالیت خود به زیرساخت و مکانیزم 
های بانکی و مالی اسان نیاز دارند و در این رابطه ما 
با مقامات هند درباره چگونگی به کارگیری مکانیزم 
های مالی با صحبت کردیم. همچنین معاون من و 
تیمی از بانک مرکزی که هفته آینده به هند می آیند 
درباره چگونگی تسهیل امور مالی و پولی مذاکره می 
کنند.وی اظهار کرد: در حوزه انرژی و پتروشیمی، 
کشاورزی و خشکبار  و میوه و همچنین فولاد، کود 
شــیمیایی و تجهیزات پزشــکی، تولیدات دانش 
بنیــان و بخش های دیگر صنعتی کشــور فرصت 
ها وظرفیت های خوبی وجود دارد. در همه این 
زمینــه ها ما از اقتصــاد مکمل برخورداریم.وی 
همچنین در ســخنانش از اعضای اتاق بازرگانی 
هند برای ســفر به ایران دعــوت کرد.وزیر امور 
خارجــه تاکید کرد: ۴۰ درصد برنامه سیاســت 
خارجی ایران در وزارت امور خارجه را به مباحث 
اقتصــادی تخصیص دادیم و برای پذیرش هیات 

های اقتصادی آمادگی داریم.

یــادگار امام با تأکید بــر اهمیت حفظ محیط 
زیست در درازمدت، گفت: وقتی سهم طبیعت 
را ندهید باعث خشک شدن مرداب ها و طبیعت 
می شــوید؛ غافل از اینکه طبیعت بعد از مدتی 
همین کاســتی ها را به صورت یک سیلی، مثل 
ریزگردهــا و... به ما برمــی گرداند.به گزارش 
ایســنا، حجت الاسام و المسلمین سید حسن 
خمینــی در دیــدار رئیس و جمعی از کارکنان 
سازمان حفاظت از محیط زیست در حرم مطهر 
امام، با تبریک هفته محیط زیســت، گفت: در 
مباحث حوزوی بحثی با عنوان »تزاحم« وجود 
دارد. تزاحم به عبارت ساده یعنی، انسان در یک 
لحظه همه خوبی ها را می خواهد، اما نمی تواند 
همه آنها را با هم داشــته باشــد. در دایره تزاحم 
عقل حکم می کند سراغ گزینه ای برویم که مهم 
تر و بهتر است و منافع بیشتری دارد.یادگار امام 
در تشــریح چگونگی انتخاب گزینه برتر، افزود: 
اولین ماک این است که هر کاری فی نفسه چه 
مقدار مهم است. این بحث ها در فلسفه اخاق 
هم خیلی مهم اســت. یکی از دعاهایی که اهل 
معنا می کردند این اســت که از خدا بخواهید 
انسان را گرفتار امتحانات سخت نکند. »امتحان 
سخت« در هنگام ماندن بین چندین کار معنا 
می یایید.وی با بیان اینکه یکی دیگر از عوامل 
موثر در انتخاب، »وســعت تأثیر« هر کار است، 
تصریح کرد: ممکن اســت شما کاری کنید که 
فی نفسه چندان مهم نیست، اما از نظر مکانی 
یا زمانی تأثیر خیلی بالایی دارد. به عنوان نمونه، 
در زندگی شخصی، کسی که گرفتار اعتیاد می 
شــود لذت بالای لحظه ای دارد و هرچه به او 
بگویید به خاطر اعتیاد همه چیز را از دست می 
دهی نمی تواند درست درک کند که لذت بالای 
لحظه ای در قیاس با آســیب های دراز مدت، 
چیزی نیست.ســید حسن خمینی یادآور شد: 
تمام معلمین اخاق، از »معراج السعاده« نراقی 
تا »چهل حدیث« و سخنرانی های مختلف امام 
برای اینکه این موضوع به ما تنبه دهند، دائم می 

گویند ای انســان لذتی که در دنیا می بری در 
قیاس با آنچه که در آخرت از دســت می دهی، 
کم اســت! هرچه در این دنیا به دســت بیاوری 
محدود به عمر تو است ولی آن طرف هرچه به 
دســت بیاوری بی نهایت اســت!وی ادامه داد: 
حفظ محیط زیســت نیز یکی از آن محاسباتی 
اســت که اگر برنامه ریزان و سیاســتمداران به 
آن توجه نکنند، مانند کودکی می شوند که در 
کوتــاه مدت با بی توجهــی به آن، مزیتی را به 
دست می آورند ولی  منفعت بسیار بزرگی را در 
درازمدت از دست می دهند. حتما باید مشکل 
اشــتغال حل شــود، فقر برداشته شود، توسعه 
پدید آید و... ولی باید اینها را در ســبد هزینه و 
فایده گذاشت و سراغ ماک های اهمّ رفت که 
از جمله آنها حفظ محیط زیســت است.یادگار 
امام تأکید کرد: باید توجه داشــت که نکند ما 
به خاطر یک منفعت کوتاه مدت، که البته باید 
آن را هم حل کنیم، هزینه ای غیر عاقانه می 
پردازیــم. باید بدانیم که در صورت انتخاب این 
مسیر، در حال از بین بردن سرمایه ای هستیم 
بعدهــا اصــا امکان جبران آن را نداریم و یا اگر 
امکانــش را داریــم باید ده هــا برابر آن، هزینه 
کنیــم؛ البتــه توجه نکردن به منافع بلند مدت 
بین نســلی، از جمله سامت محیط زیست، در 
کوتاه مدت منافعی هم دارد، اما مثا باعث شور 
شدن دریاها می شود.سید حسن خمینی اظهار 
داشت: محیط زیست حکم منافع دراز مدتی را 
دارد که ممکن است امروز درک درستی از آن 
نداشته باشــیم، اما اگر بخواهیم تشبیه کنیم، 
مثل عذاب های اخروی اســت که ممکن است 
زندگــی کوتــاه مدت دنیا مــا را از توجه به آن 
غافل کند، ولی این واقعیت است که در صورت 
بی توجهی به آن، طبیعت به ما ســیلی خواهد 
زد؛ چــرا که طبیعت روحــی غیر از چیزی که 
در آن هســت ندارد و تجســم اعمال ما اســت. 
یعنــی خودمــان به آن بد می کنیم و آن هم به 

ما برمی گرداند.

امیرعبداللهیان: 
تحریم های یک جانبه و ظالمانه آمریکا پایان خواهد یافت

هشدار سید حسن خمینی نسبت به
 بی توجهی برنامه ریزان و سیاستمداران به حفظ محیط زیست



گــروه اقتصاد کلان-داوود منظور رئیس 
ســازمان امور مالیاتی در نشست چالش های 
نظام مالیاتی دانشگاه امام صادق )ع( با اشاره 
به سه رکن نظام مالیاتی گفت: رکن اول تقنین 
و قانون گذاری اســت نظام مالیاتی در مسیر 
حرکــت می کند که قانونگذار تصویب کرده 
است بعد از انقلاب قوانین خوبی تصویب شد 
ولی شرایط جدید ایجاب می کند که قوانین 
به روز رســانی شــود.وی افزود: پایه قوانین 
مالیاتی قانون مالیات های مستقیم است که 
آخرین نســخه آن در ســال ۹۴ تصویب شد 
که یکی از مترقی ترین قوانین حوزه اســت و 
الان ما مجری ان قانون هســتیم.وی گفت: 
در نظــام های مالیاتی دنیا جرم فرار مالیاتی 
از قتل نفس هم ســنگین تر اســت چون در 
قتل نفس به یک خانواده ظلم می شــود ولی 
فرار مالیاتی ظلم به کل جامعه اســت.منظور 
تصریح کرد: موضوع بعدی انتقال نظام مالیاتی 
ممیز محور به نظام داده محور اســت در دهه 
۹۰ بــه جهت ورود حــوزه آی تی به اقتصاد 
می توانیم به این حوزه ورود کنیم.معاون وزیر 
اقتصاد با بیان اینکه در نظام بانکی همه چی 
شفاف شده افزود: با شفافیت های بانکی تا ۹۰ 
درصد تراکنش های بانکی قابل شناسایی شده 
است.وی با بیان اینکه موضوع بعدی در نظام 
مالیاتی ریسک ممیزهای مالیاتی است گفت: 
این که چه کسی پر ریسک است و چه کسی کم 
ریسک را داده ها مشخص می کند و در سازمان 
مالیاتی ۶۵ شاخص ریسک تعریف شده است. 
باید به ســمت کم ریســک شدن مودی ها و 
اعتمــاد به داده ها حرکت کنیم.وی افزود: در 
نظام های مالیاتی دنیا جرم فرار مالیاتی از قتل 
نفس هم سنگین تر است چون در قتل نفس 
به یک خانواده ظلم می شود ولی کسی که با 

سندسازی فرار مالیاتی انجام می دهد به کل 
جامعه ظلم می کند.وی با تاکید بر اینکه نظام 
مالیاتی پلیس اقتصادی است گفت: از سال ۹۴ 
اولین گام ها برای رسیدگی داده محور شروع 
شد سال های اخیر همین رویکرد دنبال شد 
ولــی باید قبول کنیم هنوز داده های پالایش 
نشــده زیادی وجود دارد.منظور افزود: سال 
گذشــته ۳۰ درصد مودیان را کم ریســک 
شناسایی کرده ایم و برنامه داریم در سال جدید 
این میزان را به ۴۵ درصد برسانیم.همچنین در 
حال تلاشیم با ایجاد وب سرویس ها و اتصال 
آن به سازمان های مختلف مثل سازمان ثبت 
اسناد گمرک و غیره زیرساخت داده ای سازمان 

را تقویت کنیم.معاون وزیر اقتصاد تصریح کرد: 
یکی از ظرفیت های نظام مالیاتی در دنیا مالیات 
بر سوداگری یا مالیات بر عایدی سرمایه است که 
کمک خواهد کرد منابع مالی به سمت اقدامات 
سوداگرانه و سفته بازی حرکت نکند اگر این 
مالیات تصویب شــود تفاوت قیمت کالاهای 
سرمایه ای با نرخ بالا مشمول مالیات می شود 
هر نظام مالیاتی نقش تنظیم گری برای تنظیم 
رفتار جامعه ایفا می کند.وی افزود: این قانون 
طرحی بوده است که در مجلس بوده و البته 
دولت هم از آن حمایت کرده اســت و اکنون 
تبدیل به طرح محکم شده که امیدواریم این 
نمایندگان مجلس با تمام توان از این قانون در 

صحن دفاع کنند. البته اینکه تورم زدایی بشود 
یا خیر بحث های وجود دارد ولی فعلاً مهم این 
است که خود قانون تصویب شود.وی افزود: یک 
خلأ قانونی دیگر مالیات بر مجموع درآمد است. 
مالیات ها در دنیا به این سمت رفتند که هرچه 
مالیات داده می شود علی الحساب است باید هر 
فرد و خانواده هزینه ها و اظهارنامه های مالیاتی 
بدهند یک معافیــت پایه و هزینه های قابل 
قبول هم از جانب سازمان مالیاتی وضع شود 
و بر مجموعه درآمد به صورت پلکانی مالیات 
وضع شود. در اینجا هست که به معنای واقعی 
عدالت اجرا می شود و می توانیم به پلکان های 
پایین یارانه هم بدهیم. یکی از مشــکلات ما 

انفصال نظام یارانه ای از نظام مالیاتی اســتدر 
صورتــی که در اقتصاد بحث می شــود یارانه 
مالیات منفی اســت.وی افزود: الان این قانون 
به صورت لایحه در دولت تدوین شــده است 
و در پیش نویس آن گفته شــده سود سپرده 
حساب ها مشمول مالیات خواهند شد البته این 
طرح هنوز به تصویب نرسیده و عده ای در حال 
فضا سازی و جو سازی هستند. بنابراین مادامی 
که این قانون به تصویب نرسیده است بر طبق 
قانون مالیات های مستقیم عمل خواهیم کرد 
که در آن ماده ۱۴۵ گفته شده سود سپرده ها 
از مالیات معاف هســتند..معاون وزیر اقتصاد 
ادامه داد: یکی از مواردی که ذیل قانون انجام 
باید بشود اتصال پایانه های فروشگاهی به نظام 
مالیاتی اســت که در دولت قبل تصویب شد 
ولــی بــه هر دلیلی اجرا شــد و ما وقتی کار را 
تحویل گرفتیم ۱۰ درصد آن تکمیل شده بود 
و با اقدامات و همکاری با شرکت های دانش 
بنیــان آن را تکمیــل کردیم و تا تیرماه از این 
سامانه رونمایی خواهیم کرد.وی افزود: رکن 
بعدی نظام مالیاتی بدنه اجرایی اســت نظام 
مالیاتی باید متحول شــود و ما بدین منظور 
مجوز ۳۰۰۰ استخدام را گرفتیم که عمده آن 
باید فناورانه باشد.وی گفت: آخرین رکن نظام 
مالیاتی مردم است و باید فرهنگ مالیاتی از 
طریق دانشگاه ها رسانه ها و فضای مجازی به 
مردم داده شود و مردم باید با حقوق مالیاتی 
خودشان آشنا شوند.وی در پایان تاکید کرد 
جامعه مشــاوران مالیاتی باید ارتقا پیدا کند 
همانگونه که افرادی وکالت می کنند مشاوران 
هــم مســائل مالیاتی را وکاللــت می کنند. 
مشاوران می توانند دوره های آموزشی مالیاتی 

در مراکز فروش برگزار کنند.
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برگزاری نخستین مجمع عمومی شبکه برگزاری نخستین مجمع عمومی شبکه 
بانکی  توسط قرض الحسنه مهر ایرانبانکی  توسط قرض الحسنه مهر ایران

مجمع عمومی عادی سالانه این بانک با حضور 
همه نمایندگان سهامداران، مدیرعامل و اعضای 
هیــأت مدیره بانک و همچنین »ســید عباس 
حســینی« معاون بانک، بیمه و شــرکت های 
دولتــی وزارت امور اقتصادی و دارایی و »قربان 
اسکندری« مدیرکل دفتر امور بانکی و بیمه این 
وزارتخانه برگزار شــد و صورت های ســال مالی 
۱۴۰۰ بانک به تصویب رسید.در این مجمع مقرر 
شد ۱۰ درصد سود سال ۱۴۰۰ بین سهامداران 
تقسیم و مابقی آن برای افزایش سرمایه بانک به 
کار گرفته شــود. همچنین سازمان حسابرسی 
به عنوان حسابرس و بازرس قانونی بانک انتخاب 
شــد. اطلاعــات و دنیای اقتصــاد نیز به عنوان 
روزنامه های رســمی بانک تعیین شدند.تغییر 
یکی از اعضای هیأت مدیره بانک قرض الحسنه 
مهر ایران تصمیم دیگر مجمع عمومی این بانک 
بود و »حمیدرضا توســلی« جایگزین »حســن 
تلیکانی« در هیأت مدیره شد. وی پیش از این 
معاون فناوری اطلاعات بانک قرض الحسنه مهر 

ایران بود.

امضای بزرگ ترین تفاهم نامه امضای بزرگ ترین تفاهم نامه 
بیمه ای كشور توسط بیمه دانا بیمه ای كشور توسط بیمه دانا 

بزرگ ترین تفاهم نامه بیمه ای کشور بین وزارت 
آموزش و پرورش و شرکت بیمه دانا امضا شد.به 
گزارش روابط عمومی بیمه دانا، در آیین مبادله 
تفاهــم نامه کلیه امور بیمه ای وزارت آموزش و 
پرورش با بیمه دانا که بعد از ظهر ۱8 خرداد ماه 
جاری در اردوگاه شــهید باهنر تهران بین دکتر 
رضا جعفری مدیرعامل بیمه دانا و دکتر عسگری 
معاون برنامه ریزی این وزارتخانه  به امضا رسید، 
حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از فرهنگیان 
و بالغ بر ۱۵ میلیون نفر دانش آموز تحت پوشش 
انواع خدمات بیمه ای بیمه دانا قرار گرفتند. در 
این مراســم دکتر جعفری مدیرعامل بیمه دانا 
ضمن ابراز خشنودی از انعقاد قرارداد با جامعه 
بزرگ فرهنگیان کشــور، به تجارب و ســوابق 
خدمتی این شرکت به کارکنان وزارت آموزش 
و پرورش در سنوات گذشته اشاره و تأکید کرد: 
بیمه دانا با داشــتن 8۵ شــعبه در سراسر کشور 
و حــدود 282۰ نماینده فعال در قالب شــبکه 
فروش، با تجهیز زیرساخت های خود، آماده ارائه 
بهترین و ســریعترین نــوع خدمات بیمه ای به 

فرهنگیان سراسر کشور است.

واریز مرحله سوم سود جاماندگان واریز مرحله سوم سود جاماندگان 
سهام عدالت سهام عدالت 

معاون شــرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه گفت: سود سهام جاماندگان سهام عدالت 
در نیمه دوم تیرماه به حســاب آنها واریز می شــود.به 
گزارش شروع نقل از صدا و سیما، محمود حسنلو اظهار 
کرد: سود سهام جاماندگان سهام عدالت )سهامداران 
سهام عدالت که تاکنون موفق به دریافت سود عملکرد 
سال های ۹8 و ۹۹ خود نشده اند( در نیمه دوم تیرماه 
به حساب آنها واریز می شود. این افراد نگران سودهای 
خود نباشند این سودها محفوظ است.معاون فناوری 
و توســعه نوآوری شــرکت ســپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تســویه وجوه )ســمات( گفت: تاکنون 
یک میلیون و 8۰۰ هزار نفر همچنان به علت داشتن 
شــماره شــبای نامعتبر موفق به دریافت سود سهام 

خود نشده اند.

معرفی متقاضیان وام اجاره به بانک معرفی متقاضیان وام اجاره به بانک 
ظرف ظرف ۲۴۲۴ ساعت ساعت

اســتعلام افراد واجد شــرایطی که بــرای دریافت 
تســهیلات کمک ودیعه مســکن ثبت نام می کنند 
ظرف 2۴ ساعت توسط وزارت راه و شهرسازی انجام 
و بــه تدریج برای تشــکیل پرونده به بانکها معرفی 
می شوند.به گزارش ایسنا، فرآیند معرفی متقاضیان 
وام ودیعه مســکن سال ۱۴۰۱ در حال انجام است. 
پس از ثبت نام افراد در ســامانه طرحهای حمایتی 
مســکن به نشــانی saman.mrud.ir بررســی 
شــرایط و اســتعلامات آنها در کمتر از 2۴ ســاعت 
انجام و به کارتابل بانک ها معرفی می شوند. هم اکنون 
در بانک ها فرآیند تشکیل پرونده به منظور پرداخت 

تسهیلات در حال انجام است.

گــروه اقتصاد کلان-وزیر امور اقتصــادی و دارایی تاکید کرد: به 
هیچ وجه درکشــور قصد ایجاد فضای ممنوعیت صادراتی نداریم.به 
گزارش ایلنا، ســید احســان خاندوزی روز گذشته در جلسه شورای 
گفت و  گوی دولت و بخش خصوصی در اردبیل گفت: ما در جلسات 
شــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی مهمترین چالش ها و 
موانــع حوزه تولیدکنندگان و صادرکنندگان را مورد بررســی قرار 
می دهیم چرا که این تلاشــگران در صف اول اقتصاد کشــور هستند.

وی با بیان اینکه انتظارات فعالان این عرصه به حق است و دولت با 
جهت گیری مناسب در تلاش برای تسهیل محیط کسب و کار است، 
اظهار داشــت: ما باید به سمت توانمندسازی فعالیت های اقتصادی 

و حمایــت از فعــالان این عرصه حرکت کنیــم که در ماه های اخیر 
آثار دولت الکترونیکی را در صدور مجوزها شــاهد هستیم.وزیر امور 
اقتصــادی و دارایــی به راه اندازی درگاه ملی صدور مجوز در ســطح 
استان ها اشاره و تصریح کرد: پنجره واحد سرمایه گذاری و خدمات 
ارائه شــده در این بخش در همه اســتان ها راه اندازی شده و سعی بر 
این است تا با تمرکز بیشتر در این بخش بتوان زمان صدور مجوزها 
را به حداقل رســاند.خاندوزی به مطالبات مالیاتی فعالان اقتصادی 
اشاره و خاطرنشان کرد: در این دوره قصدمان این است تا به سمت 
الکترونیکــی کردن مالیات ســتانی حرکــت کنیم تا به دور از اعمال 
ســلیقه ها بتوانیــم از مؤدیان، مالیات بــه حقی را دریافت کنیم.وی 

ادامه داد: این کار، خود جلوی فســاد مالی را خواهد گرفت و حتی 
شکایت های مالیاتی نیز در بستر الکترونیکی فضای اعتماد بیشتری 
را برای فعالان اقتصادی به وجود می آورد.به گفته وزیر اقتصاد، قرار 
نیست حتی یک ریال فراتر از قانون از سرمایه گذاران مالیات دریافت 
کنیم بلکه بر اساس صورت وضعیت نهایی مالیات ستانی انجام شده 
و امیدوارم شرایط بهتری را در حوزه اعمال قوانین و مقررات شاهد 
باشیم. وی به موضوع عوارض صادراتی اشاره کرد و ابراز داشت: بعد 
از ماجرای اخیر روســیه و اوکراین که اقتصاد دنیا را تحت تأثیر قرار 
داده، ما شــاهد قطع صادرات در بســیاری از کشورها هستیم و حتی 
برخی کشورها تحریم های سختگیرانه ای را در این حوزه اعمال کردند.

ممنوعیتدرصادراتایجادنمیکنیم
بانک و بیمه 

بازار سرمایه 

نظاممالیاتیپلیساقتصادیاست
معاون وزیر اقتصاد
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اطلاعیه
آگهي احداث خط 63 کیلوولت شاهد- سرفیروزآباد در استان کرمانشاه

شركت برق منطقه اي غرب در نظر دارد به زودي عملیات اجرایی احداث خط 63 كیلوولت دومداره شاهد- سرفیروزآباد را 
طبق مسیرهاي تعیین شده در نقشه هاي اجرایي آغاز نماید . لذا به منظور اطلاع صاحبان اراضي و املاك واقع در مسیر و 
حریم خط انتقال نیروي مذكور و جلب توجه آنان به موارد 16 ، 18 ، 19 قانون برق ایران و مواد 1 و 2 مصوبه شماره 12727 
/ت 20732 ه مورخ 1394/02/06 هیات محترم وزیران در مورد حریم قانوني خطوط انتقال نیروي برق مبادرت به انتشار این 
اطلاعیه مي نماید ، با این توضیح كه مسیر كلي خط طبق كروكي ضمیمه به شرح ذیل مي باشد :این مسیر از ضلع جنوبی 
پست شاهد خارج شده و بلافاصله كمربندی شرقی كرمانشاه را قطع و با عبور از زمینهای كشاورزی و با حفظ حریم جاده 
كمربندی در كنار روستای باقله ادامه می یابد . مسیر خط به موازات جاده كمربندی ادامه پیدا كرده و در موقعیت پایین 
دكل مخابراتی مستقر می گردد. سپس مسیر خط از زمینهای كشاورزی عبور كرده و در كنار روستای "پشت كش" و با 
حفظ حریم لوله نفت موجود به موقعیت نقطه زاویه بعدی می رسد. در ادامه در تقاطع با جاده لوله نفت و عبور از زمینهای 
كشاورزی در كنار برج 400 كیلوولت موجود و با حفظ حریم خط راه آهن در دست احداث بر روی نقطه زاویه بعدی مستقر 
می گردد. از این پس مسیر خط به موازات خط 400 كیلوولت موجود و تقاطع با جاده لوله نفت موجود و با استفاده از جاده 
لوله نفت و جاده دسترسی احداث شده برای خط 400 كیلوولت ادامه یافته و با عبور از مسیر كوهستانی و سپس دشت 
موجود ، در كنار برج 400 كیلوولت موجود استقرار پیدا كرده و با عبور از صخره ها در ادامه مسیر در بالادست جاده آسفالته 
موجود مستقر می گردد. از این نقطه به بعد مسیر خط در دامنه كوه و با عبور از بالای زمینهای كشاورزی موجود ادامه یافته 
و با حفظ حریم باغ موجود بر روی نقطه زاویه بعدی مستقر شده و با زاویه ملایم به سمت راست چرخش كرده و با عبور از 
دامنه كوه و بالای زمینهای كشاورزی موجود به موقعیت نقطه زاویه بعدی می رسد. به منظور فاصله گرفتن از منطقه نظامی 
، مسیر خط به سمت راست چرخش كرده و پس از تقاطع با جاده آسفالته موجود ، در پایین دست جاده مستقر می گردد. 
سپس با حفظ حریم جاده آسفالته، ادامه پیدا كرده و در كنار روستای "دربند زرد" بر روی نقطه زاویه بعدی استقرار می 
یابد . خط از پایین دست جاده آسفالته موجود و با حفظ حریم جاده ادامه یافته و پس از عبور از زمینهای كشاورزی دیم 
، روبروی پادگان نظامی بر روی تپه مستقر می گردد. در ادامه مسیر خط با عبور از زمینهای كشاورزی و تقاطع با جاده 
آسفالته و در بالای خط 20 كیلوولت موجود بر روی تپه استقرار پیدا كرده و از بالا دست جاده آسفالته و با عبور از بالای 
زمینهای كشاورزی موجود ادامه یافته و بر روی نقطه زاویه بعدی مستقر می شود. در نهایت این مسیر پس از تقاطع با جاده 
روستای "وناو" و در ادامه روستای "كاروانه وسطی" در كنار روستای "هلشی" و پست انتهای خط مستقر می گردد.ضمناً 
حریم هاي این خط عبارتند از  حریم زمینی 8 متر در هر طرف مسیر خط ، كه در این حریم اقدام به هر گونه عملیات 
ساختماني ، ایجاد تاسیسات مسكوني ، دامداري یا باغ ، درختكاري و انبارداري ممنوع است و حریم هوایی افقی سیم هادی 
3 متر و حریم هوایی عمودی سیم هادی 6 متر می باشد. مالكین و ذي الحقوق در صورت هرگونه ابهام مي توانند ظرف مدت 
یك ماه از تاریخ درج این اطلاعیه در روزنامه های كثیرالانتشار و محلی به نشاني این شركت واقع در : كرمانشاه- خیابان   

22 بهمن- خیابان گلایول- شركت برق منطقه اي غرب - دفتر حقوقي مراجعه و یا مكاتبه نمایند.
روابط عمومي شرکت برق منطقه اي غرب 

نقطه 
زاویه

XY نقطه
زاویه

XY نقطه
زاویه

XY

1695456379464186880353792027156905793787342
2695405379450596884543791456166926583784899
36942213794181106889643790839176931043783122
46935503794210116888563790285186937703782561
56920893794302126892903789813196943053776332
66906973794490136896403789169206938113775556

76880783792157146898163788532

شناسه آگهی:1331862 
۵71/م الف 12

نوبت اول



سرزمین  من 4
خبرخوان

پایان عملیات بتن ریزی کندوهای 
سیلوی بندر چابهار

سرپرست اداره کل بنادر و دریانوردی سیستان و 
بلوچستان از پایان عملیات بتن ریزی کندوهای 
سیلوی غلات ۱۰۰ هزار تنی بندر شهید بهشتی 
چابهار خبر داد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره 
کل بنادر و دریانوردی سیستان و بلوچستان، ناصر 
روانبخش با بیان اینکه بر اســاس برنامه، عملیات 
بتن ریزی کندوهای سیلوی ۱۰۰ هزار تنی غلات 
بندر شــهید بهشتی چابهار در پایان اردیبهشت 
ماه به اتمام رسید اظهار کرد: این پروژه بزرگترین 
سیلوی غلات جنوب شرق کشور است که با بهره 
برداری از آن عملیات انتقال کالای اساسی از بندر 
چابهار به مقاصد مصرف با سرعت بیشتری انجام 
خواهد شد و کمک به تامین کالای اساسی کشور 
خواهد بود.وی افزود: انتقال غلات از کشــتی به 
اســکله توسط دو خط کاملا مکانیزه و با ظرفیت 
۱۲۰۰ تن بر ساعت انجام خواهد شد که این حجم 
از عملیات، بالاترین میزان عملیات تخلیه از کشتی 
می باشد.گفتنی است سیلوی غلات صد هزارتنی 
بندر شــهید بهشــتی چابهار شامل ۱۲ کندو می 
باشد که در حال حاضر عملیات بتن ریزی دیواره 

کندوها به اتمام رسیده است.

پتروشیمی نوری از موفق ترین 
شرکت های پتروشیمی  کشور است

اعضاء هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت تاپیکو از 
مجتمع پتروشیمی نوری بازدید کردند. به گزارش 
روابــط عمومی پتروشــیمی نوری، اعضاء هیئت 
مدیره و مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری نفت و 
گاز و پتروشیمی تامین )تاپیکو( به عنوان دارنده 
بیش از ۱۵ درصد ســهام نوری، ضمن بازدید از 
سایت فرایندی و پروژه های در دست اقدام شرکت، 
با مهندس صانعی مدیرعامل شرکت پتروشیمی 
نوری دیدار کردند. در ابتدای این نشست، مهندس 
صانعــی ضمن عرض خیرمقدم، گزارش کوتاهی 
از دســتاوردهای شرکت در سال گذشته، میزان 
پیشرفت پروژه های در دست اقدام، ظرفیت تولید 
و فروش محصول و وضعیت فعلی شرکت در بورس 

را ارائه داد. 

بازگشت واحد یک گازی نیروگاه 
نكا به مدار تولید

 واحد یک گازی بلوك ســیکل ترکیبي نیروگاه 
شهیدسلیمي نکا با ظرفیت ۱37.6 مگاوات پس 
از انجام تعمیرات اساسی و در آستانه پیک مصرف 
به شــبکه سراسري برق کشور پیوست.مدیر امور 
تعمیرات نیروگاه سیکل ترکیبی با اعلام این خبر 
افزود: این تعمیرات هفتمین تعمیرات اساســی 
این واحد از زمان راه اندازی اولیه در سال ۱369 
تاکنون بود که توســط شــرکت O&M مپنا با 
همکاري شرکت صنیر در بخش اجرا و با نظارت 
شرکت امعان نورگستر انجام شد و بعد از ۱۲۱ روز 
تلاش شبانه روزي به مدار تولید پیوست. عبدالرضا 
محمــودي گفت: فعالیتهاي برنامه ریزي شــده 
مهمي از جمله تعمیرات اساسي توربوکمپرسور، 
ژنراتور، ترانسها، تعویض سایلنسر خروجي اگزوز، 
تعویض فیلترهاي ورودي کمپرســور و تعمیرات 
اساسي بویلر بازیاب در خلال این پروژه انجام شده 
است. بلوك سیکل ترکیبي نیروگاه شهید سلیمي 
نکا شامل دو واحدگازي به ظرفیت هرکدام ۱37.6 
مــگاوات، یک واحد بخار به ظرفیت۱6۰ مگاوات 
و دو واحد توربین انبســاطي به ظرفیت هر کدام 

9.4 مگاوات است. 

جلسه کمیته فرهنگی پیشگیری شورای مبارزه با مواد مخدر 
اســتان با حضور دکتر فریبا بریمانی سرپرســت بهزیســتی 
مازنــدران ، علی شــیرازی دبیر شــورای هماهنگی مبارزه با 
مــواد مخــدر مازندران و اعضای شــورای مبارزه با مواد مخدر 
استان برگزار شد.به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیستی 
مازندران ؛ علی شیرازی ، دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر مازندران با بیان اینکه ســندجامع پیشــگیری از اعتیاد 
استان تدوین شود ، گفت : در تدوین سند جامع پیشگیری از 

مواد مخدر استان باید به دنبال سیاست گذاری ، هماهنگی ، 
اجرا و نظارت باشیم و در آن نقاط آسیب و وظایف دستگاه ها 
را به خوبی مشخص کنیم تا در آینده نقاط ضعف و قوت خود 
را شناسایی و براساس آن برنامه ریزی ها در این حوزه را انجام 
دهیم.وی با بیان اینکه باید در نقاط آسیب پذیر اقدامات اساسی 
جهــت نتیجــه مطلوب صورت گیرد ، افزود : اعتیاد بزرگترین 
آســیب و چالش اجتماعی کشــور محســوب می شود و مقام 
معظم رهبری نیز بر مبارزه با مواد مخدر تاکید فراوانی کردند.

شــیرازی با بیان اینکه بر اســاس تحقیقات معتادین بیشترین 
آمار جرایم را در مازندران مرتکب می شــوند، ادامه داد : برای 
امنیت جامعه باید به مسئله اعتیاد توجه جدی شود و براساس 
موقعیت جغرافیایی و فرهنگ منطقه برنامه ریزی شــود.دبیر 
شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر مازندران به باورهای 
غلط در حوزه اعتیاد اشاره کرد و گفت : باید برنامه های آگاهی 
بخشی جهت از بین بردن باورهای غلط در جامعه صورت گیرد 

و همه دستگاه ها باید در این حوزه ورود پیدا کنند.

اعتیاد یکی از آسیب های اجتماعی مهم کشور است  

   
گروه سرزمین من 

  Sarzamin.SHouroo.1@gmail.com

مهــدی رجبــی زاده، مدیــر کل منابــع طبیعی و 
آبخیزداری  اســتان کرمــان گفت:در دنیای امروز 
یکی از چالش هایی که سازمان ملل در آغاز هزاره 
سوم فراروی بشر عنوان کرده چالش بیان زایی است 
و این یک پدیده جهانی اســت.او می گوید: عوامل 
مختلفی در پدیده بیابان زایی دخیل هســتند ولی 
بخــش مهــم آن به دلیل تداخلاتی که  بشــر انجام 
داده است و باعث برهم زدن تعادل اکوسیستم شده 
است.به گفته رجبی زاده برداشت بی رویه آبهای زیر 
زمینی یکی از عوامل تاثیر گذار اســت وقتی مردم 
بیش از توان سفره های زیر زمینی آب برداشت می 
کنند سطح ایستابی آب پایین می آید و محدوده ایی 
که رطوبت را برای ریشه مراتع، گیاهان و جنگل ها 
ایجاد می کرده است خشک می کند و سطح خاك 
فاقد پوشــش گیاهی می شــود.او می گوید: وقتی 
ســطح خاك فاقد پوشش گیاهی می شود با اندك 
وزش باد شاهد پدیده گردو غبار و درنهایت طوفان 
های شن خواهیم بود.رجبی زاده می گوید: تخریب 
پوشــش گیاهی در هرشــکلی که انجام شود عامل 
مهمی در  فرایند افزایش بیابان زایی است.به گفته 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان 
طبیعــت فعالیــت خود را انجــام می دهد و   ماباید 

طبیعــت را به صورتی مدیریــت کنیم که عوارض 
منفی این پدیده ها بر زندگی بشــر کمتر مشــاهده 
شود.او گفت: هیچکس نمی تواند ادعا کند که می 
توانــد طبیعــت را صددرصد مدیریت کند فقط می 
توانیم تلاش کنیم که عوارض منفی را کاهش دهیم.

او می گوید: درحال حاضر از ۱6شهرســتان شمال 
استان  کرمان در ۱3شهرستان بامقوله بیابان زایی 
مواجه هســتیم و پروژه هــای بیابان زدایی دراین 
مکان ها اجرا می شود که این وضعیت ما درشمال 
استان کرمان است.او می گوید: در مجموع بایستی 
این ۱3شهرســتان را در حــد امکانات و اعتباراتی  
کــه وجــود دارد مدیریت کرد.او گفت:  کانون های 

بحرانی ها درشــمال اســتان کرمان ۲۸ مورد است 
که یک میلیون و ۲۰۰هزار هکتار وســعت دارند و 
حفظ این مکان ها مانند اراضی کشــاورزی، باغات، 
روســتاها، شــهرها که باید در الویت شــماره یک 
حفاظــت کنیم و حفظ آنها برای ما حیاتی اســت.

رجبی زاده می گوید: درخصوص پوشــش گیاهی 
و قطع درختان ســرانه جنگل درجهان چهار هزارو 
۵۰۰مترمربع،ایران یک هزارو 4۰۰ متر و در استان 
کرمان ۵۰ مترمربع اســت که این اســتان در فقر 
پوشش گیاهی است بنابراین از نگاه محیط زیست 
و منابع طبیعی قطع حتی یک شــاخه درخت هم 
یک آسیب جدی است به محیط زیست و به شدت 

مخالفیــم. رجبــی زاده در خصوص اقدامات بیابان 
زدایی گفت: پیشــینه فعالیت هــای بیابان زدایی 
در اســتان کرمان تقریبا از سال 4۵ شروع می شود 
و نزدیک  6۰ســال اســت که فعالیت های مستقیم 
انجام می شــود  و به دلیل گســترش اراضی ییابانی 
نمــی توانیم ادعا کنیم همه این موارد را می توانیم 
مدیریت کنیم و بخشی از این فعالیت ها فوریتی و 
اورژانسی است که در مناطق بحرانی انجام می شود 
وبخش عمده آنها در شــرق استان متمرکز است.به 
گفته رجبی زاده برای اینکه شــرق استان به شدت 
تحت تاثیر فرســایش بادی و هجوم شن های روان 
قرار دارد و سال گذشته حدود ۱7۵میلیارد تومان در 
4شهرستان هزینه کردیم.او می گوید:درقالب سند 
ملی گردو غبار که تصویب شد برای کل استان باید 
حدود 7۵۰هزار هکتار عملیات های مختلف مقابل 
با بیابان  را دراستان انجام دهیم.به گفته رجبی زاده 
همزمان در۱3شهرســتان استان اقدامات مختلفی 
انجام می دهیم و بحث گردو غبار دراستان کرمان 
بخشی تحت تاثیر کانون های درون استانی است که 
در چند سال اخیر فرایند جدیدی از جمله  اراضی 
کشاورزی رها شده به این وضعیت اضافه شده است.

او گفت: بخشی دیگر ازاین گردو غبار ناشی از کانون 
های خارج از اســتانی اســت و ما کمتر تحت تاثیر 

کانون های فرا مرزی هستیم.

میز خبر
استقرار سیستم ایزو 500001 در 

شرکت گاز استان آذربایجان غربی
مدیر عامل شــرکت گاز اســتان آذربایجان غربی 
گفــت: ســامانه جامع پایش و مدیریــت انرژی، 
ممیزی فنی انرژی و اســتقرار سیســتم مدیریت 
انرژی ایزو ۵۰۰۰۰۱ در شــرکت گاز استان انجام 
شــده است.به گزارش روابط عمومی شرکت ملی 
گاز ایران، علیرضا شــیخی ضمن بیان این مطلب، 
اظهــار کرد: در راســتای اجرای بند »ز« ماده 3۸ 
جهت بهینه ســازی مصرف انرژی برای ساختمان 
ستاد، ایستگاهCGS ۱  ارومیه، مجتمع ورزشی 
و 6 مورد از تاسیســات و ســاختمانها شرکت گاز 
استان گواهی ایزو ۵۰۰۰۱ مدیریت انرژی را مستقر 
ساخته است.وی  ادامه داد: با پیگیری های صورت 
گرفته، توانســتیم برای ایستگاه های تقلیل فشار 
گاز ۲ و 3 ارومیه و سلماس و همچنین ساختمان 
گازرســانی نواحــی نقده و ماکو نیــز گواهی ایزو 
۵۰۰۰۱ را دریافت کنیم.شیخی خاطر نشان کرد: 
شرکت گاز اســتان آذربایجان غربی علاوه بر این، 
توانسته تا به امروز موفق به دریافت گواهینامه های 
ایزو 9۰۰۱ سیستم مدیریت کیفیت، ایزو ۱4۰۰۱ 
سیســتم مدیریت زیست محیطی و ایزو ۱۸۰۰۱ 
سیستم مدیریت ایمنی و بهداشت شغلی را کسب 
کند؛ ضمن این که برای دریافت گواهینامه ایزوهای 
۱۰۰۰۲ و ۱۰۰۰4 رضایــت مندی مشــتریان و 

۱۰۰۱۵ استاندارد آموزش نیز اقدام کرده است.

جذب 9 هزار مشترک؛ از برنامه های 
شرکت گاز استان خراسان شمالی

مدیرعامل شــرکت گاز استان خراسان شمالی از 
برنامه ریزی این شــرکت در ســال "تولید، دانش 
بنیان، اشــتغال آفرین" بــا هدف گذاری نصب 4 
هزار علمک و جذب 9 هزار مشترك جدید شهری 
و روســتایی خبــر داد.به گــزارش روابط عمومی 
شرکت ملی گاز ایران،حسن رضا میربلوکی ضمن 
بیــان مطلب فوق، اظهــار کرد: با توجه به اهمیت 
صنعت گاز در زندگی امروزی، یکی از اهداف اصلی 
شــرکت، گازرسانی به نقاط محروم و صعب العبور 
بوده و برنامه ریزی  های خوبی در این راستا صورت 
گرفته است.وی گفت: گازرسانی به نقاط مختلف 
استان موجب ایجاد رفاه و آسایش به ویژه در نقاط 
روستایی می شود که در سال جاری گازرسانی به ۲ 
روستای " کی کی" و " رشوانلو" به اتمام می رسد و 
همچنین اجرای بیش از 4۸ کیلومتر خطوط شبکه 
شهری و ۱6 کیلومتر خطوط شبکه روستایی و ۲3 
کیلومتر خطوط شبکه در صنایع از اهداف این در 
شــرکت در ســال جاری است.میربلوکی در پایان 
خاطرنشــان کرد: در ســال جاری ۲ پاسگاه مرزی 
از نعمت گاز برخوردار شــدند و همچنین عملیات 

گازرسانی به ۲ پاسگاه دیگر در حال انجام است.

بخشی از گرد و غبار کرمان ناشی از کانون های بحرانی استانی است
مهدی رجبی زاده، مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری  استان کرمان گفت:

و  ثبتی  تكلیف وضعیت  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده 1۳  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره   14060۳29012001186-1401/020۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین 
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک گرمسار تصرفات مالكانه، بلامعارض متقاضی آقای/ خانم بهزاد کردوانی بشماره 
در ششدانگ یک  فرزند ستار  گرمسار  از  شناسنامه 706 کدملی 4609446456 صادره  
قطعه زمین محصور با بنای احداثی به مساحت 224/41 متر مربع از پلاک شماره 16۳ فرعی 
از ۳8 اصلی واقع در روستای ریكان حوزه ثبت ملک گرمسار خریداری از مالک رسمیآقای 
بهروز کردوانی  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می  آگهی   روز   15
اعتراضی داشته باشد می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :  1401/050۳-تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/0۳/21

ش 1۳2۳۳02
حسین چلوئی-رئیس ثبت اسناد و املاک  

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140060۳2901200119۳- 1401/0۳/02 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین 
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
میرآخورلی  جعفر  خانم  آقای/  متقاضی  بلامعارض  مالكانه،  تصرفات  گرمسار  ملک  ثبت 
بشماره شناسنامه 56 کدملی 4609۳47441 صادره  از گرمسار فرزند اکبر در ششدانگ 
یكباب ساختمان و محوطه )ساختمان ویلایی( به مساحت 415/61 متر مربع از پلاک شماره 
از  موروثی  ثبت ملک گرمسار  در روستای شه سفید حوزه  واقع  اصلی  از 57  فرعی   151
مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  -لذا  است.  گردیده  محرز  میرآخورلی  اکبر  مرحوم  پدرش 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی  می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشد می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :  1401/0۳/05-تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/0۳/21

حسین چلوئی
رئیس ثبت اسناد و املاک  

اراضی و ساختمان های فاقد سند  ) آگهی رای هیات قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی 

رسمی (
املاک شهرستان سنندج  و  اسناد  ثبت  در  مستقر  تكلیف  تعیین  هیات  آراء صادره  برابر 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید گردیده لذا بدین وسیله مشخصات املاک 
به فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی  نوبت  در دو 
می گردد. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نموده و گواهی اخذ و 
تحویل اداره ثبت نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
سند مالكیت طبق مقررات صادر خواهد شد. صدور سند مالكیت مانع مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست.-بخش 11 :1- مقدار ۳2/7677041406 شعیر مشاع از ششدانگ یک قطعه 
صادره   1501 شناسنامه  شماره  علی   فرزند  احمدی   حسین  آقای  نام  به  مزروعی   زمین 
به  1 اصلی بخش 11 کلاترزان   از  سنندج کد ملی ۳7۳1018012 تحت پلاک 659  فرعی 
مساحت 15055/80  متر مربع که از نسق آقای عبداله احمدی به آدرس سنندج روستای 

آرندان زمین مشهور به چپه ول
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/0۳/21-تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/04/05 

رئیس ثبت منطقه یک سنندج- بهنام قباد-م الف / 170۳

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳آیین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابررای شماره 11۳4۳  تاریخ 1400/11/2 هیات  قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت  ملک بهشهر تصرفات 
مالكانه بلامعارض متقاضی اقای هاجر عمرانی گلوگاهی فرزند اسمعیل   در ششدانگ یک 
قطعه زمین  با بنای احداثی به  مساحت 17/70 مترمربع قسمتی از پلاک 1164 اصلی   به 
شماره کلاسه 1400/978 واقع در اراضی اصلی شهر   بخش 17 ثبت بهشهر محرز گردیده 
است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله14 آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند. میتواند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  ظرف مدت یک ماه 
نمایند بدیهی است در صورت انقضا مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد. م الف 1۳۳0690
تاربیخ انتشار نوبت اول 1401/۳/21-تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/4/4

رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بهشهر- محمد مهدی قلیان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳آیین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابررای شماره 12575تاریخ 1400/11/27 هیات قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت  ملک بهشهر تصرفات 
مالكانه بلامعارض متقاضی اقای حمید دادار    فرزند محمد تقی   در ششدانگ یک قطعه 
به شماره  اصلی   ۳1 از  از پلاک 108فرعی  مربع  قسمتی  متر  به مساحت ۳61/08  زمین  
کلاسه 1۳98/1205 واقع در اراضی فراش محله  بخش 17 ثبت بهشهر محرز گردیده است 
آگهی میشود در صورتی که  فاصله14  به  نوبت  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   .
تاریخ  از  باشند. میتواند  اعتراضی داشته  اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند بدیهی است در صورت انقضا مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد. م الف 1۳17292
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رئیس اداره ثبت اسناد واملاک بهشهر- محمد مهدی قلیان

املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم 
شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالكانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده 

جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه درزیكلا 20 اصلی بخش 16

 2044 فرعی  بنام دوستعلی برزگر بور خیلی نسبت به از ششدانگ یک قطعه زمین که 
در ان احداث بنا شده است به مساحت 88/02 متر مربع خریداری بدون واسطه از اقای 
.لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتی  غلامرضا حبیبی   مالک رسمی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه محلی اکثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها 
علاوه بر انتشار آگهی، رای هیات الصاق تا در صورتیكه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حكم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد با معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نكند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالكیت می نماید و صدور سند مالكیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده 1۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از 
تنظیم  از  پس  هیات  رای  با  ثبتی  واحد  نشده،  پذیرفته  ثبتی  نامه  اظهار  قبلا  که  املاکی 
اظهارنامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت 
به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید  باطلاع عموم می رساند و نسبت  همزمان 
الف  م  نماید.  می  منتشر  اختصاصی  به صورت  را  تحدید حدود  آگهی  ثبتی  واحد  حدود، 
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همزمان با فرا رسیدن ایام ارتحال ملکوتی حضرت 
امام)ره( و قیام خونین ۱۵ خرداد، مراسم نامگذاری 
و مزیــن کردن درختان محوطه ی اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری مازندران- ساری به نام شهدای 
گرانقدر، برگزار شد.در راستای تحقق فرمایش مقام 
معظم رهبری که فرمودند: )یاد و نام شهیدان مایه 
ســربلندی ملت و نشانه راه به سوی پیروزی است. 
فداکاری شــجاعانه آنان اســت که عظمت ملت ها 
و عمــق مبانی فرهنگــی و تمدنی آنان را به اثبات 
می رساند. همه وظیفه داریم نام های نورانی شهیدان 
را تکریــم کنیم و عظمت جایــگاه آنان را در یادها 
ماندگار سازیم. افتخاری است برای کوی ها و برزن ها 
که نام شهید و عنوان شهادت بر فراز آن ها بدرخشد. 
این موهبت هم اکنون در سراسر کشور وجود دارد 
و بایــد ادامــه یابد(، لذا این اداره کل با حضور دکتر 
اسحاق عطایی مدیرکل، حجت الاسلام و المسلمین 
راهدار مســئول حوزه نمایندگی ولی فقیه، جناب 

سرهنگ ذکریایی فرمانده یگان حفاظت، معاونین، 
مشــاور، حراست، برخی از روسای ادارات ستادی، 
مســئول امور ایثارگران و روابط عمومی اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران- ساری، اقدام 
به نصب تابلوی مزین شــده به نام شــهدای بزرگوار 
بر روی درختان کرده است.عطایی مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری مازندران- ساری گفت: سیره 
عملی و اخلاقی شهیدان همواره الگویی تمام معنا 
برای همگان می تواند باشــد و مراســم نامگذاری 
درختان به نام شــهدا در ایام ارتحال حضرت امام 
خمینی)ره(، بهانه ای شد تا نام و یاد و خاطره این 
شــهیدان در ایــن اداره کل جلوه نماید.عطایی در 
ادامــه افزود: درختانی که در این مجموعه مزین با 
نام شهدا شدند، تجلی مردانگی و تشبیه استقامت 
آن بزرگ مردان و اقدام جهادی و جانفشــانی های 
شان است چرا که این ترکیبی بسیار زیبا از فرهنگ 

ایثار، جهاد و شهادت به شمار می رود.

نامگذاری درختان محوطه منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران به نام شهدا
مدیر عامل شــرکت مدیریت تولید برق بیستون از 
پایان تعمیرات واحدهای نیروگاه بیستون و آمادگی 
کامل این مجموعه برای تامین برق پایدار در روزهای 
اوج مصرف تابستان امسال خبر داد.به گزارش روابط 
عمومی شرکت مدیریت تولید برق بیستون، مسعود 
میرزاعسگری اظهار داشت: شرکت مدیریت تولید 
برق بیســتون که وظیفه نگهداری و تعمیرات دو 
واحد 3۲۰ مگاواتی بیســتون و 4 واحد گازی ۲۵ 
مگاواتی نیروگاه اســلام آباد غرب را به عهده دارد 
امسال هم مثل سنوات گذشته، قبل ازشروع فصل 
گرمــا، واحد ها را به نوبــت، تعمیرات آنها را انجام 
دادیم.وی افزود: مشــکلاتی کــه در زمینه تامین 
قطعات درشــرایط تحریم ظالمانه وجود داشت، با 
تکیه بر دانش کارکنان و اســتفاده از ساخت داخل 
توانستیم تعمیرات همه واحد ها را با موفقیت پشت 
سر بگذاریم.مدیر عامل نیروگاه بیستون ادامه داد: 
هــم اکنون همــه واحدها با آمادگی کامل در مدار 

تولید هستند تا بتوانند در شرایط حداکثر مصرف، 
خدمت برق رســانی را به مردم خوب کشورمان به 
عهده بگیرند. میرزاعسگری اضافه کرد: باید به نکته 
ای اشاره کنم، علیرغم اینکه نیروگاه ها همه آمادگی 
کامــل برای تامیــن برق را دارند و تعمیرات خوبی 
برنامه ریزی و انجام شــده اما باید مردم در مصرف 
برق صرفه جویی کنند تا ان شــاءالله  بتوانیم این 
خدمت بزرگ را به مردم کشورمان به صورت مستمر 
داشــته باشیم و مشکل خاموشی را نداشته باشیم.

وی در پایان خاطر نشان کرد: این امید را داریم که 
با برنامه ریزی خوبی که شــده؛ در جهت تعمیرات 
نیــروگاه ها و تعویــض قطعات معیوب و بالا بردن 
راندمان نیروگاه ها، بتوانیم خدمت برق رســانی به 
همه مردم خوب کشــورمان داشته باشیم و برنامه 
ریزی خوبی هم درجهت مدیریت مصرف در صنایع 
انجام شده و امیدواریم با این برنامه ریزی هایی که 

انجام شده است.

آمادگی کامل نیروگاه بیستون برای پیک مصرف برق تابستان
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5صنعت
پیشخوان خبر

۸۵۸۵درصدپستهکشورصادرمیشوددرصدپستهکشورصادرمیشود
عضــو هیــات مدیره انجمن پســته ایران گفت: 
مقدار صادرات پســته هر ســال تغییر می کند و 
فاکتورهایی چون میزان تولید ســالانه و نرخ ارز 
در حجم صادرات پسته تعیین کننده است؛ ولی 
می تــوان گفت به طور میانگین حدود 85 درصد 
پســته تولیدی سالانه به خاور دور، اتحادیه اروپا، 
شــبه قاره هند، کشورهای مشــترک المنافع و 
خاورمیانه صادر می شــود.به گزارش ایلنا، فرهاد 
آگاه 86 را سال اوج تولید پسته در ایران خواند و 
افزود: در این سال حدود 265 هزار تن پسته تولید 
شــد، اما شدت گرفتن خشکیدگی منابع آب در 
مناطق سنتی تولید پسته کشور، باعث شد نتوانیم 
دوباره در حجم بالا پسته تولید کنیم.وی با بیان 
اینکه درخت پسته سال آوری دارد و آمار دقیقی از 
حجم تولید پسته سالیانه کشور وجود ندارد، گفت: 
ارائه پیش بینی دقیق از تولید پسته، دشوار است 
اما انجمن پسته ایران پیش بینی می کند با توجه 
به سرمازدگی بهاره امسال در استان های کرمان، 
یزد و فارس حجم تولید در ســال جاری کمتر از 
ســال گذشته که حدود 135 هزار تن بود، باشد.

آگاه با بیان اینکه حدود 15 درصد از پسته تولیدی 
در داخل کشور مصرف و مازاد آن صادر می شود، 
خاطر نشــان کرد: مقدار صادرات پسته هر سال 
تغییر می کند و فاکتورهایی چون میزان تولید و 
نرخ ارز در حجم صادرات ســالانه پســته تعیین 
کننده است؛ می توان گفت حدود 85 درصد پسته 
تولیدی به خاور دور، اتحادیه اروپا، شبه قاره هند، 
کشورهای مشــترک المنافع و خاورمیانه صادر 
می شود.عضو هیات مدیره انجمن پسته ایران در 
پاسخ به این پرسش که آیا پسته محصول آب بری 
است، افزود: مقاله ای دراندیشکده تدبیر آب ایران 
با عنوان ارزیابی معیارهای الگوی کشــت منتشر 
شد. در این مقاله به این موضوع پرداخته شد که 
با چه معیاری باید آب بری یک محصول را اندازه 
گرفت. مثلًا به ازای هر متر مکعب آبی که مصرف 
می شود، چه میزان محصول تازه به دست می آید؟ 
یا چند کیلو محصول خشک شده تولید می شود؟ 
یا محصول تولیدی چند کالری انرژی دارد؟ یا به 
ازای هر مترمکعب آب مصرفی چقدر ســود برای 
کشور حاصل می شود؟ از دید بنده معیار درست 
همین آخری اســت یعنی به ازای هر مترمکعب 
آبی که برای تولید یک محصول مصرف می شود، 
چند دلار ســود حاصل می شــود.وی ادامه داد: 
منافع ملی و سودآوری باید مهم ترین عامل برای 
مقایسه آب بری تولید یک محصول در نظر گرفته 
شود.آگاه با بیان اینکه تولید محصولات سودآور 
بهترین گزینه برای استفاده از نزولات آسمانی و 
آب های سبز است، افزود: اگر از دید اقتصادی به 
این موضوع بپردازیم ســودآوری و ارزآوری پسته 
نســبت به آبی که برای تولید آن مصرف می شود 
قابل توجه است. اما این مسئله یک سوی دیگر هم 
دارد و نباید از ســفره های آب زیرزمینی برداشت 
غیــر اصولی و مخرب کــرد؛ می توانیم به میزان 
منابــع آب تجدیدپذیر از آب های زیرزمینی بهره 
بگیریــم. اعتقاد دارم بازار آزاد باید تصمیم بگیرد 
که آبی که مجاز هســتیم از آن اســتفاده کنیم در 
کدام قسمت و برای تولید کدام محصول مصرف 
شــود که بیشترین سودآوری را برای مملکت به 

همراه بیاورد.

نهادههایدامیباارزنیمایینهادههایدامیباارزنیمایی
بارگذاریشدندبارگذاریشدند

مدیرعامــل اتحادیــه سراســری تعاونی های 
کشــاورزی دامداران ایران گفت: رانندگان برای 
حمل نهاده از بنادر جنوبی به مراکز اســتان ها،  
تقاضای پشــت بارنامــه )کرایه اضافه( می کنند 
ایــن در حالیســت که مطابق بــا قانون دریافت 
پشــت بارنامه از صاحبان کالا ممنوع اســت.به 
گــزارش ایلنا، مجتبی عالی با بیان اینکه رقابت 
بین شــرکت های واردکننده نهاده ایجاد شــده 
است، گفت: ساداتی نژاد با هدف شکستن انحصار 
واردات نهاده دام و طیور، از ســوی افراد خاص، 
فضا را باز و تشــکل ها را وارد میدان کرد تا آنها 
خــود اقدام بــه واردات نهاده کنند.به گفته وی؛ 
مصوبه امنیت غذایی به اتحادیه ها و تشکل ها در 
بخش دام و طیور اجازه واردات نهاده را می دهد؛ 
تشــکل ها نیز اقدامات اولیه برای واردات نهاده 
را انجــام داده اند.عالی ورود تشــکل ها به بحث 
واردات نهاده را جزو اقدامات دولت برای کنترل 
رانت در این بخش معرفی کرد و افزود: تشکل ها 
در ایــن زمینه باید راهکار ارائه بدهند و با دولت 
همــکاری کنند. مطابق با آخرین مصوبه امنیت 
غذایی، ســامانه بــازارگاه در اختیــار اتحادیه 
سراســری دامــداران قرار داده می شــود و این 
اتحادیــه مکلف بــه واردات نهاده ها و عرضه آن 
در کشــور می شود.مدیرعامل اتحادیه سراسری 
تعاونی های کشاورزی دامداران ایران ادامه داد: 
به نظر می رسد که این افراد )انحصارگران واردات 
نهاده( نفوذ و قدرت بیشتری در این زمینه دارند 
و اجازه نمی دهند شــرکت های وابسته به دولت 
در این زمینه ورود کنند.وی با اشاره به مشکلات 
ایجاد شــده در زمینه ترخیص و حمل نهاده از 
بنادر جنوبی به مراکز استان ها، گفت: رانندگان 
برای حمل محموله  تقاضای پشت بارنامه )کرایه 
اضافه( می کنند این در حالیســت که مطابق با 
قانــون دریافت پشــت بارنامــه از صاحبان کالا 
ممنوع اســت. همین مســئله باعث شده است 
رونــد حمــل بار از بنادر جنوبی با کندی صورت 
بگیرد؛ به عنوان نمونه رانندگان برای جابه جای 
ســویا از بنادر جنوبی کیلویی 400 تومان پشت 

بارنامه می خواهند.

گروه صنعت و تجارت-معاون هماهنگی و محیط کسب وکار وزارت 
صنعت، معدن و تجارت گفت: به اعتقاد کارشناســان امر، در بخش 
مصرف برق خانوار دست کم تا 30 درصد صرفه جویی امکان پذیر است 
و می توان آن را به بخش تولید و صنعت منتقل کرد.به گزارش ایرنا، 
سید مهدی نیازی به برنامه ریزی وزارت نیرو برای تامین کنتورهای 
هوشــمند خانگی اشــاره کرد و افزود:  وزارت صنعت، معدن و تجارت 
نیز اعلام آمادگی کرده تا برق صرفه جویی شــده از محل خانوارها را 
در بازاری که قیمت آن مشــخص خواهد شــد، خریداری کرده و آن 
را به بخش تولید و صنعت منتقل کند.به گفته این مقام مسوول، در 

کوتاه مــدت بایــد روی ظرفیت صرفه جویی در مصرف برق در بخش 
خانوار کار کنیم که از نظر کارشناســی دســت کم 30 درصد آن قابل 
جذب در بخش تولید و صنعت خواهد بود.وی خاطرنشــان کرد: از 
آنجایی که بخش صنعت مصرف کننده عمده برق کشــور اســت، با 
تعاملات انجام شــده با وزارت نیرو مقرر شــد بخشــی از نیاز به برق را 
خودمان تامین کنیم.نیازی بیان  داشت: در همه نقاط جهان نیز عرف 
اســت که صنایع بزرگ برای ســاخت نیروگاه ها ورود می کنند و این 
مهم در مجلس نیز در حال تبدیل شدن به قانون است که مقررشده 
ســاخت واحدهای نیروگاهی به ظرفیت 14 هزار مگاوات به عنوان 

تکلیف بخش صنعت دیده شــود.وی تصریح کرد: معتقدیم این کار 
یک اقدام بلندمدت اســت و تا چند ســال آینده جواب خواهد داد، به 
همین دلیل در کوتاه مدت باید روی ظرفیت صرفه جویی بخش خانوار 
کار کرد.وی به امضای تفاهم نامه توسعه نیروگاهی بین وزارتخانه های 
صمت و نیرو به میزان 14 هزار مگاوات اشــاره کرد و گفت: این مهم 
با ســرمایه گذاری هفت میلیارد دلاری در حال انجام اســت و طبق 
بند »و« تبصره 15 قانون بودجه، آن دســته از واحدهایی که کنتور 
جداگانه داشته یا برق شان را بتوانند به شبکه سراسری تزریق کنند، 

نرخ سوخت شان به "قیمت نیروگاهی" محاسبه خواهد شد.

امکان کاهش ۳۰ درصدی مصرف برق در بخش خانگی وجود دارد

گروه صنعت و تجارت-این روز ها 
مجموعــه وزارت صمــت در حــوزه 
خودرو، مدام دست به اقدامات عجیب، 
خلق الساعه و غیرکارشناسی می زنند 
که دود این بی تدبیری در چشم مردم 
مــی رود. در حالی کــه قرار بود 430 
دســتگاه فیدلیتی و دیگنیتی از روز 
چهارشــنبه هفته گذشته در بورس 
کالا معاملــه شــود، وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت طــی دو نامه این 
عرضه را ملغی کرد.  اما باید گفت این 
تعلیق تنها به سود دلالان است و اجازه 
خرید خودرو با قیمت  واقعی به مردم 
را نمی دهد.پرونــده عرضه خودرو در 
بورس کالا از جمله موضوعاتی اســت 
که در هفته های اخیر با فراز و نشیب 
زیــادی همــراه بوده و با این وجود در 
اردیبهشت ماه شــاهد آغاز سازوکار 
عرضه خودرو در بورس کالا بودیم.روز 
28 اردیبهشت ماه 1401 بود که 850 
دستگاه وانت بار مدل »کارا« در دو نوع 
چهار کابین و دو کابین، عرضه شــد 
که برای اولین عرضه نســبتا مناسب 
و پررونق بود. در همین راســتا مقرر 
شــده بود امروز هم بخش دیگری از 
خودروها در بورس کالا عرضه شــود 
که با نامه ای شــبانه از ســوی وزارت 

صمت تعلیق شد.
مافیا در دقیقه ٩٠ پیروز شد؟! ��

از 11 خردادماه ثبت سفارش دو خودرو 
در بــورس کالا آغــاز و همان گونه که 
عنوان شــد متقاضیان 30 درصد پول 
خــودرو را واریز کرده بودند. همچنین 
در هفته های گذشته نیز عرضه خودرو 
در بورس کالا انجام و در آن دو خودرو 
کارآ دو کابیــن و تــک کابیــن عرضه 
شــده بود. پرســش این است که چرا 
وزارت صمــت در دقیقــه نود این نامه 
را جهــت به تعلیــق در آوردن عرضه 
خودرو به بورس کالا ارســال کرد؟ آیا 
این وزارتخانه نمی توانســت زودتر این 
کار را انجام دهد؟با توجه به محتویات 
نامــه، چرا وزارت صمت تــازه به این 
نتیجه رســیده اســت که مصوبه ای را 
جهــت قیمت گــذاری در اختیار دارد 
که می تواند با آن جلوی عرضه خودرو 
در بــورس کالا را بگیرد؟ مصوبه ای که 
می توانــد خودرو های خــارج از نظام 
قیمــت گــذاری از جملــه فیدلیتی 
و دیگنتــی را نیــز در بــر بگیرد!این 
ســوالات و ابهامات در شرایطی است 

که بسیاری از متقاضیان خرید خودرو 
از طریق بورس کالا معتقدند با توجه به 
اینکه قیمت کارخانه و بازار دیگنیتی و 
فیدلیتی، 500 میلیون تومان اختلاف 
قیمــت دارد، در نتیجــه افــرادی به 
اصطــلاح دلال، از ایــن اختلاف چند 
صــد میلیونی، ســود کلانی به جیب 
می زنند و تمام تلاش خود را می کنند 
تا رویه عرضه خودرو ســمت و ســوی 
بورسی به خود نگیرد؛ هرچند این ادعا 
که از ســوی گروهی متقاضیان خودرو 
مطرح شــده اســت، نیازمند شــفاف 
سازی از سوی مسئولان وزارت صمت 
دارد.کارشناســان بازار سرمایه اعتقاد 
دارنــد: تعلیق عرضه خودرو در بورس 

کالا صددرصــد فقــط به نفع دلالان و 
افرادی تمام خواهد شــد که رانت های 
خــاص دارند و می توانند در تعداد بالا 

خودرو را از کارخانه خریداری کنند.
دلالان پیروز میدان بازار خودرو ��

امــا در حالی عرضه خــودرو در بورس 
معلق شــد که کارشناسان اعتقاد دارند 
عرضــه خودرو در بورس کالا به معنای 
رهایــی این صنعــت از قیمت گذاری 
دســتوری، انتقال سود حاصل از تولید 
بــه تولیدکننده به جای دلالان، جمع 
شــدن بســاط رانت و دلالی ناشــی از 
فاصلــه قیمت های کارخانه و بازار و در 
پایان منتفع شــدن مصرف کنندگان 
از شــفافیت بازار خودرو اســت.مجید 

عبدالحمیدی، کارشناس بازار سرمایه 
در گفت وگو با »شــروع« می گوید: روز 
چهارشــنبه ما شنیدیم وزارت صمت، 
نامــه و اطلاعیه ای که قبلا خودشــان 
داده بودنــد و طــی چنــد روز تمــام 
زیرســاخت های آن آماده شــده بود و 
حتی به صورت پیش گشــایش داشت 
قیمت گذاری می شد، عرضه خودرو را 
تعلیق کرد.وی می افزاید: تعلیق عرضه 
خودرو در بورس کالا صددرصد فقط به 
نفع دلالان و افرادی تمام خواهد شــد 
کــه رانت های خاص دارند و می توانند 
در تعــداد بــالا خــودرو را از کارخانه 
خریــداری کنند.این کارشــناس بازار 
سرمایه تصریح می کند: کلا هر چیزی 

که در بورس و بازار سرمایه به هر شکلی 
وارد شود، باعث شفاف سازی می شود. 
شفاف ســازی در حوزه خودرو با توجه 
بــه مافیایی که وجود دارد، کار راحتی 
نیست و این خوشحالی حتی نشد برای 
یک بــار اتفاق بیفتد برای کســانی که 
می خواهنــد خودرو را با قیمت متعادل 

خریداری کنند.
کشف قیمت واقعی ��

رسول علی محمدی، کارشناس بورس 
نیــز می گوید: با ورود خودرو به بورس، 
تاثیر ورود کالاها در بازارسرمایه و ایجاد 
شفافیت به خوبی نمایانگر می شد. عملا 
سال هاســت تفاوت زیاد قیمت خودرو 
موسوم به »درب کارخانه« با بازار آزاد 
محل چالــش جدی مصرف کنندگان 
نهایی است که عملا عرضه در بورس کالا 
کمک شایانی به کشف قیمت واقعی تر 
بر اســاس نظام عرضه و تقاضا می کرد.

او تصریــح می کند: این اقدام، حرکتی 
آرام و مناسب در مسیر ایجاد شفافیت 
و حــذف قیمت گذاری دســتوری در 
معاملات خودرو بود. از این طریق کمک 
زیادی در کوتاه شــدن دست مافیای 
صنعت خودروسازی انجام می گرفت. 
موضوعی کــه دلیل اصلی ناکارآمدی 
شــرکت های خودروســازی کشــور 
در جمــع کردن حاشــیه های مرتبط 
با ایــن موضوع به شــمار می آید.این 
کارشــناس بورس کالا تاکید می کند: 
در این میــان نباید تلاش های بورس 
کالا و کارگزاری هــای عرضه کننده را 
در به انجام رســیدن عرضه خودرو در 
بــورس نادیده گرفت، اقدامی که حتی 
در چنــد دقیقه مانده به آغاز معاملات 
خــودرو در بــورس کالا در حال انجام 
بود.علی محمدی خاطرنشان می کند: 
اعتماد موضوع ارزشمندی است که به 
ســختی به دســت می آید. طی مدتی 
که برای عرضــه خودرو در بورس کالا 
تبلیغات زیادی انجام شــد حتی حدود 
10 روز اخیــر اوراق بهــادار را هــم تا 
حــدودی تحت تاثیر قــرار گرفت. در 
چنین شرایطی لغو یکباره این معاملات 
در شــرایطی که پیــش پرداخت های 
زیادی هــم از طرف ســرمایه گذاران 
بــه کارگزاری ها پرداخت شــد، اقدام 
شایســته ای نبود و انتظار می رفت اگر 
مشــکلی و نقدی در شــیوه این عرضه 
وجود داشت، به راه حل آن فکر می شد 

تا آنکه صورت مساله را پاک کرد.

خبرخوان 

بررسیطرحتوزیعکیلویینانبررسیطرحتوزیعکیلویینان
درشورایآردوناندرشورایآردونان

مدیرکل دفتر بازرســی و نظارت بر کالای اساسی 
وزارت جهاد کشاورزی گفت: طرح توزیع کیلویی 
نان در جلســه اخیر شــورای آرد و نان مطرح شده 
و در حال بررســی اســت.به گزارش پایگاه اطلاع 
رســانی وزارت جهاد کشاورزی، مسعود امرالهی 
در رابطــه با طــرح عرضه کیلویی نان اظهار کرد: 
این طرح در جلسه اخیر شورای آرد و نان مطرح 
شده و بخش خصوصی، دولتی، اصناف و دستگاه 
های ذیربط عضو در شــورا در حال بررســی طرح 
هســتند.وی افزود: انتظار دولت بر این اســت که 
مــردم نان را باکیفیت و عرضه مناســب دریافت 
کنند و فروش کیلویی نان جلوی کم فروشــی و 
گرانفروشی را خواهد گرفت.امراللهی خاطرنشان 
کرد: احتمال دارد در حوزه نان بربری و ســنگک، 
نان توســط نانوایان خام تر پخته شــود که مردم 
به ســمت واحدهای صنفی با کیفیت تر متمایل 
می شــوند.وی افزود: با همکاری شرکت خدمات 
بازرگانی تامین آرد اســتان ها تا چهار ماه آینده 
انجام شــده و هیچ افزایش قیمتی هم در دســتور 

کار دولت نخواهد بود.

اقتصادایرانگرفتارسندرمارزاقتصادایرانگرفتارسندرمارز
ترجیحیترجیحی

رییــس مجمع واردات می گوید فعالان اقتصادی 
از همان ابتدا با ارز ترجیحی مخالف بودند اما در 
این سال ها کسی صدای آنها را نشنید.به گزارش 
ایســنا، علیرضا مناقبی دربــاره ضرورت تعیین 
تکلیــف ارز ترجیحــی اظهار کرد: واردکنندگان 
رســمی و قانونی کشــور که در بخش خصوصی 
فعالیت می کنند، از ابتدایی که بحث ارز ترجیحی 
مطرح شد، مخالف آن بودند و دائما درباره پیامدها 
و عواقب آن هشــدار دادند ولی متاســفانه گوش 
شنوایی نبود.وی ادامه داد: ما هنوز هم معتقدیم 
که اقتصاد کشــور گرفتار دام چســبنده ای به نام 
ارز ترجیحی شــده است و دولت سیزدهم باید با 
شــجاعت و البته مبتنی بر یک تقســیم کار ملی، 
در ایــن خصوص یک تصمیم قاطع بگیرد.رییس 
مجمع واردات با تاکید بر این نکته که راه نجاتی 
برای اقتصاد کشــور، جز رهایی از ارز ترجیحی 
باقی نمانده است، گفت: سودجویی ها و رانت های 
زیادی در کنار ارز ترجیحی شــکل گرفته اســت 
که راه نفس کشیدن را برای تجار اصیل و قانونی 
بســته اســت و عواقب این موضوع، نه تنها تجار، 
بلکــه فضای تولید کشــور را نیز با اخلال مواجه 
کرده اســت.به گفته مناقبــی، فعالان اقتصادی 
در بخــش خصوصی منتظر تصمیم قاطع دولت 
هستند تا جلوی پول پاشی ها و حیف و میل های 
بی حساب گرفته شود و نظم و انضباط به اقتصاد 
کشور بازگردد.رئیس مجمع واردات افزود: البته 
دراین میان موضوعات متعددی مطرح است. یک 
نکته این است که نباید بدون برنامه ریزی، آینده 
نگــری و تحلیل عواقب تصمیمات وارد مســیر 
حذف ارز ترجیحی شد. به طور مثال، به واسطه 
تغییر نرخ ارز، شاهد هستیم که نرخ ارز محاسبه 
ارزش گمرکی کالاهای وارداتی از 4200 تومان 
به نرخ ETS بانک مرکزی تغییر کرده است ولی 
جای تعجب دارد که قرار اســت بخشنامه ای که 
در اردیبهشــت ماه ابلاغ شــده، عطف به ماسبق 

شــود و از ابتدای سال جاری لازم الاجرا است.

رشدقاچاقسیگاردرسالرشدقاچاقسیگاردرسال۱۴۰۰۱۴۰۰
جدیدترین آمار منتشره از سوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( حاکی از افزایش حدود 
6 درصدی تولید ســیگار، افزایش 68 درصدی 
بــرآورد قاچــاق و افزایش حــدود 62 درصدی 
صادرات سیگار در سال 1400 است.به گزارش 
ایســنا، آمار منتشر شده درباره وضعیت تولید و 
قاچاق سیگار در سال 1400 نشان می دهد سال 
گذشــته بیش از 62 میلیارد و 4۷5  میلیون نخ 
ســیگار تولید شده که نســبت به تولید بیش از 
58 میلیارد نخ در مدت مشابه سال قبلش، 6.3 

درصد افزایش داشته است.  
ســال گذشته کمیسیون تلفیق مجلس تصویب 
کرده که از ابتدای ســال 1401 به قیمت خرده 
فروشی هر نخ سیگار تولید داخل با نشان ایرانی، 
مبلغ 230 تومان، تولید داخل با نشان بین المللی 
برند، 800 تومان و هر نخ سیگار وارداتی 1500 
تومان به عنوان عوارض اضافه شود. موضوعی که 
با انتقادات و هشــدارهای تولیدکنندگان نسبت 
بــه احتمال افزایش چشــمگیر قاچاق همراه و 
در نهایت منتفی شــد.بر اساس این آمار برآورد 
مصرف ســیگار هم نسبت به سال 13۹۹ بیشتر 
شــده اســت. به طوری که سال 13۹۹ مصرف 
ســیگار، 65 میلیارد نخ برآورد شــده بود که با 
12.3 درصد افزایش در ســال گذشــته به ۷3 

میلیارد نخ رسیده است.

گزارش»شروع«ازتعلیقخریدخودرودربورسکالا

 پای رانت در میان است؟
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گــروه صنعت و تجارت- دبیــر کل انجمن 
صنایــع لوازم خانگــی ایران گفــت: قاچاقچیان 
لــوازم  خانگــی از طریق رصــد فضای مجازی و 
همچنین تراکنش های بانکی شان قابل شناسایی 
هســتند.به گزارش ایرنا، عباس هاشــمی افزود: 
امروز قاچاقچیان لوازم  خانگی با ورود به شبکه ها 
و فضای مجازی، مشتریان خود را پیدا می کنند 
که از طریق پلیس فتا در فضای ســایبری قابل 
پیگیری اســت، همچنین عمــده قاچاقچیان از 
سیستم بانکی برای تبادلات پولی خود استفاده 
می کننــد و تراکنش های آنان نیــز قابل دنبال 

کردن است.
وی بیان  داشــت: با این حال برخورد فیزیکی با 
کالاهای قاچاق با حضور میدانی در سطح عرضه 
از ســوی متولیان امر نیز ضروری است.دبیر کل 
انجمن صنایع لوازم خانگی ایران خاطرنشان کرد: 
از حدود پنج ســال پیش موضوع »شناسه کالا« 

بــرای لوازم  خانگی با برگزاری جلســات متعدد 
کارشناســی آغاز شــد و امروز دیگر هیچ کالای 
ایرانی از این صنعت وجود ندارد که شناسه کالا 

نداشته باشد.
هاشمی بیان  کرد: همان زمان کد رهگیری برای 
تک تک کالاهایی که تولید می شد نیز تهیه شد، 
هرچنــد ابتدا بســیاری واحدها توجیه نبودند و 
اســتقبالی از این طــرح نمی کردند، اما در ادامه 
با اطلاع رســانی اینکه ایــن طرح مهم ترین ابزار 

مبارزه با قاچاق اســت، تمکین کردند.
ایــن مقــام صنفــی ادامــه داد: امروز شــاهد 
سوءاستفاده از قوانین و مقررات در مناطق مرزی 
و واردات گسترده کالاهای لوازم  خانگی به صورت 
ته لنجی، کولبری و غیره هستیم که فقط به کام 
عده ای خاص در کشــور است و اصلاح سهمیه ها 
یا اصلاح برخی قوانین در زمینه خروج از شــعاع 

خاص در این مناطق ضروری اســت.

گروه صنعــت و تجارت-رییس اتاق بازرگانی 
مشترک ایران و افغانستان می گوید افزایش برخی 
هزینه هــای جاری مانند حمل و نقل، عامل اصلی 
در کاهش تجارت مشترک میان دو کشور است.به 
گزارش ایسنا، حسین سلیمی در نشست هماهنگی 
برنامه ها و همکاری های اقتصادی ایران و افغانستان 
با بیان اینکه بازار افغانســتان در چند ســال اخیر 
به مقصدی مهم و استراتژیک برای صادرات ایران 
تبدیل شــده و توســعه همکاری ها در اولویت اتاق 
ایران است، به کاهش حجم تجارت دو کشور در سال 
گذشته اشاره کرد و گفت: تحولات اخیر این کشور و 
ساقط شدن دولت قبلی، مسدود شدن دارایی های 
خارجی افغانســتان و در نتیجه کمبود ارز، کاهش 
قــدرت خرید، کاهش کمک های خارجی و خروج 
سرمایه از دلایل عمده کاهش تجارت دو کشور در 
سال گذشته بوده است.سلیمی با تاکید بر اینکه در 
حال حاضر هزینه های صادرات به افغاســتان در 

حوزه هایی چون انتقال ارز و حمل و نقل، بالاست، 
افزود: نیاز است با همکاری دولت به ویژه در بحث 
تســهیل انتقال ارز و رفع تعهدات صادر کنندگان 
به افغانستان، موضوع به صورت خاص مورد توجه 
قرار گیرد و راهکاری اندیشیده شود.او تصریح کرد: 
هماهنگی دســتگاه های حاضر در مرزها یکی از 
ضرورت های توسعه تبادلات کالا در مرزها است.

در ادامه اسدی - مدیر روابط دوجانبه و چندجانبه 
امور بین الملل اتاق ایران با اشــاره به توافق برای 
تشکیل چهار کمیته مشترک کاری دو جانبه شامل 
سرمایه گذاری و خدمات فنی مهندسی، همکاری 
های کشاورزی و کشت فراسرزمینی، انرژی و  معدن 
بین اتاق های دو کشــور گفت: اتاق ها و تشــکل ها 
با معرفی نمایندگان خود می توانند با اتاق تجارت 
و سرمایه گذاری افغانستان جلسات این کمیته را 
برگزار کنند. همچنین مقرر گردیده کمیته پنجمی 

با عنوان تجارت و گمرک تشکیل شود.

گروه صنعت و تجارت-اخیرا مسئولان گمرک ایران 
و روسیه با یکدیگر مذاکراتی داشته اند که عمدتا بحث و 
تبادل نظر در مورد برخی مسایل بوده است؛ این کشور 
بــه ویژه در واردات ایران جایگاه خاصی دارد.به گزارش 
ایسنا، از روز پنج شنبه، مسکو میزبان مسئولان گمرک 
ایران بوده است.بررسی گزارش این مذاکرات نشان می 
دهد که در دیدار دو جانبه روســای کل گمرک ایران 
و خدمات گمرکی فدرال روســیه در رابطه با مســائل 
مشــترک گمرکی از جمله چگونگی اجرای تسهیلات 
گمرکی برای صادر کنندگان ایرانی، اجرای بر خط تبادل 
اطلاعات، طرح و اقدامات مربوط به انعقاد و اجرای سریعتر 
موافقتنامه شناســایی متقابل فعالان اقتصادی ایران و 
روسیه، چگونگی تبادل ارزش پایه گمرکی، اعزام رایزن 
گمرکی، پیشنهاد امضای سند یادداشت تفاهم تسهیل 

ترانزیت سه جانبه ایران، آذربایجان، روسیه و درخواست 
فعالان اقتصادی ایرانی حوزه روسیه برای رفع تبعیض 
در پهلوگیری کشتی های ایرانی در  بنادر جنوبی روسیه 
بحث و تبادل نظر شده است.مقدسی -رئیس کل گمرک 
ایران- و ولادیمیر بولاوین -رئیس کل گمرک فدراسیون 
روسیه-، دو یادداشت تفاهم همکاری و یک پیش نویس 
توافقنامه حقوقی در حوزه گمرک امضا کرده اند. آموزش 
و تربیت نیروهای زبده، تفاهم نامه تعامل بین گمرک دو 
کشــور درباره مبارزه با تخلفات گمرکی تا سال 2025 
میلادی و نیز پیش نویس موافقتنامه شناسایی فعالان 
مجاز اقتصادی به منظور استفاده از گذرگاه سبز گمرکی 
از جمله تفاهم نامه های امضاء شده بین گمرک ایران و 
روســیه، مجتوای این توافق بوده است.همچنین طرف 
روس، جریان راه اندازی گذرگاه گمرکی ســبز را مطرح 

و تاکید کرده که در صورت شناسایی فعالان اقتصادی 
مجاز در دو کشــور، مــی توانند موافقتنامه جدیدی را 
برای راه اندازی گمرک ســبز امضا کنند.البته ولادیمیر 
بولاوین به اعمال تحریم های ســنگین ضد روسیه  نیز 
اشاره داشته و گفته که باتوجه به اینکه ایران سال های 
طولانی مورد تحریم آمریکا و غرب قرار داشــته اســت، 
می توان با همگرایی دوجانبه بر تحریم ها غلبه کرد.این 
مذاکرات در حالی صورت گرفته که روســیه از شرکای 
مهم تجاری ایران به ویژه در واردات کالای اساســی به 
شمار می رود. این در حالی است که در دو ماه اول امسال، 
22 میلیون و 1۹6 هزار تن کالا به ارزش 16 میلیارد و 
631 میلیون دلار تجارت کشورمان در حوزه غیرنفتی 
بــوده اســت که 1۷ میلیون تن بــه ارزش 8.5  میلیارد 
دلار ســهم صادرات بوده است، واردات نیز 5.1 میلیون 

تــن به ارزش 8.1 میلیارد دلار بود.در مجموع صادرات 
غیرنفتی ایران روسیه در چند رتبه اول به عنوان کشور 
اول قرار ندارد ولی در واردات جزو پنج کشور اول تامین 
کالاهای ایران به عنوان مبدا است.اما در گزارشی جزئی تر 
می توان به تجارت غیرنفتی ایران با چهار کشور حاشیه 
دریای خزر اشاره کرد که در دو ماه نخست امسال، 1.2 
میلیون تن به ارزش ۹00 میلیون دلار بوده که 646.3 
هــزار تــن به ارزش 263 میلیون دلار صادرات و 554.5 
هزار تن به ارزش 634.4 میلیون دلار سهم واردات بوده 
اســت.این در حالی اســت که روسیه با 1۹8.6 هزار تن 
کالا به ارزش 68.5 میلیون دلار در جایگاه دوم مقاصد 
صادراتی ایران به این چهار کشور و بعد از آذربایجان قرار 
داشته که با کاهش 12 درصدی در وزن و 2۹ درصدی در  
ارزش نسبت به مدت مشابه سال قبل همراه بوده است. 

صادراتبهافغانستانگرانشدهاستفعالیتقاچاقچیانلوازمخانگیقابلرصداست

گزارشیازمذاکراتگمرکیایرانوروسیه

مخالفت با شفاف سازی بازار خودرو
به گفته جواد فلاحیان، کارشــناس بازار ســرمایه این تعلیق به معنای مخالفت با شــفافیت در بازار خودرو، افزایش 
رانت و افزایش ســود دلالان اســت.این کارشــناس بازار ســرمایه معتقد است با تعلیق عرضه خودرو در بورس کالا، این 
محصول با قیمت واقعی به دســت مردم نخواهد رســید. از ســوی دیگر ســود نجومی عاید دلالان می شــود و در واقع 
می توان گفت این عدم عرضه یک سیگنال برای دلالان و صاحبان نمایشگاه های معاملات خودرو دانست. فلاحیان با 
مثالی وضعیت عرضه خودرو در بورس کالا را توضیح می دهد: در زمان عرضه سیمان در بورس کالا دلال ها مخالفت 
کردند و به نوعی جلوی این عرضه را گرفتند. اما اکنون معاملات ســیمان قیمت شــفاف و مشــخصی دارد و به نوعی با 
قیمت واقعی معامله می شود.نکته مهم اینجاست که این دو خودرویی که قرار بود عرضه شود. مشمول قیمت گذاری 
سازمان حمایت از مصرف کننده نیستند و این خودروها به صورت مستقیم به فروش می رسند. با این تعلیق به نوعی 
جلوی عرضه تمامی خودروها گرفته شــد تا ریشــه را از دم قطع کنند که مبادا یک روزی ماشــین های قیمت گذاری 

مشخص وارد بورس کالا شوند.

““

““
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گروه زیربنایــی- حادثه خروج 
از خط قطار مســافری مشهد-یزد 
کــه منجر به جــان باختن 22 نفر 
از هموطنان شــده، از ابعاد مختلفی 
قابل بررســی اســت.در نگاه اول، به 
نظر می رســد که قصــور و خطای 
انســانی منجر بــه چنین رخدادی 
شــده است؛ بنابراین می توان گفت 
که از این نظر، این حادثه را می توان 
با حادثه برخورد قطار مســافری در 
ایستگاه هفت خوان دامغان در سال 
۹۵ شــبیه دانست.اظهار نظرها نیز 
در این خصوص هنوز به نقطه نهایی 
نرسیده و افراد مختلف در این زمینه 
اظهار نظرهــای متعددی کرده اند.

وزیر کشــور راننده بیل مکانیکی را 
مقصر دانست؛ وزیر راه سرعت بالای 
لوکوموتیــو و درنتیجه راهبر قطار را 
مقصــر معرفــی کــرد؛ مدیرعامل 
شــرکت راه آهن مقصر این سانحه 
را ناهوشیاری راننده بیل مکانیکی و 
بی توجهی لوکوموتیوران به رعایت 
ســرعت مطمئنه عنوان کرده است. 
کمیسیون سوانح ریلی نیز بی دقتی 
پیمانــکار پروژه بــه رعایت موارد 
ایمنــی را از اصلــی ترین علل بروز 
سانحه عنوان کرده اند؛ دبیر انجمن 
شرکت های حمل و نقل ریل هم در 
گفت وگو با خبرنگار مهر، انگشــت 
اتهام قصور اصلی را به سمت شرکت 
راه آهن به عنوان نهاد سیاست گذار 
در زمینه حمل و نقل ریلی نشــانه 
رفت.مــا ایــن تنها حادثــه ریلی و 
جاده ای در کشــور نبود. حوادثی که 
گاهی بیش از ۴۰ کشته نیز داشتند. 
ده هــا حادثه ریلی تاکنون در ایران 
خبرســاز شده است اما تاکنون هیچ 
وزیری برای این حوادث اســتیضاح 
نشده است. هیچ مدیری هم خود را 
ملزم به استعفا ندانست. خانواده های 
عزادار می مانند و چند سطر خبری 
که بعد از مدتی فراموش می شــوند. 
نــه فکری به حال عامل این حوادث 
می شود و نه مقامات گزارش جامعی 
از رفع مشکلات ارائه می کنند.سال 
۹۶ ســعید محمدزاده، مدیرعامل 
شــرکت راه آهن گفت: »بیش از ۹۰ 
درصد از ســوانح بخش ریلی مربوط 

به خطای انسانی است.«
سرعت لکوموتیو قطار حادثه دیده یزد  ��

غیر مجاز بود
مدیرعامــل راه آهن بــا بیان اینکه 
راننــده بیل مکانیکــی در موضوع 

حادثه قطار یزد بازداشــت شــد، 
گفت: لکوموتیوران قطار، ســرعت 

غیرمجاز داشته که بعد از برخورد با 
بیل مکانیکی بر شدت حادثه افزوده 

است.ســید میعاد صالحی با حضور 
در اســتودیو خبر ۱۴ سیما درباره 

آخرین وضعیت بررسی حادثه قطار 
مشهد - یزد که در منطقه طبس رخ 
داد، اظهــار کرد: محل وقوع حادثه 
قطار، منطقه ماسه گیری است. در 
این راستا پیمانکار بخش خصوصی 
در آن منطقــه کارگاه تعویــض 
تراورس و جمع آوری ماسه را دارد، 
در روز حادثه کارگاه تا ساعت ۴:۳۰ 
دقیقه کار را به پایان می رســاند و 
پایان کار کارگاه اعلام می شــود و 
مسدودی خط برداشته می شود. تا 
پیش از ســاعت ۰۵:2۰ که حادثه 
قطــار مســافری رخ می دهد، یک 
دیــزل منفرد و یــک قطار باری از 
خــط عبــور می کند.مدیرعامــل 
راه آهن افزود: ســوال ما این اســت 
که چرا راننده بیل مکانیکی به نحو 
غیرطبیعی بوم بیل مکانیکی را روی 
خط و مسیر لکوموتیو قرار می دهد؟ 
که این اتفاق موجب شده است که 
لکوموتیــو به بیل مکانیکی برخورد 
کند و شیشه لکوموتیو خرد شود.وی 
بــا بیان اینکه علت وقوع این حادثه 
وجود همین مانع بوده است، گفت: 
ســرعت غیرمجاز لکوموتیوران هم 
مطرح اســت که برای عبور از این 
بلاک ســرعت غیرمجاز ثبت شده 
که همین ســرعت غیرمجاز بعد از 
برخورد با بیل مکانیکی بر شــدت 
حادثه افزوده اســت.صالحی افزود: 
از لکوموتیوران و راننده بیل مکانیک 
تســت هوشــیاری گرفته شده که 
نداشــت  مشــکلی  لکوموتیوران 
و امــا تســت هوشــیاری راننــده 
بیل مکانیکــی متأســفانه مثبت 
بود که راننــده  بیل مکانیکی برای 
بررســی های بعدی در بازداشــت 
اســت.مدیرعامل راه آهــن با بیان 
اینکه بنده چندماهی اســت که این 
پست را برعهده گرفته ام، گفت: من 
میراث دار گذشتگان هستم. راه آهن 
بدهی های بسیار زیادی دارد و منابع 
لازم به آن تزریق نشده است، ضمن 
آنکه بخش قابــل توجهی از حوزه 
ریلی، تکنولوژی های بسیار پایینی 
دارد. البته به ســمت علائمی شدن 
خطــوط ریلی حرکــت کرده ایم، 
اما دلیل فقدان منابع در ســالهای 
گذشــته داشــته ایم که امیدواریم 
با توجه وزیر راه و رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه مشــکلات حمل و 

نقل ریلی رفع شود.

راه آهن به جای تنظیم گری، به بهره بردار شبکه ریلی تبدیل شده
در همین رابطه محمدجواد شاهجویی، کارشناس اقتصاد حمل و نقل در گفتگو با »شروع« اعلام کرد: دو حادثه 
هفت خوان و قطار مشهد-یزد از جنبه وجود خطاهای انسانی با یکدیگر شباهت دارند. اما نکته اینجاست که پیش 
از حادثه هفت خوان، شبکه ریلی کشور در تلاش بود تا با استفاده از فناوری روز و از طریق راه اندازی سیستم سی 
تی سی، میزان عملکرد خود را افزایش دهد و به همین جهت افزایش میزان ریسک و در نهایت آن حادثه لاجرم 
اتفاق افتاد.شاهجویی ادامه داد: هر چند این مساله نمی تواند قصور نیروهای راه آهن در آن حادثه را توجیه کند، 
اما آنچه مهم اســت این اســت که پس از گذشــت ۶ ســال از این تجربه تلخ، حادثه قطار مشهد-یزد در شرایطی رخ 
می دهد که این سانحه نه تنها به علت افزایش میزان بهره برداری از شبکه رخ نداده، بلکه اتفاقاً در این دوره میزان 
بهره برداری از شبکه ریلی کشور به دلایل مختلف کاهش پیدا کرده و بالتبع میزان ریسک های ایمنی هم کمتر 
شــده اســت.وی افزود: در ســال های گذشته راه آهن همواره ادعا می کرد که از نظر شاخص های ایمنی در وضعیت 
مطلوبی قرار دارد. اما نکته قابل توجه اینجاســت که راه آهن ایمنی بالا را در شــرایطی به ارمغان آورده بود که به 
نسبت شاخص های جهانی، میزان عملکرد شبکه بسیار پایین بوده است. درست مثل آنکه فردی با خودروی خود 
در آزادراه با سرعت 2۰ کیلومتر بر ساعت حرکت کند و از این مساله راضی باشد که تاکنون تصادف نکرده است؛ 
وضعیت امروز راه آهن ایران به همین اندازه کاریکاتوری و غم انگیز اســت.این کارشــناس اقتصادی تاکید کرد: 
جدای از این مساله، بدون شک وقتی تمرکز شرکت راه آهن به جای تنظیم گری و یا حتی تصدی گری به معنای 
بهره برداری درســت بر مســاله توســعه گری اســت و صرفاً تمامی هم و غم این شــرکت در راستای افزایش میزان 
دارایی های خود اســت، رخ دادن چنین حوادثی دور از انتظار نیســت؛ چه آنکه مطابق با قانون می بایســت تا کنون 
مسئولیت بهره برداری از شبکه ریلی کشور نیز به بخش های غیر دولتی واگذار می شد.قائم مقام اندیشکده حمل و 
نقل ایران با اشاره به وضعیت بغرنج فعلی شبکه ریلی کشور عنوان داشت: اولاً که راه آهن می بایست صرفاً تنظیم 
گر و رگولاتور شبکه ریلی کشور باشد تا با وضع مقرراتِ به روز، از پیشامد حوادث مشابه جلوگیری کند، ثانیاً اگر 
در برابر اعطای بهره برداری از شبکه ریلی به بخش غیر دولتی مقاومت می کند، حداقل می بایست در این مساله 
درست عمل کند، که این اتفاق تاکنون رخ نداده است. به بیان دیگر شاهد آن هستیم که راه آهن خود را متولی 
اصلی بهره برداری از شبکه می داند اما همین مساله را هم انجام نمی دهد و تمرکز خود را در مسیر افزایش تعداد 
لکوموتیو و افزایش طول محورهای ریلی گذاشته است. یک بار برای همیشه باید نقش شرکت راه آهن مشخص 

شود تا در آینده شاهد چنین حوادث تلخی نباشیم.

““

““

زنده کردن اقتصاد روستاها با کمک زنده کردن اقتصاد روستاها با کمک 
تعاونی هاتعاونی ها

 معاون وزیر تعاون می گوید: برای احیای روستا باید 
اقتصاد روستا احیا شود و بخش تعاون، ظرفیت هایی 
در دل خود دارد که می تواند به رشد روستاها کمک 
کند.به گزارش ایســنا، طرح "روستا تعاون" با هدف 
توانمندســازی و ایجاد اشــتغال در مناطق روستایی 
اجرا شده تا روستاییان با تشکیل تعاونی و استفاده از 
ظرفیت های روستای محل سکونت خود اشتغالزایی 
کنند.این طرح از مهاجرت بی رویه و گسترده روستاییان 
به شهرهای بزرگ جلوگیری کرده و نرخ بیکاری در 
مناطق محروم و روســتایی را کاهش می دهد.طرح 
روستا تعاون، در ابتدا با رویکرد ایجاد ۱۰۰۰ تعاونی در 
۱۰۰۰ روستا به جهت احیای ظرفیت های اشتغالزایی 
در مناطق روستایی عملیاتی شد و پس از آن با توجه 
به رویکردهای طرح و اهداف موثر آن در کاهش نرخ 
بیکاری و اشتغالزایی در مناطق روستایی، در کنار طرح 
اشتغال پایدار روستایی و عشایری و در قالب تعاونی 
های روستایی استمرار یافت.مهدی مسکنی - معاون 
امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی- معتقد 
است: بخش تعاون، ظرفیت هایی را درون خود جای 
داده که می تواند به رشــد روســتاها کمک کند.او می 
گوید:طبق گفته رئیس جمهور برای احیای روستا باید 
اقتصاد روستا احیا شود و اکنون این فرصت فراهم است 
تا درباره اقتصاد روستا تصمیماتی گرفته شود به نحوی 
که بسترهای حقوقی و قانونی تحقق چنین تصمیماتی 
تحت عنوان تعاونی آماده است. مسکنی از بانک توسعه 
تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاری تعاون به عنوان 
ظرفیت های نام می برد که می توانند شرایط دریافت 
وام را برای تعاونی ها تسهیل کنند.وی البته پیش از این 
از احیای ۱۰۰۰ تعاونی روستایی در سال ۱۴۰۱ خبر  
داده بود.در حال حاضر کارشناسان از بخش تعاون به 
عنوان یکی از بسترهای ایجاد اشتغال در روستاها نام 
می برند که علاوه بر ایجاد فرصتهای شــغلی پایدار و 
کم هزینه، موجبات افزایش درآمد و رفاه اهالی روستا 
را فراهم می کند.به گزارش ایسنا، احیای تعاونی های 
روستایی گام موثری در جهت ایجاد اشتغال پایدار و 
خرد در روستاهای کشور است که موجب کاهش فقر 
و بیکاری در روستاها و بازگشت روستاییان به زادگاه 

خود می شود.

ورود توده جدید گردوخاک به کشور ورود توده جدید گردوخاک به کشور 
از امروزاز امروز

کارشناس هواشناســی گفت: امروزتوده جدیدی از 
گردوخاک از کشــور عراق وارد کشــور شده و نواحی 
غربی را درگیر خواهد کرد. امیر حسین نقشینه گفت: 
توده جدیدی از گردوخاک در کشــور عراق در حال 
شکل گرفتن است که امروزنواحی غربی کشور را درگیر 
خواهد کرد.به گفته این کارشناس هواشناسی، فردا در 
خراسان شمالی، خراسان رضوی، ارتفاعات البرز شرقی 
واقع در استان های گرگان و سمنان، همچنین در شمال 
آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی و اردبیل افزایش 
ابر، رگبار و رعد وبرق و وزش باد شدید موقتی همراه 
با خیزش گردوخاک رخ می دهد.سازمان هواشناسی 
برای امروز هشدار سطح نارنجی برای افزایش ابر، وزش 
باد و گردوخاک برای نوار شــرقی و شهر های از جمله 

تهران، البرز قزوین صادر کرده بود.

ارسال پیامک به متقاضیان واجد شرایط ارسال پیامک به متقاضیان واجد شرایط 
دریافت تسهیلات ودیعه مسکندریافت تسهیلات ودیعه مسکن

مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان تهران گفت: 
پیامکی به تمام متقاضیان واجد شرایط که تاکنون 
تســهیلات ودیعه مسکن نگرفته اند، برای مراجعه 
به بانک ارســال شد.آقای خلیل محبت خواه گفت: 
در تخصیص وام ودیعه مســکن امســال اولویت با 
متقاضیانی اســت که تاکنون از تسهیلات مسکنی 
اســتفاده نکرده باشــند و ملکی به نام آن ها نباشد. 
هم اکنون متقاضیان به ســایت ســامانه طرح های 
حمایتی مســکن مراجعه کرده و ثبت نام کنند.به 
گفته مدیر کل راه وشهرسازی استان تهران، پس از 
ثبت نام در سامانه و بارگذاری اطلاعات متقاضیان، 
در صورت تایید اطلاعات، به آن ها پیامک ارســال 
شــده و می توانند برای تشــکیل پرونده به بانک ها 
مراجعه کنند.ثبت نام وام ودیعه مســکن امسال از 
۱2 خرداد آغاز شــده و متقاضیان برای ثبت نام در 
این طرح باید در ســامانه املاک و اسکان اطلاعات 

خود را بارگذاری کنند.

عملیات اجرایی تونل الماس در محور عملیات اجرایی تونل الماس در محور 
خلخال - اسالم امسال آغاز می شودخلخال - اسالم امسال آغاز می شود

   نائب رییس اول مجلس شــورای اســلامی گفت: 
عملیات اجرایی تونل الماس واقع در محور ارتباطی 
خلخال به اسالم امسال آغاز می شود.به گزارش   ایرنا 
علی نیکزاد   در جریان سفر خود به خلخال و بازدید 
از محل احداث تونل و حذف گردنه الماس در جاده 
خلخال به اسالم اعلام کرد: اجرای این پروژه یکی از 
مطالبات به حق مردم منطقه جنوب استان اردبیل 
برای بهره مندی از یک راه ایمن برای دسترسی به 
استان گیلان و مسیری عاری از مشکلات تردد در 
فصول سرد سال است.نایب رئیس مجلس شورای 
اسلامی به همراه هیئتی متشکل از معاونین وزاری 
نیــرو، راه و شهرســازی، جهادکشــاورزی، معاون 
ســازمان شهرداری ها و دهیاری ها، معاون سازمان 
راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای، نماینده مردم 
شهرســتان های خلخال وکوثر در مجلس، معاون 
عمرانی استان اردبیل و جمعی از مسئولین اجرایی 
استان و شهرستان امروز پس از طرح های عمرانی 
در دســت اجرای منطقه از جمله  محور ارتباطی 
خلخال- منجیل و راه هشجین- سرچم، وارد شهر 
خلخال شده و در ورزشگاه پوریای ولی این شهر مورد 

استقبال مسئولین شهرستان قرار گرفت.

سرعت لکوموتیو قطارسرعت لکوموتیو قطار
 حادثه دیده یزد غیر مجاز بود حادثه دیده یزد غیر مجاز بود

 گروه زیربنایی- مدیرعامل راه آهن با بیان اینکه 
راننــده بیل مکانیکــی در موضوع حادثه قطار یزد 
بازداشــت شــد، گفت: لکوموتیوران قطار، سرعت 
غیرمجاز داشــته که بعد از برخورد با بیل مکانیکی 
بر شــدت حادثه افزوده است.به گزارش مهر، سید 
میعاد صالحی با حضور در استودیو خبر ۱۴ سیما 
درباره آخرین وضعیت بررســی حادثه قطار مشهد 
- یــزد کــه در منطقه طبــس رخ داد، اظهار کرد: 
محل وقوع حادثه قطار، منطقه ماسه گیری است. 
در این راستا پیمانکار بخش خصوصی در آن منطقه 
کارگاه تعویض تراورس و جمع آوری ماسه را دارد، 
در روز حادثه کارگاه تا ساعت ۴:۳۰ دقیقه کار را به 
پایان می رساند و پایان کار کارگاه اعلام می شود و 
مسدودی خط برداشته می شود. تا پیش از ساعت 
۰۵:2۰ که حادثه قطار مســافری رخ می دهد، یک 
دیزل منفرد و یک قطار باری از خط عبور می کند.

مدیرعامل راه آهن افزود: سوال ما این است که چرا 
راننــده بیل مکانیکــی به نحو غیرطبیعی بوم بیل 
مکانیکی را روی خط و مسیر لکوموتیو قرار می دهد؟ 
که این اتفاق موجب شــده اســت که لکوموتیو به 
بیل مکانیکی برخورد کند و شیشه لکوموتیو خرد 
شود.وی با بیان اینکه علت وقوع این حادثه وجود 
همین مانع بوده اســت، گفت: ســرعت غیرمجاز 
لکوموتیوران هم مطرح اســت که برای عبور از این 
بلاک سرعت غیرمجاز ثبت شده که همین سرعت 
غیرمجاز بعد از برخورد با بیل مکانیکی بر شــدت 
حادثه افزوده اســت.صالحی افزود: از لکوموتیوران 
و راننــده بیل مکانیک تســت هوشــیاری گرفته 
شــده که لکوموتیوران مشکلی نداشت و اما تست 
هوشیاری راننده بیل مکانیکی متأسفانه مثبت بود 
که راننده  بیل مکانیکی برای بررسی های بعدی در 
بازداشت است.مدیرعامل راه آهن با بیان اینکه بنده 
چندماهی اســت که این پست را برعهده گرفته ام، 
گفت: من میراث دار گذشــتگان هســتم. راه آهن 
بدهی های بســیار زیادی دارد و منابع لازم به آن 
تزریق نشده است، ضمن آنکه بخش قابل توجهی 
از حوزه ریلی، تکنولوژی های بســیار پایینی دارد. 
البته به سمت علائمی شدن خطوط ریلی حرکت 
کرده ایم، اما دلیل فقدان منابع در سالهای گذشته 
داشــته ایم که امیدواریم با توجه وزیر راه و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه مشکلات حمل و نقل ریلی 

رفع شود.
وزیر راه: نتیجه نهایی بررســی ســانحه ریلی تا  ��

روزهای آتی اعلام می شود
وزیر راه و شهرســازی گفت: به طور مستمر وضعیت 
مســافران ســانحه ریلی پیگیری و رسیدگی به آنها 
در دســتور کار ویژه باشــد و لازم است نتیجه نهایی 
از سوی کمیسیون بررسی سانحه برای اطلاع عموم 
در روزهای آتی منتشــر شــود.به گزارش وزارت راه و 
شهرسازی، رستم قاسمی  به منظور رسیدگی سانحه 
ریلی، با لغو سفر خود به چهارمحال و بختیاری )پنج 
شنبه( در جلسه با اعضای کمیسیون بررسی سانحه، 
بر پیگیری مستمر موضوع تا حصول نتیجه نهایی و 
انجام اقدامات لازم برای پیشگیری از وقایع مشابه تأکید 
کرد.وزیر راه و شهرسازی، در جلسه امروز با معاونان 
مربوط و اعضای کمیسیون بررسی سوانح ریلی با اشاره 
به اهمیت پیگیری مستمر موضوع تا حصول نتیجه 
نهایی، اظهار داشــت: تمامی ابعاد توسط کمیسیون 
بررسی سوانح باید بررسی و به صورت جامع و دقیق 
به موضوع پرداخته شود تا با استفاده از گزارش نهایی 
این کمیســیون، بتوان تصمیمات پیشگیرانه برای 
جلوگیری از وقایع مشابه در آینده اتخاذ کرد.وزیر راه 
و شهرسازی ضمن عرض تسلیت مجدد به خانواده های 
عزادار و بازماندگان عزیز مسافران قطار مشهد-یزد و 
آرزوی شفای عاجل برای مصدومان یادآور شد: به طور 
مستمر وضعیت مسافران پیگیری و رسیدگی به آنها در 
دستور کار ویژه باشد و لازم است نتیجه نهایی بررسی 
دقیق کمیسیون بررسی سانحه برای اطلاع عموم در 
روزهای آتی منتشــر شود.قاسمی بیان داشت: برای 
تکمیل گزارش اولیه، لازم است ابعاد و عوامل مختلف 
موضوع دقیقا بررسی شود تا نکته ای نامشخص باقی 
نماند.وزیر راه وشهرسازی در پایان بر استمرار برگزاری 
جلسات کمیسیون بررسی سانحه وتسریع در پیگیری 
موضوع تأکید و از همراهی و همکاری نیروهای امدادی، 
هلال احمر، بهداشت و درمان واعضای مدیریت بحران 
استان خراسان جنوبی تشکر و قدردانی کرد.بر اساس 
این خبر بلافاصله بعد از اطلاع از سانحه ریلی، در صبح 
روز چهارشنبه ۱۸ خرداد جلسه ستاد مدیریت بحران 
در وزارت راه و شهرسازی، شرکت راه آهن و در استان 
تشکیل و اقدامات اولیه برای تسریع در امداد و نجات 
با انجام 22 ســورتی پرواز و اعزام یک رام قطار و ۱۰ 
دســتگاه اتوبوس انجام شد. وزیر راه و شهرسازی نیز 
در محل سانحه در استان خراسان جنوبی حاضر و به 

بررسی موضوع پرداخت.

گروه زیربنایی-مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران با 
بیــان اینکــه شــهردای ها در گام اول باید مدت زمان صدور پروانه 
ساختمانی را کاهش دهند، گفت: تخفیف ۵۰ درصدی در عوارض 
صدور پروانه و تراکم ســاخت توســط شهرداری ها نیز گام دوم در 
تسریع نوسازی بافت های فرسوده است.به گزارش ایرنا محمد آیینی 
اظهار کرد: انتظار بر این است مجموع نظام شوراهای اسلامی کشور 
)در ســطوح شهری ،شهرستانی، استانی و شورای عالی استان ها( 
در کنــار شــهرداری ها و وزارت راه و شهرســازی کــه در حقیقت 
متولیان اصلی طرح های نوســازی و بهسازی شهری و ساماندهی 
سکونتگاه های غیررسمی کشور به شمار می آیند، دست در دست 

یکدیگر، هم افزایی خوبی ایجاد کنند.وی که در اجلاس شــورای 
عالی اســتان ها ســخن می گفت با بیان اینکه شهرداران به عنوان 
دبیران ستادهای بازآفرینی شهری پایدار به شمار می آیند، گفت : 
شهرداران علاوه بر مدیریت شهری باید فضایی را فراهم کنند که با 
تشریک مساعی وزارت راه و شهرسازی و نهادها و سازمان های ذی 
مدخل در حوزه محلات کم برخوردار، سرعت نوسازی را افزایش 
دهند.دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار کشور، افزایش سرعت 
نوسازی را دارای سه گام اصلی دانست و گفت: شهردای ها در گام 
اول باید مدت زمان صدور پروانه ساختمانی را کاهش دهند، این 
پروســه در حال حاضر بطور متوســط بیش از ۸ ماه زمان می برد 

علی رغم اینکه اعلام می شــود که صدور پروانه ســاختمانی ظرف 
یک هفته  صادر می شــود اما آنچه اتفاق می افتد و به ما گزارش 
رســیده ، ماه ها به طول می کشــد.آئینی افزود: شــهردای ها طبق 
مصوبه شــورای عالی اداری، باید ظرف دو هفته برای متقاضیان 
در محدوده بافت های ناکارآمد شــهری پروانه ساخت صادر کنند.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با بیان اینکه کاهش زمان 
صدور پروانه ســاخت، انگیزه و رغبت ســرمایه گذاران و سازندگان 
در مناطق ناکارآمد شهری را افزایش می دهد، گفت : شرایط اداری 
مجوزهای در رابطه با پایان کار ساختمان، آب، برق، گاز و غیره در 
محدوده بافت های فرسوده باید تسریع و صدور آن کاهش پیدا کند.

شهرداری ها زمان صدور پروانه ساختمانی را کاهش دهند
زیربنایی

خبر ویزه 

قطارهایی به مقصد مرگ
»شروع« از دلایل حادثه لوکوتیو مشهد-یزد گزارش می دهد 

گروه زیربنایی- یک عضو کمیســیون 
عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
لازم اســت کارگروهی از سوی مجلس و 
دولت تشــکیل شده و با فراخوان دستگاه 
های متولی ساخت و ساز برنامه های آنان 
برای پیشگیری از تکرار ساخت ساختمان 
هــای ناایمن بــا تعیین ضرب الاجل یک 
ماهــه مطالبه شــود.اقبال شــاکری با 
اشــاره به درس هایی کــه باید از ریزش 
ســاختمان متروپل آبادان آموخت، بیان 
کرد: مجلس شورای اسلامی و معاون اول 
ریاست جمهوری باید دستگاه های اصلی 
مرتبط با این موضوع را فرابخواند. وزارت 
راه و شهرســازی، وزارت کشور، سازمان 
مدیریت بحران وســازمان نظام مهندسی 
باید فراخوانده شوند و دو مطالبه اساسی 
از این نهادها داشــته باشند.وی در ادامه 
اظهــار کــرد: در وهله اول باید برنامه این 
نهادها برای پیشــگیری از حوادث مشابه 
در ساخت و سازهای کشور در هرکدام از 
این سازمان ها و در تعاملات با سایر نهادها 
که کار مشترک دارند، مطالبه شود. برای 

پرکردن خلاهای قانونی و اجرایی در این 
حوزه باید پیشــنهادات و راهکارهای این 
دستگاه ها اخذ شود.نماینده مردم تهران 
در مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: 
باید این دســتگاه ها مکلف شــوند ظرف 
مــدت یک ماه برنامه عملیاتی خود را هم 
در زمینــه اقدامات پیشــگیرانه و هم در 
زمینه پرکــردن خلاءهای موجود، ارائه 
کنند. این بهترین اقدامی اســت که می 
تواند برای پیشگیری از تکرار این حوادث 
صورت گیرد. این موضوع برای ســاخت و 
ســاز ایمن و رفع ناایمنی ساختمان های 
موجود بســیار حائز اهمیت است.وی در 
ادامه به ایسناتاکید کرد: برای پیشگیری 
از وقوع تخلفات در کمیسیون ماده ۱۰۰ 
شهرداری ها نیز مجلس طرحی را آماده 
کــرده که بــر روی آن نیز کار تخصصی 
صورت گرفته اســت. ایــن طرح اکنون 
در دســتور کار صحــن اســت و قطعا با 
نهایی شــدن این طرح دیگر شاهد چشم 
پوشــی از تخلفات  به ازای دریافت پول 

نخواهیم بود.

 گروه زیربنایی-در نشســت کارگروه 
روان سازی و ترانزیت وزارت راه و شهرسازی 
بــر رفــع چالــش قرنطینــه محصولات 
کشــاورزی ترانزیتی و موانع تحقق حمل 
یکســره کالای ترانزیتــی تاکید شــد.به 
گزارش تســنیم بر اساس اعلام  وزارت راه 
و شهرسازی  سومین نشست کارگروه روان 
سازی و ترانزیت با حضور نمایندگان بخش 
های و دستگاههای ذیربط دولتی و تشکل 
ها و انجمن های حمل و نقل بین المللی و 
ترانزیتی کشور در وزارت راه و شهرسازی 
برگزار شــد.در این نشســت، اعضاء ضمن 
بررسی و تحلیل عملکرد ترانزیت کشور در 
ســال جاری و بحث و تبادل نظر پیرامون 
راهکارهای تســریع و تسهیل در عملیات 
و فرآیندهــای ترانزیــت و بهره گیری از 
موقعیــت ژئوپلیتیکی، زیرســاخت ها و 
امکانــات حمــل و نقلی کشــور به ویژه با 
توجــه به تحــولات اخیر منطقه ای و بین 
المللــی، بر لزوم هــم افزایی و هماهنگی 
فــی مابیــن جهت تحقق حمل یکســره 
کالای ترانزیتی به عنوان اولویت اساســی  

امســال اقدامات کارگــروه تأکید کردند.
بر این اســاس مقرر شــد در گام نخست، 
بــا پیگیــری اعضا چالش هــای مرتبط با 
قرنطینه محصولات کشــاورزی ترانزیتی 
و همچنیــن ابهامات مرتبط با قانون ابلاغ 
شــده اخیر با عنوان اصلاح قانون مبارزه 
بــا قاچــاق کالا و ارز، با توجــه به حضور 
نماینده ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز کشــور در این جلســه، شناســایی و 
برطرف شود و در صورت لزوم بازدیدهای 
میدانی مشــترک برنامه ریزی و با حضور 
نماینــدگان مربوطــه، صــورت پذیرد.

کارگروه روان ســازی و توســعه ترانزیت 
از ابتدای ســال جــاری و پس از وقفه ای 
ســه ســاله، با رویکرد جدید دستیابی به 
رکوردهــای جدیــد در عملکرد ترانزیت 
کشور و گردش اطلاعات و تولید محتوای 
علمی و عملیاتی و تصمیم سازی، تصمیم 
یاری و تصمیم گیری مؤثر و هوشــمندانه 
در این حوزه، به صورت مستمر و با حضور 
فعــال اعضای دولتی و بخش خصوصی در 

وزارت راه وشهرســازی برگزار می شود.

چالش قرنطینه محصولات کشاورزی ترانزیتی برطرف می شودچگونه از تکرار ریزش متروپل ها جلوگیری کنیم؟



همزیســتی  انــرژی-  گــروه 
مصرف کنندگان بــا قیمت های بالای 
نفت در ماه هــای اخیر احتمالا موقتی 
نیســت، حتی کارشناسان معتقدند که 
قیمت های بالای نفت احتمالا برای یک 
دوره مــدت طولانی باقی بماند.قیمت 
نفت به روند صعودی بازگشته و به نظر 
می رســد حداقل در کوتاه مدت کاهش 
نخواهد یافت حتی اگر جنگ روسیه در 
اوکراین متوقف شود. به باور کارشناسان 
انرژی، این موضوع سه دلیل عمده دارد.

قیمت نفت با شــروع حمله روســیه به 
اوکرایــن در ۲۴ فوریه و تهدید غرب در 
مورد تحریم نفت روسیه به حدود ۱۴۰ 
دلار در هر بشــکه افزایش یافت، چون 
مسکو یکی از صادرکنندگان بزرگ نفت 
در جهان اســت.با این حال، قیمت نفت 
خام از انتظارات فاصله گرفت و با وجود 
تصمیم ایالات متحده برای ممنوعیت 
نفت روســیه و حرکت اتحادیه اروپا در 
همین راســتا، بیش از این افزایش پیدا 
نکــرد و حتی با ادامه جنگ در اوکراین، 
به دلیل عوامل متعدد، به نزدیک به ۱۰۰ 

دلار کاهش یافت.
مسیر قیمت نفت ��

در آغــاز جنــگ روســیه در اوکراین و 
صحبت در مورد تحریم نفت روســیه؛ 
انتظــارات حاکی از احتمال فراتر رفتن 
قیمت نفت از ۳۰۰ دلار در هر بشکه بود 
اما با وجود گذشت بیش از ۱۰۰ روز این 
اتفاق روی نداده است، حتی قیمت نفت 
از بالاترین سطح خود در هفته اول جنگ 
یعنی ۱۳۹ دلار در هر بشکه کاهش یافته 
است.بنابراین کاهش یا به تعبیر دقیق تر 
ثبات نسبی قیمت نفت دلایل متعددی 
دارد کــه مهمترین آن کاهش نســبی 
تقاضــا به دلیل محدودیت ها و تعطیلی 
که چین در شهرهای بزرگ خود اعمال 
کرده است، خروج ذخایر استراتژیک نفت 
آمریکا و اختلاف در اتحادیه اروپا در مورد 
ممنوعیت نفت روســیه بود.همچنین 
باوجــود تصمیم اوپــک پلاس در اوایل 
ژوئن مبنی بر افزایش دو برابری افزایش 
تولید نفت که طی ماه های آتی جولای 
و آگوســت توافق شده بود، قیمت نفت 

آنگونه که انتظار می رفت پاسخ نداد.
قیمت نفــت می تواند به ۱۵۰ دلار در  ��

هر بشکه برسد
قیمــت معاملات آتــی نفت برنت در ۷ 
ژوئــن از ۱۲۰ دلار در هر بشــکه عبور 
کرد، در حالی که قیمت نفت خام وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۸۳ ســنت 
یــا ۰.۷ درصد افزایش به ۱۱۹.۳۳ دلار 
در هر بشــکه رسید.عربستان سعودی، 
بزرگتریــن صادرکننــده نفت جهان، 
قیمت رســمی فروش ژوئیه برای نفت 
خام ســبک خود به آســیا را از ژوئن به 
میزان ۲.۱۰ دلار افزایش داد که بســیار 
بالاتر از سطح ثبت شده پیشین آن بود. 
سازمان کشــورهای صادرکننده نفت 
)اوپک( و متحدانش که با نام اوپک پلاس 
شناخته می شوند، تصمیم گرفتند تولید 
خود را برای ماه های جولای و آگوســت 

۶۴۸ هزار بشــکه در روز افزایش دهند 
کــه این رقم نشــان دهنده افزایش ۵۰ 
درصدی نســبت به برنامه قبلی است.

شــبکه آمریکایی ســی ان ان تحلیلی 
بــا عنوان »۳ دلیــل که از تداوم قیمت 
بالای نفت حمایت می کند« منتشــر 
کرد که در آن کارشناسان و تحلیلگران 
بازارهای انرژی انتظار داشتند، قیمت ها 
در میانگین فعلی یا حداقل بالای ۱۰۰ 
دلار در هر بشــکه ادامه داشــته باشد، 
حتــی اگــر جنگ اوکرایــن بزودی به 
پایان برسد.مت اسمیت، تحلیلگر ارشد 
بازارهای نفت در منطقه آمریکا در کپلر 
انرژی آنالیتیکس، به ســی ان ان گفت: 
»قیمت ســه رقمی نفت احتمالا برای 
مدتی مانــدگار خواهد بود. در صورت 
افزایش تقاضا برای نفت خام در چین در 
کوتاه مدت، احتمال بازگشت قیمت ها 
به ســطح ۱۴۰ دلار در هر بشکه وجود 
دارد که بسیار واقع بینانه است.زندگی در 
پکن و شانگهای، مرکز تجاری چین، در 
روزهــای اخیر و پس از دو ماه تعطیلی 
شدید برای جلوگیری از شیوع ویروس 
جهش یافتــه Omicron، به حالت 
عادی بازگشــت. روز دوشنبه، ۶ ژوئن، 
ممنوعیت تردد لغو و رســتوران ها برای 

ارائه خدمات در بیشــتر نقاط پکن باز 
 CMC شــدند. تینا تینگ، تحلیلگر
Markets به رویترز گفت: با بازگشت 
تدریجی خودروها به جاده ها در شهرهای 
بزرگ و فعالیت بنادر، می توانیم شــاهد 
افزایش تقاضای سوخت باشیم.بنابراین، 
افزایش تقاضای چین برای نفت، عامل 
اصلــی افزایش قیمت هاســت. اما این 
افزایش تقاضا همزمان با کمبود عرضه 
به دلیل تحریم نفت روســیه و افزایش 
تقاضا در بازارهای صنعتی بزرگ مانند 
ایالات متحده، اتحادیه اروپا، ژاپن و غیره 
دلیل دیگری برای افزایش قیمت نفت 
و تداوم قیمت های بالا  اســت، به ویژه 
در شــرایطی که تولیدکنندگان عمده 
همچنان نرخ تولید فعلی خود را حفظ 

می کنند.
تحریم نفت روسیه ��

یکــی از نگرانی های اخیــر در اقتصاد 
جهان، بازگشت رکود است اما به با باور 
کارشناســان حتی اگر رکود اقتصادی 
واقعــاً اتفاق بیفتد، قیمت نفت احتمالا 
تحــت تأثیر کاهــش قیمت فعلی قرار 
نگیــرد و دلیــل عمده آن نیز مربوط به 
بحران عرضه است. در کانون این معادله 
نفت روسیه قرار دارد، چون مسکو یکی از 

صادرکنندگان عمده نفت خام است که 
عدم حضور آن در بازارهای جهانی به یک 
مشکل واقعی تبدیل می شود. بسیاری از 
تحلیلگران بر این باورند که این معادله 
باعث شــد تا اتحادیه اروپا نزدیک به ۴ 
مــاه در تصمیم گیری برای ممنوعیت 
نفت روسیه تردید کند و حتی زمانی که 
این تصمیم چند روز پیش گرفته شد، تا 
حدودی مشمول اجرای فوری آن نباشد.

اسمیت به این شبکه آمریکایی گفت که 
بســیاری از کشورهای اتحادیه اروپا در 
حال حاضر به خرید نفت روســیه ادامه 
می دهند و به دنبال جایگزینی از ســایر 
تولیدکنندگان هستند و طبق داده های 
وی، واردات نفت اروپا از آسیای میانه از 
آغــاز جنگ اوکرایــن ۳ برابر و از عراق 
حدود ۵۰ درصد افزایش داشــته است.

اما واردات نفت خام از کشورهای دیگر 
توســط اتحادیه اروپا بعنوان بزرگترین 
واردکننده نفت جهان، برای جایگزینی 
نفت روســیه دلیل دیگری برای تداوم 
قیمت های بالاســت، چون اثر مستقیم 
این جایگزین هــا در هزینه های حمل 
و نقــل بالاتر اســت. این دلیلی بود که 
روزالان خســاونه، تحلیلگــر انرژی در 
Vortexa، به CNN گفته اســت.بر 

اساس گزارش آژانس بین المللی انرژی، 
روســیه به تنهایی بیش از ۱۴ درصد از 
صادرات جهانی نفت در ســال گذشته 
را بــه خــود اختصــاص داد و از این رو، 
تحریم هــای غرب احتمالا عرضه نفت 
روسیه را حدود ۳ میلیون بشکه در روز 
کاهش دهد. بنابراین وضعیت فعلی به 
معنای کمبود بیشتر عرضه جهانی نفت 
و در نتیجه تداوم تقاضا و گرانی هاست.

جنگ سرد جدید در بازار نفت ��
جنــگ اوکرایــن، بزرگتریــن تغییر 
جریان های تجارت نفت در بازار جهانی 
از دهه ۱۹۷۰ را رقم زده است.بزرگترین 
تغییــر جریان های تجارت نفت از زمان 
تحریــم نفتی عربی دهــه ۱۹۷۰ وقوع 
پیــدا کرده و اوضاع ممکن اســت هیچ 
گاه بــه حــال عادی برنگــردد. حمله 
نظامی روســیه بــه اوکراین و تحریمها 
علیه صادرات نفت روســیه، مسیرهای 
تجارت نفت جهانی را تغییر می دهند.

طی پنج دهه گذشته، نفت از سوی هر 
صادرکننده ای به هر مشتری در جهان، 
کم و بیش آزادانه جریان داشــته است 
البته به جز تحریمهایی که در ســالهای 
اخیــر علیه صادرات نفت ایران و ونزوئلا 
اعمال شــدند.این تجــارت انرژی آزاد 
پس از حمله نظامی روسیه به همسایه 
خود و تحریمهای غربی علیه مســکو و 
تصمیم غیرقابل برگشت اروپا برای قطع 
وابســتگی به انرژی روسیه به هر بهایی 

که باشد، اکنون به پایان رسیده است.
پرده آهنین جدید در بازار نفت ��

پــرده آهنین جدید اکنون جریانهای 
تجارت نفت را تغییر داده و اروپا را برای 
تامین نفت به سوی آمریکا، خاورمیانه 
و آفریقا سوق داده است.اتحادیه اروپا 
هفته گذشــته بســته تحریمهایی را 
بــرای متوقــف کــردن واردات نفت 
دریابرد از روســیه ظرف مدت شــش 
مــاه و فرآورده های نفتی ظرف مدت 
هشــت مــاه آینده تصویــب کرد. در 
همین بســته تحریمها، اتحادیه اروپا 
بیمه و فاینانس حمل نفت روســیه به 
کشورهای دیگر را پس از مهلت شش 
ماه، برای شــرکتهای اروپایی ممنوع 
کرد.بــا توافق میــان اتحادیه اروپا و 
انگلیس برای ممانعت از دسترســی 
روســیه به بیمه محموله نفت، لندن 
هــم قرار اســت بــه ممنوعیت بیمه 
ملحق شــود. انگلیــس میزبان کلوب 
بیمه کنندگان اســت که ۹۵ درصد از 
بازار جهانی بیمه حمل نفت را پوشش 
می دهند.انتظــار مــی رود این اقدام 
حمل نفت به کشورهای مشتری نفت 
روسیه به خصوص مشتریان آسیایی را 
دشوارتر کند زیرا فراهم کردن پوشش 
مسئولیت، ســخت می شود و ممکن 
اســت باعث شود خریداران در هند و 
چین خواســتار تخفیف های بیشتری 
برای خرید نفت روســیه شوند. گرید 
نفتی اورال روســیه این روزها بیش از 
۳۰ دلار در هر بشکه نسبت به قیمت 
نفت برنت، ارزان تر فروخته می شود.

5 7انرژی
میز خبر 

پیک مصرف برق کشور به پیک مصرف برق کشور به ۶۰۶۰ هزار  هزار 
مگاوات رسیدمگاوات رسید

معاون وزیر نیرو گفت: در حال حاضر پیک مصرف 
برق کشور به ۶۰ هزار مگاوات رسیده و لذا همکاران 
صنعت برق شبانه روزی در تلاش هستند تا مشکلی 

برای تامین برق مردم پیش نیاید.
همایون حائری در حاشیه افتتاح پروژه اصلاح شبکه 
و جایگزینی ۶۷۲۰ متری شبکه فشار ضعیف هوایی 
فرسوده و تعویض ۶۴ عدد پایه در روستای فتیده در 
گفت و گو با ایسنا، ضمن قدردانی از مجموعه صنعت 
برق استان، اظهار کرد: امروز شاهد افتتاح حدود هفت 
کیلومتر از شبکه خودنگهدار فشار ضعیف در این روستا 
هستیم که به معنی برکناری هفت کیلومتری شبکه 
فرســوده اســت.وی با بیان اینکه برنامه های وزارت 
نیرو و شــرکت توزیع برق برای گسترش کابل های 
خودنگهدار در مابقی شهرها و روستاهای گیلان ادامه 
دارد، تصریح کرد: کل شبکه هوایی فشار ضعیف مسی 
در گیلان ۲۰ هزار کیلومتر است که با اقدامات انجام 
شــده تاکنون ۷۰۰۰ کیلومتر آن شبکه خودنگهدار 
شــده اســت.معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی، از 
برنامه ریزی برای جایگزینی ۱۳ هزار کیلومتر باقی 
مانده تا پایان ســال آینده خبر داد و گفت: از جمله 
مزایای کابل خودنگهدار علاوه بر استحکام در مقابل 
طوفان ها و نزولات سنگین جوی، کیفیت بخشی برق 
است.حائری، با بیان اینکه وزارت نیرو و صنعت برق 
کشور با همکاری کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی برنامه های خوبی برای خدمت رسانی بهتر 
به مردم دارد، خاطرنشــان کرد: در حال حاضر پیک 
مصرف برق کشــور به ۶۰ هزار مگاوات رســیده و لذا 
همکاران صنعت برق شبانه روزی در تلاش هستند 
تا مشــکلی برای تامین برق مردم پیش نیاید.وی از 
همــکاری مردم در مدیریت مصرف قدردانی کرد و 
یادآور شد: امیدواریم با تداوم همکاری مردم و رعایت 
الگوی مصرف و اطلاع رسانی شرکت های توزیع برق، 

تابستان امسال را کم دردسر تر پشت سر بگذاریم.

اجرای جهاد آبرسانی به اجرای جهاد آبرسانی به ۱۰۱۰ هزار روستا هزار روستا
مدیرعامل آبفای کشــور گفت: جهاد آبرســانی با 
همکاری ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی و بخش 
خصوصی در کشــور اجرا می شــود.اتابک جعفری 
در جریان ســفر به شهرستان مرزی بندر آستارا در 
جمع خبرنگاران، با بیان اینکه تا پایان سال ۱۴۰۱ 
هیچ روستای بدون آبی در شهرستان مرزی آستارا 
نخواهیم داشت، اظهار کرد: اجرای طرح آب شیرین 
کن به زودی در این شهرستان آغاز خواهد شد.وی 
افزود: راه اندازی آب شیرین کن ۵۰۰۰ مترمکعبی در 
آستارا با خرید تضمینی و با همکاری بخش خصوصی 
جزو برنامه های آبفای کشور است.جعفری ادامه داد: 
در فاز دوم طرح آب شــیرین کن، مخزن ۱۰ هزار 
مترمکعبی راه اندازی خواهد شد تا مشکل کم آبی 
و افت فشــار آب در شهرستان گردشگرپذیر آستارا 
رفع شود.مدیرعامل آبفای کشور با بیان اینکه آبرسانی 
به روستاهای استان گیلان با اعتباری بالغ بر ۱۸۰۰ 
میلیارد تومان اجرایی خواهد شد، تصریح کرد: جهاد 
آبرسانی با همکاری سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و 
بخش خصوصی در کشور اجرا می شود و در مجموع 

به ۱۰ هزار روستا در کشور آبرسانی خواهد شد.

رشد تولید رشد تولید ۱۱۱۱۱۱ درصدی درصدی
 پتروشیمی بندرامام پتروشیمی بندرامام

پتروشیمی بندرامام در شهرستان ماهشهر در جنوب 
خوزستان از ابتدای فروردین امسال تاکنون بیش از 
۷۷۷ هزار تن محصولات تولید کرد که نســبت به 
مدت مشابه پارسال ۱۱۱ درصد رشد دارد.به گزارش 
شروع به نقل از روابط عمومی پتروشیمی بندرامام، 
این حجم از افزایش تولید در امسال علاوه بر بهره وری 
بیشتر، نشان دهنده عزم و اراده همه جانبه این شرکت 
در تحقق شعار سال است.این گزارش حاکیست:این 
شــرکت پس از انجام وسیع ترین تعمیرات اساسی 
تاریــخ خود در پارســال و رفــع موانع و گلوگاه های 
حساس تولیدی موفق شد در مسیر تحقق شعار سال 
استوار عمل کند و با هوشمندی مدیریتی و تلاش 
کاری گسترده روند افزایش تولید تمامی واحدها را از 
ابتدای سال تاکنون میسر کند.بر اساس این گزارش 
، خوراک NGL دریافتی بندرامام تابع مستقیمی 
از تولید نفت خام است و کاهش یا افزایش صادرات 
نفت سبب کاهش یا افزایش خوراک NGL می شود 
و در همین راستا در دوسال گذشته به دلیل کاهش 
تکلیفی در برداشت از چاه های نفت، به تبع آن خوراک 
پتروشیمی بندرامام در حداقل ترین حالت ممکن قرار 
گرفت اما با وجود این شرایط توانست با تلاش و درایت 
مدیران و کارکنان شرکت تمامی واحدهای مجتمع 
)به جز واحدهای تفکیک میعانات گازی NF( را در 
دوران کمبود خوراک با ظرفیت حداکثری تولید قرار 
دهد.لازم به ذکر است به تبع افزایش تولید واحدهای 
بالادستی، روند افزایش تمامی واحدها ادامه خواهد 
داشت و شرایط فعلی و چابکی پتروشیمی بندرامام 
نوید بخش شکوفایی و ثبت رکوردهای تازه تولیدی در 
ادامه سال خواهد بود.شرکت پتروشیمی بندر امام در 
زمینی به مساحت حدود ۲۷۰ هکتار، در ضلع شمال 
غربی خلیج فارس در استان خوزستان به فاصله ۱۰۵ 
کیلومتری جنوب شرقی اهواز و ۸۴ کیلومتری شرق 
آبادان در شهرستان ماهشهر واقع شده است.سهولت 
دسترسی به خوراک، سوخت و مواد اولیه، استفاده از 
امکانات جاده ای، شبکه راه آهن و حمل و نقل دریایی، 
وجود فرودگاه، دسترسی به آب مورد نیاز و همچنین 
کمک به توسعه و عمران استان خوزستان به عنوان 
یکی از دو قطب مهم صنعت پتروشــیمی در کشور 
و مهمتــر از همــه ایجاد ارزش افزوده و جلوگیری از 
سوختن گازهای همراه نفت، از جمله ویژگی هایی 

است که انتخاب این مکان را توجیه می کند.

گروه انرژی-معاون اکتشــاف مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت 
ایران اعلام کرد: تا ۳۰سال پیش ۹۰ درصد دکل های حفاری نفت 
کشــور وارداتی بود که اکنون ۷۰ درصد این دکل ها در داخل تولید 
می شود.به گزارش ایرنا، بهمن سلیمانی در نشست تخصصی بررسی 
چالش ها و فرصت های اشــتغالزایی دانش بنیان در علوم زمین که 
در پردیس کرج دانشگاه خوارزمی برگزار شد، افزود: تلاش ها براین 
است تا تمام دکل های حفاری با کمک شرکت های دانش بنیان در 
داخل کشور ساخته شود.وی  با بیان اینکه مدیریت اکتشاف شرکت 
ملی نفت ایران ۱۰ پروژه بزرگ را به دانشگاه های کشور سپرده است، 

گفت:  امروز از ظرفیت برخی نهادها مانند ستاد اجرایی فرمان امام 
)ره(  در بخش صنعت نفت استفاده می شود.معاون اکتشاف مدیریت 
اکتشــاف شــرکت ملی نفت ایران اظهار داشت: بایستی به ایده های 
فناورانه و ابداعات بها داده شود و انگیزش های پیشرو و همه افراد در 
دانش بنیان ها باید خلاق باشند که اگر نباشند دانش بنیان نیستند 
ضمن اینکه شرکت های دانش بنیان از راه های جدید برای فعالیت 
استفاده کنند و از فعالیت های کلاسیک خارج شوند.رییس دانشکده 
علوم زمین دانشگاه خوارزمی نیز در نشست تخصصی بررسی چالش 
ها و فرصت های اشتغالزایی دانش بنیان در علوم زمین گفت:  امسال، 

سال علوم پایه از طرف یونسکو و سال تولید، اشتغال آفرین و دانش 
بنیان از سوی رهبر معظم انقلاب نامگذاری شده که به همین دلیل 
تصمیــم گرفتیم این رویداد را برگزار کنیم.محمد نخعی افزود: حل 
مشکلات اشتغال زایی فقط هدف این نشست نیست بلکه به دنبال 
ایجاد یک بســتر برای تفکر در این زمینه هســتیم زیرا اشتغال یک 
مساله بزرگ برای کشور است که باید با همفکری حل شود.وی  اظهار 
داشت: بایستی بدانیم چرا دولت برای دریاچه ارومیه هفت هزار میلیارد 
تومان بودجه گذاشت ولی برای هامون کاری نکرد و چرا گرد و خاک 
خوزستان تبدیل به یک مساله ملی شد و بعد از چند سال مطرح شد.

7۰ درصد دکل های حفاری نفت در داخل کشور تولید می شود

Satur  11 June 2022  Vol 1909شنبه   2۱ خرداد ۱4۰۱  شماره ۱9۰9

انرژی بین الملل

نارضایتی امارات از روند افزایش نارضایتی امارات از روند افزایش 
تولید اوپک پلاستولید اوپک پلاس

وزیــر انرژی امارات متحده عربی در اظهاراتی اعلام 
کرد تلاشهای تولیدکنندگان نفت اوپک پلاس برای 
افزایش تولید، دلگرم کننده نیست.به گزارش ایسنا، 
سهیل المزروعی در کنفرانس انرژی در اردن با اشاره 
به این که تولید نفت اوپک پلاس در حال حاضر ۲.۶ 
میلیون بشــکه در روز کمتر از ســطح هدف گذاری 
شــده، است، گفت: طبق گزارش ماه گذشته، سطح 
پایبندی اوپک پلاس به توافق محدودیت عرضه بیش 
از ۲۰۰ درصد بوده است.پایبندی بیش از ۱۰۰ درصد 
به معنای آن است که یک کشور کمتر از سطح تعیین 
شــده، نفت تولید می کند.از ســال میلادی گذشته 
کــه اوپک پلاس تصمیم گرفت تســهیل تدریجی 
محدودیت عرضه را آغاز کند، این گروه برای تحقق 
اهداف تولید به مشــکل برخورده است زیرا بسیاری 
از اعضــای آن، فاقد ظرفیت مازاد تولید بوده یا برای 
افزایش تولید، سرمایه گذاری نکرده اند. امارات متحده 
عربی یکی از معدود تولیدکنندگانی است که ظرفیت 
مازاد تولید دارد. نیجریه و آنگولا که از اعضای آفریقایی 
اوپک هســتند، موفق نشده اند تولیدشان را افزایش 
دهند و روسیه هم در مواجهه با تحریمها، ممنوعیتها 
و بایکوت غرب، تلاش می کند جلوی کاهش تولید 
نفت خود را بگیرد.وزیران اوپک پلاس در نشســت 
پنجشنبه گذشته توافق کردند برای جبران افت تولید 
روســیه، این گروه تولیدش را در هر یک از ماه های 
ژوییه و اوت به میزان ۶۴۸ هزار بشکه در روز افزایش 
دهد که ۲۰۰ هزار بشکه در روز بالاتر از توافق اولیه 
برای افزایش تولید ماهانه به میزان ۴۳۲ هزار بشکه در 
روز است. اما بازار افزایش بیشتر تولید ماهانه این گروه 
برای جبران افت عرضه روسیه را ناکافی می داند زیرا 
انتظار می رود با وجود افزایش شدید قیمت سوخت 
در بسیاری از کشورها، تقاضای تابستانی برای سوخت 
قوی باشد.تسهیل قرنطینه های کووید در شهرهای 
بزرگ چین، دورنمای تقاضا را بهبود بخشیده است.

مزروعی با اشــاره به تقاضای چین برای نفت، اظهار 
کرد: ریسک اصلی زمانی است که تقاضای چین برای 

نفت بهبود پیدا کند.

احتمال سهمیه بندی انرژی اروپااحتمال سهمیه بندی انرژی اروپا
 در زمستان در زمستان

فاتــح بیرول، مدیر اجرایی آژانس بین المللی انرژی 
)IEA( هشدار داد اروپا ممکن است زمستان بعدی 
با کمبود انرژی روبرو شود.به گزارش ایسنا، فاتح بیرول 
در کنفرانس سالانه بهره وری انرژی در سوندربورگ 
دانمــارک گفت: من به خصوص نگران بازارهای گاز 
طبیعی هستم. اگر زمستان دشوار و طولانی داشته 
باشــیم، ممکن است با روزهای سختی روبرو شویم.

بیرول گفت: اگرچه دولتها و شرکتها به دنبال تامین 
انرژی از منابع مختلف هستند اما به همان میزان مهم 
است که اقداماتی را برای کاهش تقاضا انجام دهند.بر 
اساس گزارش رویترز، مدیر آژانس بین المللی انرژی 
گفت: اگر مصرف کنندگان اروپایی دمای خانه هایشان 
را دو درجه کاهش دهند، در مصرف ۲۰ میلیارد متر 
مکعب گاز طبیعی، صرفه جویی خواهد شد که معادل 
میزان گازی است که از طریق خط لوله نورد استریم ۱ 
از روسیه به اروپا وارد می شود.بیرول اخیرا در مصاحبه 
با مجله اشپیگل آلمان گفته بود بحران انرژی فعلی 
بســیار بزرگتر از شوکهای نفتی دهه ۱۹۷۰ است و 
مدت طولانی تری ادامه پیدا خواهد کرد. در آن زمان 
فقط بحران مربوط به نفت بود اما اکنون بحران نفتی، 
بحران گازی و بحران برق را به صورت همزمان داریم.

بحران انرژی در پاییز سال ۲۰۲۱ آغاز شد اما حمله 
نظامی روسیه به اوکراین، این بحران را به دلیل واهمه 
بازار از مختل شدن عرضه انرژی روسیه تشدید کرد. 

صنایع نفت و گاز نروژ در معرض خطر صنایع نفت و گاز نروژ در معرض خطر 
اعتصاب قرار گرفتاعتصاب قرار گرفت

حدود ۱۱ درصد از کارگران نفت دریایی نروژ تهدید 
بــه اعتصاب کردند.به گزارش خبرگــزاری رویترز ، 
بررسی های رویترز بر اساس داده های اتحادیه کارگری 
نشــان داد که بیش از یک نفر از هر ۱۰ کارگر نفت و 
گاز نروژی تصمیم دارند در صورت شکست مذاکرات 
بر دستمزد با واسطه گری دولت، از روز یکشنبه )۲۲ 
خردادماه( اعتصاب کنند.اعتصاب ۸۴۵ نفر از حدود۷ 
هــزار و ۵۰۰ کارگــر صنعت نفت و گاز نروژ به بخش 
اندکی از تولید نفت آســیب می زند، در حالی که بر 
اساس بیانیه های اتحادیه های کارگری صنعتی انرژی، 
 Industri Energi Lederne and( لدرن و سیف
Safe( این شرایط در ابتدا تأثیری بر عرضه گاز نخواهد 
داشت.براساس اعلام سیف )Safe(، با توجه به وضع 
کنونی اروپا اعتصاب در ابتدا بر صادرات گاز نروژ تأثیر 
نخواهد گذاشــت.لدرن )Lederne( هفته گذشته 
اعلام کرده بود که از آسیب به روند تولید گاز در زمان 
عرضه محدود و قیمت های بالا جلوگیری می کند، در 
حالی که اذعان دارد که احتمال دارد تولید نفت خام 

تحت تأثیر قرار می گیرد.

»شروع« از دلایل تداوم افزایش قیمت نفت گزارش می دهد

پرده آهنین رو به روی بازار طلای سیاه

گــروه انرژی- معاون بهره برداری شــرکت آب 
نیرو از تامین ۱۵ میلیون مگاوات ســاعت توســط 
نیروگاه هــای برق آبــی در زمــان اوج مصرف برق 
خبرداد.بــه گــزارش مهر، احمد کاووســی نژاد در 
یــک گفت و گوی تلویزیونــی اظهار کرد: ظرفیت 
نیروگاه های برق آبی در کشور ۱۲ هزار مگاوات است؛ 
با توجه به این توان، نیروگاه های برق آبی حدود ۱۵ 
درصد کل ظرفیت تولید برق کشور را انجام می دهد.

معاون بهره برداری شرکت آب نیرو گفت: امسال با 

پدیده خشکسالی در ارتباط با ظرفیت مخازن سدها 
روبرو هستیم، ولی خوشبختانه با تدابیری که از قبل 
اندیشــیده و به کار گرفته شــده است توانستیم این 
بخش از کمبود را با مدیریت تولید پوشــش دهیم.

کاووسی نژاد ادامه داد: پیش بینی می کنیم امسال 
بتوانیم حدود ۱۵ میلیون مگاوات ســاعت به شبکه 
برق کمک کنیم و از اول ســال تا الان باتوجه به آن 
مدیریتی که انجام شــده ۳ هزار مگاوات ســاعت را 

توانستیم تولید کنیم.

گــروه انرژی- هرچند قانون »مانع زدایی 
از صنعــت برق« قــدم مثبتی برای افزایش 
سرمایه گذاری بخش غیردولتی در صنعت 
نیروگاهی به شــما مــی رود، ولی ماده ۱۱ 
این قانون تأثیر مخربی بر صنعت تجهیزات 
نیروگاهی خواهد گذاشــت.به گزارش مهر، 
طرح »توســعه و مانع زدایی از صنعت برق 
کشور« با هدف رفع موانع و چالش های صنعت 
برق در ۲۱ ماده در تاریخ ۲۹ فروردین ۱۴۰۱ 

در دستور کار مجلس قرار گرفت و کلیات آن 
پس از بحث در صحن علنی به تصویب رسید 
و مجلس وارد بررسی جزئیات شده است.البته 
این طرح مرداد ماه سال گذشته اعلام وصول 
شــد که پس از تغییر دولت به خواسته وزیر 
نیرو از دستور کار خارج شد تا اصلاحاتی بر 
آن اعمال شــود.با توجه به مشکلات متعدد 
صنعت برق کشور که توسعه این صنعت را 
با چالش های جدی مواجه کرده است، اصل 

دغدغه ی طرح به منظور مانع زدایی از صنعت 
برق در حال حاضر بســیار ضروری است. در 
این طرح تلاش شــده اســت تا در سه حوزه 
تولید، مدیریت مصرف و تأمین مالی، انگیزه 
ســرمایه گذاری افزایــش یابد و تراز تولید و 
مصرف برق مجدداً برقرار شــود.در این بین، 
ماده ۱۱ طرح فوق به گونه ای اســت که در 
صورت تصویب می تواند آســیبی جدی به 
صنعت ساخت تجهیزات نیروگاهی به عنوان 

یکی از معدود صنایع دانش بنیانِ ثروت آفرین 
وارد کند.لازم به ذکر است صنعت تجهیزات 
نیروگاهی در ایران یکی از صنایع پیشــرو و 
خودکفا است. به طور مثال چندی پیش علی 
عیسی پور، علی مدیرکل دفتر فناوری و بومی 
سازی نیروگاهی شرکت برق حرارتی گفت: 
در حــال حاضــر حدود ۸۵ درصد قطعات و 
لوازم یدکی نیروگاه ها بومی ســازی شــده 
اســت.وی با اشاره به میانگین صرفه جویی 

پنجاه درصدی در طرح های داخلی ســازی 
گفت: سال گذشته ۱۸ قرارداد به ارزش ۳۰۰ 
میلیارد تومان منعقد شــد که طی آن ۳۶۵ 
هزار قطعه ساخته شد.همچنین وی وعده داد 
با به بهره برداری رسیدن برخی پروژه ها مثل 
سیستم کنترل واحدهای بخار، سیستم های 
SFC در نیروگاه یزد و ســاخت رینگ های 
نگه دارنده ژنراتور میزان خودکفایی به بیش از 

این میزان در آینده ای نزدیک برسد.

گروه انرژی- شرکت آب و فاضلاب استان تهران 
درباره افزایش شــدید مصــرف آب در پایتخت 
هشــدار داد.به گزارش ایســنا، معاون نظارت بر 
بهره برداری شرکت تامین و تصفیه آبفای استان 
تهــران گفت: در چند روز گذشــته مصرف آب، 
روزانه بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار متر مکعب افزایش 
داشته به نحوی که میزان مصرف آب از حدود ۳ 
میلیون و ۲۰۰ هزار متر مکعب در روز یک شنبه 
۱۵ خرداد، هم اکنون به حدود ۳ میلیون و ۶۰۰ 

هزار متر مکعب رسیده است.عبدالحسین مجدی 
زاده افزود: سال گذشته در اوج گرما در ماه های تیر 
و مرداد، مصرف آب تهران به ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار 
متر مکعب رســید که عدد فعلی در حال نزدیک 
شــدن به آن عدد اســت.طبق اعلام شرکت آب و 
فاضلاب استان تهران، وی گفت: اگر همشهریان 
تهرانی روزانه حدود ۱۰ درصد )حدود ۳۰۰ هزار 
متر مکعب( در مصرف آب صرفه جویی کنند به 
راحتی می توان فصل گرما را پشت سر گذاشت.

تامین ۱۵ میلیون مگاوات ساعت برق از نیروگاه های برق آبی

تاثیر مخرب یک مصوبه مجلس بر صنعت تجهیزات نیروگاهی 

هشدار به پایتخت نشینان!

درآمد انرژی روسیه نسبت به قبل جنگ اوکراین بیشتر شد
مقام ارشد وزارت خارجه آمریکا در امور امنیت انرژی به قانونگذاران این کشور اعلام کرد درآمد روسیه از فروش سوختهای فسیلی 
شاید اکنون بیشتر از پیش از جنگ اوکراین شده باشد زیرا قیمتهای بالاتر جهانی، تاثیر تحریمهای غربی را خنثی کرده است.

به گزارش ایسنا، آموس هوچ استاین در پاسخ به این که آیا مسکو اکنون از فروش نفت و گاز طبیعی، نسبت به چند ماه پیش از 
جنگ اوکراین، پول بیشتری به دست می آورد، به کمیته فرعی سنا در امور اروپا و همکاری امنیت منطقه ای گفت: نمی توانم 
منکر این موضوع شوم.آمریکا و اتحادیه اروپا در واکنش به حمله روسیه به همسایه خود، واردات نفت از این کشور را ممنوع کرده 
اند. اگرچه این اقدامات، تجارت جهانی سوختهای فسیلی روسیه را مختل کرده اما باعث افزایش جهانی قیمتهای نفت و گاز شده 
است.هوچ استاین گفت: افزایش تقاضای جهانی برای نفت از سوی مصرف کنندگان در پساکرونا، بسیار بیشتر و بالاتر از پیش بینی 
همه بود.همزمان روسیه موفق شده است با عرضه تخفیف بیشتر نسبت به نفت کشورهای دیگر، محموله های نفتی بیشتری به 
خریداران دیگری از جمله چین و هند بفروشد.هوچ استاین گفت: هر چند فروش روسیه به چین و هند نسبت به نفت کشورهای 
دیگر، ارزانتر بوده اما افزایش قیمت بازار جهانی به معنای آن است که درآمد روسیه اکنون احتمالا بالاتر است.طبق آمار شرکت 
تحقیقاتی کپلر، خرید نفت روسیه توسط هند در مه نسبت به ماه پیش از آن بیش از دو برابر افزایش یافت و به بالای ۸۴۰ هزار 

بشکه در روز رسید و احتمالا در ژوئن همچنان رشد خواهد کرد.

““

““
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ندانی که ايران نشست منست*جهان سر به سر زير دستِ  منست
هنر نزد ايرانيان است و بس*ندادند شير ژيان را بكس

همه يكدلانند يزدان شناس*به نيكی ندارند از بد هراس
چنين گفت موبد که مرد بنام*به از زنده دشمن بر او شاد کام
اگر کُشت خواهد تو را روزگار*چه نيكو تر از مرگ در کار زار 
همه روی يكسر بجنگ آوريم*جهان بر بد انديش تنگ آوريم
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گروه جامعه 
Egtemai.SHouroo.1@gmail.com

گــروه جامعه- خرابی اتوبوس، دیر آمــدن قطار مترو و وجود 
تاکســی های فرســوده در تهران این روزها به خاطره مشــترک 
پایتخت نشینان بدل شده است و تنها یک عزم جدی می تواند 
مشکلات حمل و نقلی تهران را حل کند. حال این روزهای حمل 
و نقل عمومی پایتخت چنان بد است که خبر کمبود قطعات مترو 
و تعطیلی خطوط اتوبوس در شــرایط کرونا مردم را نگران کرده 
است، وضعیت فرسودگی حمل و نقل عمومی تهران چنان عمیق 
است که بودجه های چند ده میلیاردی شهرداری گره از کار آن 
باز نمی کند و باید کمکی فراتر دریافت شود. داستان فرسودگی 
و لزوم نوسازی حمل و نقل عمومی تهران همیشه وجود داشته 
است .یکی از مهم ترین چالش های مدیریت شهری کمبود واگن 
در مترو تهران اســت و بر همین اســاس برای جبران این مشکل 
و رفــع ایــن چالش قراردادهای خرید واگن و تامین واگن داخلی 
در حال انجام اســت.کمبود واگن های مترو یکی از مشــکلات 
اساسی شهر تهران به شمار می رود و در این میان قدیمی بودن 
واگن های موجود و خراب بودن آنها منجر به بروز برخی مشکلات 
و کاســتی ها در حوزه حمل و نقل عمومی ریلی شــده است.نیاز 
به خرید واگن های جدید و اورهال یا همان بازآفرینی واگن های 
موجود از جمله موضوعاتی اســت که تهران با آن مواجه شــده و 
مدیریت شــهری برای آن برنامه ریزی کرده است.روزانه هزاران 
نفر از شهروندان تهرانی مترو را برای تردد خود انتخاب می کنند 
و شــلوغی مترو در ســاعات ابتدایی صبح و پس از پایان تعطیل 
شــدن ادارات، مدارس و دانشگاه ها یکی از چالش هایی است که 
در شهر تهران وجود دارد بر همین اساس نیاز است که مدیریت 
شــهری تهران برای حل این مشــکل چاره ای بی اندیشد.اسفند 
ماه سال گذشته بود که شهردار تهران در مراسم افتتاح ایستگاه 
مترو بوستان گفتگو از نیاز به ۲ هزار و ۵۰۰ واگن در مترو تهران 
خبر داد.علیرضا زاکانی شــهردار تهران گفت: ناوگان هفت خط 
مترو تهران به ۲۵۰۰ واگن احتیاج دارد اما در حال حاضر تعداد 
واگن های مترو تهران ۱۵۰۰ عدد است که از همین تعداد نیز ۳۶۴ 
واگن آن از رده خارج شده و مابقی نیز نیاز به اورهال دارند.قرارداد 
۲ هزار میلیارد تومانی برای بازســازی ۷۰۰ واگن در حال انعقاد 
اســت و برای تأمین این واگن ها تمهیدات لازم را انجام داده ایم.

شــهردار تهران با اشــاره به واگن های مترو اظهار کرد: قرارداد ۲ 
هــزار میلیــارد تومانی برای بازســازی ۷۰۰ واگن در حال انعقاد 
است و برای تأمین این واگن ها تمهیدات لازم را انجام داده ایم و 
قرارداد ۸۰۰ میلیاردی را بانک شهر منعقد کرده ایم و همچنین 
اقدامی را با کارگزاری شهرداری پیش برده ایم.وی ادامه داد: دولت 
مکلف بود که ســهم خود را پرداخت کند و از طریق تهاتر برخی 
منابع خارج شــدند و برای تعدادی واگن ملی وارد عمل شــدیم و 
قرار بر این اســت که دولت مبلغی را پرداخت کند.زاکانی گفت: 
متأسفانه در سال های گذشته انبارهای مترو تأمین نشده بودند 

و در بخش ظرفیت اقلام موجودی ما صفر بوده است.
  قرارداد خريد واگن از کشوهای خارجی دنبال می شود

اما یکی از مشــکلات کمبود واگن و عدم نوســازی ناوگان مترو 
تهران ایجاد آلودگی هوا در پایتخت است.به گزارش مهر،توسعه 
حمــل و نقــل عمومی یکی از موضوعاتی اســت که می تواند به 
رفع مشــکل آلودگی هوا کمک کند و بر همین اســاس است که 
مدیریت شــهری به دنبال انعقاد قراردادهای متعدد برای تأمین 

واگن مترو تهران است.یکی از برنامه های شهرداری تهران برای 
تأمین واگن متروی خرید واگن از دیگر کشورهاســت به گفته 
شــهردار تهــران قرارداد خرید ۶۳۰ واگــن با چین و تهیه ۴۲۰ 
واگن داخلی دنبال می شود.مدیریت شهری در تلاش است تا با 
همکاری هیئت دولت بتواند تأمین واگن های مورد نیاز تهران را 
انجام دهد.از سوی دیگر به گفته رئیس شورای شهر تهران در ۸ 
سال اخیر هیچ واگن متروی به تهران اضافه نشده است و مدیریت 
شــهری در تلاش اســت تا با همکاری هیئت دولت بتواند تأمین 
واگن های مورد نیاز تهران را انجام دهد.مجتبی شــفیعی معاون 
حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران با اشاره به تأمین واگن های 
مترو اظهار کرد: در حوزه تأمین واگن مشــکلاتی وجود دارد و 
کســری این واگن ها به صورت کامل مشــهود هستند.وی ضمن 
اشاره به تأمین واگن برای مترو تهران گفت: در این راستا بحث 
تأمین منابع ارزی خارجی وجود دارد و یکی از مسیرهایی که در 
حال باز شدن است و موضوع تأمین واگن از سمت چین پیگیری 
می شود.معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران با بیان اینکه 

در حال حاضر عمده تمرکز ما در حوزه مترو و تأمین واگن است 
گفــت: بحــث تأمین واگن در حال پیگیری اســت و عرصه های 
مختلف این موضوع پیش بینی شــده است.شفیعی تصریح کرد: 
در حــال حاضــر برنامه مدیریت شــهری تأمین واگن های مورد 
نیاز مترو و تکمیل خطوط هفتگانه مخصوصاً چهار خط ۸ تا ۱۱ 
است.معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران درباره اینکه 
چه زمانی قرارداد تأمین واگن های مترو تکمیل می شــود گفت: 
مکاتبات و پیگیری های لازم در این راســتا حال انجام اســت در 

حال حاضر مذاکرات پیش می رود.
  توسعه حمل و نقل ريلی شهری در مراحل نهايی

قرارداد خرید واگن از کشورهای خارجی و تأمین واگن های مورد 
نیاز مترو تهران یکی از مهمترین موضوعاتی اســت که مدیران 
شــهری در حال پیگیری آن هستند.توســعه حمل و نقل ریلی، 
نوسازی و خرید واگن های جدید برای مترو علاوه بر رفع مشکلات 
این حوزه می تواند به افزایش سفرها و بهبود کیفیت خدمت رسانی 
منجر شود بر اساس گفته های مدیران آنها در مراحل آخر است و 
باید منتظر ماند برای توسعه حمل و نقل ریلی وارد چرخه شوند.

  بی سامانی در حمل و نقل عمومی پايتخت
این روزها شاهد هستیم که شهروندان به خاطر ضعف های ناوگان 
حمل و نقل عمومی احساس نارضایتی می کنند و باتوجه به اینکه 
در روزهای پایانی ســال هستیم، این مشکلات بیشتر در معرض 
دید قرار گرفته اســت. باتوجه به افزایش تعداد وســایل نقلیه در 
ســطح شــهر تهران، شاهد هستیم که بار ترافیکی روز به روز در 
حال افزایش است و در صورتی که با فروکش کردن کرونا مراکز 
آموزشــی مانند دانشــگاه ها و مدارس به صورت کامل بازگشایی 
شــوند، این بار ترافیکی چند برابر خواهد شــد.در همین راســتا 
می طلبــد باتوجــه به اینکه یکی از مهمترین موضوعات مدیریت 
شــهری حوزه حمل و نقل اســت، وضعیت مناســبی را در زمینه 
ناوگان حمل و نقل عمومی داشــته باشــیم تا شهروندان رغبت 
بیشــتری در زمینه اســتفاده از این وسایل نقلیه عمومی داشته 
باشــند.در حال حاضر فرســودگی شدید در ناوگان حمل و نقل 
عمومی، تجهیزات جانبی و نواقص زیادی در شبکه های حمل و 
نقل پایتخت وجود دارد و یکی از جمله کارها تکمیل شبکه مترو 
و رفع نواقص موجود در این ناوگان و افزایش تعداد اتوبوس های 

عمومی در سطح پایتخت است.

پایتخت گرفتار بی سامانی در حمل و نقل عمومی
جبران کمبود ۱۰۰۰ واگن مترو تهران در مراحل نهایی نشان می دهد؛

گروه جامعه-معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران 
در مورد وضعیت دوچرخه های اشتراکی در تهران توضیحاتی 
را ارائه داد.مجتبی شــفیعی در مــورد وضعیت دوچرخه های 
اشتراکی در تهران گفت: دوچرخه یک مد حمل ونقلی است که 
به هیچ عنوان نمی توان آن را حذف کرد و در خیلی از شهرهای 
دنیا اســتفاده از دوچرخه توســعه یافته، اما در برخی از شهرها 
نیز همچون تهران خیلی از دوچرخه اســتقبال نشــده است که 
باید سعی کنیم سهم این مد غیرموتوری را که هم به سلامت 
شــهروندان، کاهش ترافیک، کاهش آلودگی هوا و غیره کمک 
می کند، افزایش دهیم.معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
تهــران بــا بیان این که برنامه مــا حمایت از دوچرخه به عنوان 
یک مد حمل و نقلی اســت، به ایســنا گفت: اما بررسی ها نشان 

داده که رویکرد ســابق جوابگو نبوده و باید رویکردها در این 
زمینه تغییر کند.وی اضافه کرد: نتایج حاصله نشــان می دهد 
کــه حداکثر ســهم دوچرخــه در جابه جایی روزانه ۱۰ الی ۱۵ 
درصد بوده است که زیر ۰.۱ درصد از کل جابه جایی های تهران 
اســت که این نشــان می دهد رویکردهای قبلی موفقیت آمیز 
نیســت در حالی که باید در افق ســالانه ۱۹۰ هزار جابه جایی 
با دوچرخه انجام می شــد که نشــده است و باید مدل های قبلی 
تغییر کند.شفیعی با بیان این که سازمان حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری تهران اخیرا مصوبه ای را در هیات مدیره خود داشته 
که براســاس آن به جای روش های خرید اشــتراک، تبلیغات و 
غیــره به ســرمایه گذار کمک کنیم تا مابــه ازای هرجابه جایی 
از آنهــا خریــد خدمت کنیم، گفت: یعنی هر شــهروندی که از 

دوچرخه های اشــتراکی اســتفاده کرد ما در شهرداری تهران 
مابــه ازای آن عددی را به ســرمایه گذار پرداخت می کنیم که 
این عدد از سوی کارشناسان رسمی دادگستری تعیین شده و 
پس از آنکه عدد خرید خدمت در هیات مدیره سازمان حمل و 
نقل تصویب شود طی فراخوانی از سرمایه گذاران می خواهیم 
که با این مدل جدید، ســرمایه گذاری کنند.معاون شــهردار 
تهران اضافه کرد: اگر ســرمایه گذاران از این مدل که توجیه 
اقتصادی دارد اســتقبال کنند ما نیز زیرســاخت ها را تکمیل 
می کنیم، چرا که زیرســاخت های زیادی در شــهر ایجاد شده 
اما پراکنده است و سبب اعتراض مردم و کسبه شده است.وی 
عنوان کرد: در ابتدا تقاضا شکل می گیرد و مابه ازای آن شبکه 

دوچرخه را تکمیل می کنیم.

  کمک شهرداری به سرمایه گذاران

گروه جامعه- همزمــان با هفته جهانی محیط 
زیســت به همت کمیته آب،محیط زیست انجمن 
روابط عمومی ایران با همکاری شهرداری منطقه 
۱۳تهران، آبفای منطقه ۳تهران ،طرح حفاظت از 
تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور، 
شــرکت آب منطقه ای اســتان گلستان و انجمن 
دنیای ســالم، رویداد کودکان و محیط زیســت با 
 محوریت تالاب ها در پارک پیروزی تهران برگزار شد.

در این رویداد کودکان و نوجوانان و خانواده های 
ایشــان در برنامه ای شــاد و مفرح با لزوم حفاظت 
از محیط زیســت، تالاب ها و راهکارهای استفاده 
بهینه از آب در قالب شــرکت در ورکشــاپ های 
عملی نقاشــی، درســت کردن کاردســتی های 
محیط زیســتی، قصه خوانی، شرکت در مسابقات 
محیط زیستی )کودکان و بزرگسالان(، بازی های 

 حرکتــی، صوت های طبیعی و...  آشــنا شــدند.
طی این گردهمایی خســرو رفیعی رئیس انجمن 
روابط عمومی ایران، مجتبی فتحی شهردار ناحیه 
۳ منطقه ۱۳ و ایمانی رئیس اداره محیط زیســت 
و توســعه پایدار شــهرداری منطقــه ۱۳، ضمن 
خیرمقدم باتوجه به کم آبی های سال جاری شهر 
تهران بر لزوم اســتفاده بهینه از آب و حفاظت از 
محیط زیست و تالاب ها تاکید کردند.حضور »بی 
بی ناهید« عروســک نماد آب که به ابتکار شرکت 
آب منطقه ای گلستان برای نخستین بار در استان 
تهران در این رویداد و اهداء کتاب »رودخانه شیشه 
ای« که برای نخستین بار رونمایی عمومی و طی 
مسابقه ای به کودکان توسط خانم مهندس نظری 
مســئول گنجینه آب اســتان گلستان انجام شد، 

بخش دیگری از این برنامه بود.

بیمارستان های فرسوده و ایمنی سنجی که فراموش شد...

نگاه
انتصابی بسیار شایسته

  مرتضی نجفی قدسی
 در حاشــیه انتصاب دکتر سید عباس صالحی برای 
نمایندگی ولی فقیه و سرپرستی مؤسسه مطبوعاتی 
اطلاعات -پس از درگذشــت مرحوم حجت الاسلام 
سید محمود دعایی که بیش از چهل سال نمایندگی 
ولی فقیه و سرپرستی روزنامه و مؤسسه اطلاعات را 
برعهده داشتند، همه منتظر بودند ببینند در جایگاه 
ایشان چه کسی قرار می گیرد!این انتظار بیشتر از این 
بابت بود که خط مشــی روزنامه اطلاعات با بسیاری 
از دیگر مطبوعات و رسانه های خبری متفاوت بود و 
همواره سعی داشت گستره وفاداران نظام و انقلاب را 
در طیفی وسیع ببیند و به معنای واقعی همان جذب 
حداکثری مورد عنایت رهبری معظم انقلاب را محقق 
کند و در این زمینه توفیقات زیادی هم داشــت که 
بر همگان مبرهن اســت. روزنامه اطلاعات در خط 
مشــی خود بیشــتر اثباتی عمل می کرد تا سلبی، و 
لذا از محاســن عمــوم اهالی فرهنگ و فرهیختگان 
جامعه آئینه گردانی می کرد و بسیاری از دانشمندان 
و برجستگان علمی ترجیح می دادند تا مطالبشان در 
این روزنامه منتشــر شــود و شاهد مثال این موضوع 
فراوان است و اهل فن بخوبی متوجه این معنا هستند. 
امّا انتخاب آقای دکتر ســید عباس صالحی از میان 
بسیاری افراد مطرح و انتصاب ایشان توسط رهبری 
معظــم انقلاب به نمایندگی و سرپرســتی روزنامه 
اطلاعات به انتظارها و نگرانی ها پایان داد و قلوب عموم 
فرهیختگان جامعه و اهالی فرهنگ و علم و رســانه 
را شــاد و خوشحال کرد. سوابق فرهنگی و مدیریتی 
آقای دکتر ســید عباس صالحی بر همگان روشــن 
اســت و قاطبه نویســندگان، هنرمندان، خبرنگران 
و فرهنگ دوســتان بر این انتخاب و انتصاب بســیار 
شایســته صحه می گذارند. امّا حکم انتصاب نماینده 
ولی فقیه و سرپرست روزنامه اطلاعات تنها یک پیام 
معمولی و انتصاب یک مسئولیت نبود و حاوی نکات 
بسیار مهمی در نقشه راه و خط مشی نظام جمهوری 
اســلامی هم بود. حضرت آیت الله خامنه ای )مدظله 
العالی( در این حکم آشکارا مشخص کردند که جامعه 
تــک صدایی را مخصوصاً در فضای رســانه ای اصلًا 
نمی پســندند و شاید یکی از دلایل ماندگاری جناب 
حجت الاســلام دعایی در مدیریت روزنامه اطلاعات 
همین امر بود که ایشان نمی خواستند فضای رسانه ای 
محدود به یک نوع سلیقه سیاسی و یا فرهنگی باشد 
و معتقد هستند که تفکرات همه اضلاع معتقدین و 
وفاداران نظام جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی باید 
فرصت بروز و ظهور فکر و اندیشه خود را داشته باشند 
و این معنا در حکم ایشان به آقای دکتر صالحی تصریح 
شده اســت آنجا که می فرمایند: »روزنامه کهنسال 
اطلاعات در دوران نظام جمهوری اســلامی همواره 
نماینده و نمایشــگر یکی از اضلاع نظام و انقلاب و 
سخنگوی قشرهایی از مردم عزیز بوده که غالباً سخن 
آنــان بیــش از هر جای دیگر در این روزنامه انعکاس 
می یافته اســت. چند وجهی بودن نگاهها و ســلایق 
سیاســی در میان نخبگانی که در اعتقاد راســخ به 
انقلاب و نظام اسلامی مشترکند، وجود روزنامه ایی 
با این خصوصیت را مفید و شــاید الزامی می کرده و 
اکنون نیز آنچنان است.« این بیان خردمندانه رهبری 
معظم انقلاب در این برهه سیاسی از کشورمان بسیار 
حائز اهمیت اســت و به همه نیروهای انقلاب تذکر 
می دهد که سلایق هیچگاه یکسان نمی شود و همیشه 
متفاوت است و گردونه نیروهای انقلابی نباید محدود 
به یک سلیقه شود بلکه فضا را بسیط ببینیم تا طیف 
وسیع وفاداران و علاقمندان فرهنگ و نظام و کشور 
بتوانند همدیگر را ببینند و از افکار هم با خبر شوند و 
همگان خود را سهیم در اداره کشور و حفظ آن بدانند. 
تخریب ها و سعی در اشغال جایگاههای یکدیگر جز 
ضرر و زیان برای کشور و نظام و مردم نتیجه ای ندارد 
و بایستی مبنا در همه جایگاهها شایسته سالاری باشد 
منهای وابســتگی های گروهی و جناحی که اگر این 
معنا بخوبی رعایت شــود، سرعت رشد و اصلاح امور 

کشور دو چندان خواهد شد. 
تک  خبر

مهم ترین مراقبت های دوره ای زنان
 در سنین ۱۳ تا ۶۵ سال

عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری و ســقط 
مکرر ابن ســینا با اشــاره به مهم ترین مراقبت های 
دوره ای زنان در ســنن ۱۳ تا ۶۵ ســال، بر لزوم انجام 
منظم اقداماتی مانند تســت پاپ اسمیر، ماموگرافی 
و سونوگرافی لگن تاکید کرد.دکتر افسانه شه بخش 
درباره مراقبت های دوره ای زنان، گفت: مراقبت های 
اولیه ارائه خدمات بهداشتی منسجم و قابل دستیابی 
اســت که توسط پزشــکان به خانم ها ارائه می شود. 
این کار با هدف تشــخیص و پیشــگیری از تولد تا 
مرگ برای خانم ها ضروری است که در نهایت سبب 
رضایت مندی از زندگی می شــود. این مراقبت ها در 
هر سنی با توجه به شرایط فرد تقسیم بندی می شود 
و اولویت ها به آنها اعلام می شود.او با اشاره به اینکه 
تقسیم بندی خدمات بر اساس سن صورت می گیرد، 
به ایســنا گفت: خدمات در ســنین ۱۳ تا ۱۸ سال، 
۱۹ تا ۳۹ ســال، ۴۰ تا ۶۵ ســال و بالاتر از ۶۵ ســال 
تقسیم بندی می شوند. موضوع بسیار مهم شرح حال 
مراجع است که بدانیم دلیل مراجعه فرد به پزشک 
چیست؟ از سوی دیگر فعالیت، مصرف یا عدم مصرف 
دخانیات و الکل و شرایط جنسی مراجعه کننده مورد 
پرسش و بررسی ما قرار می گیرد. در سنین ۱۳ تا ۱۸ 
سال اگر دختر خانم ازدواج کرده باشد، به او پیشنهاد 
می کنیم تســت پاپ اسمیر را از سه سال بعد از آغاز 

فعالیت جنسی به طور دوره ای انجام دهد. 

گروه جامعه- معاون پژوهش و فناوری دانشگاه علمی کابردی گفت: قانونا هیچ سازمان دولتی 
حق ندارد مانع اســتخدام فارغ التحصیلان دانشــگاه علمی کاربردی شود، چرا که مدرک این 
دانشــگاه معتبر اســت.»علی صدر« معاون پژوهش و فناوری دانشگاه علمی کابردی در مورد 
تفاهم نامه ای که این دانشگاه با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری منعقد کرده اند، به 
ایلنا گفت: بر اســاس این قرارداد آماده ســازی زیســت بودم نوآوری و فناوری مد نظر بود تا در 
دانشگاه علمی کاربردی دنبال شود. در دوره جدید مدیریت شعار اصلی دانشگلاه ما اشتغال 
اســت. ما هم در همین راســتا تمام ســعی مان این است که نحوه آموزش ها و پژوهش هایی که 
در دانشگاه مدیریت می کنیم، در راستای ایجاد اشتغال، کارآفرینی، تولید محصولات دانش 
بنیان و تجاری سازی آنها باشد.او با اشاره به اینکه مسائلی به صورت خاص در این تفاهم نامه 

مطرح شده، اظهار کرد: یکی از این مسائل تشکیل خانه های خلاق است که با همکاری معاونت 
علمی فناوری ریاست جمهوری در تمامی مراکز استان ها تشکیل می شود، در حال کار هستیم 
تا بسترسازی توسعه کسب وکارهای نوآورانه را به دنبال داشته باشد.صدر درمورد طرح دستیار 
فناوری در این دانشگاه و اینکه آیا تا به حال چنین طرحی در دیگر دانشگاه های کشور اجرا 
شــده اســت یا خیر، توضیح داد: ما به عنوان یکی از مجریان این طرح در بین دانشــگاه های 
زیرنظام آموزش مهارتی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری هستیم. این طرح با پیشنهاد معاونت 
علمی فناوری وزارت علوم در حال اجرا است، به این ترتیب که در آیین نامه ای که برای این 

طرح پیش بینی شــده، مقرر شــده اســت که برای تربیت نیروهای موثر و فناور بتوانند بعد یا 
طی تحصیل، اشــتغال بهتری را رقم بزنند، آن ها را در شــرکت های دانش بنیان یا پارک های 
علم و فناوری استان ها مستقر و مشغول به کار کنند.معاون پژوهش و فناوری دانشگاه علمی 
کابردی اظهار کرد: تمام دانشگاه ها می توانند در سامانه ای که بدین منظور طراحی شده افراد 
فارغ التحصیل یا در حال تحصیل در مقاطع مختلف را به این سامانه معرفی کنند و بعد از آن 
پارکی که در آن استان با انعقاد تفاهم نامه ای قبول کرده که با دانشگاه همکاری کند، این افراد 
معرفی شده را براساس نیازهایی که از طرف شرکت های مستقر در پارک ها مطرح می شود، 
به شرکت ها وصل  کند و در واقع از این طریق شرکت ها به نیروهایی دسترسی پیدا می کنند 

که بتوانند مهارت و توانایی که در طول تحصیل آموختند را به کار بگیرند.

ممانعت از استخدام فارغ التحصیلان دانشگاه علمی کاربردی در نهادهای دولتی ممکن نیست
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آگهي مزایده عمومي
شهرداري نهاوند در نظر دارد با توجه به شرايط ومقررات مالي وآيين نامه مالي شهرداري هاواز طريق آگهي  
مزايده عمومي  از طريق  سامانه ستاد به آدرس : www.setadiran.irيک قطعه زمين با مشخصات ذيل را 

به اشخاص  حقيقي يا حقوقي  واجد صلاحيت  واگذارنمايد.
لذا متقاضيان جهت گرفتن اسناد مزايده به آدرس فوق الذکر مراجعه نمايند.

ف
مبلغ سپرده مبلغ پايه کارشناسیمساحتپلاک ثبتینوع کاربریشرحردي

شرکت درمزايده

1
يک قطعه زمين واقع درنهاوند 

–شهرک شهيد حيدری –
ابتدای بلواردوچشمه

تجاری 
-مسكونی

1519فرعی از 3اصلی 
مفروز ومجزی شده از 

1507
610/000/000ريال12/100/000/000 ريال220مترمربع

 شهرداري در رد يا قبول هريک از پيشنهادها مختار مي باشد. 
باشماره تلفن هاي  يا  امور قراردادها و املاک مراجعه و  به واحد  متقاضيان جهت کسب اطلاعات بيشتر   

7-33237445 داخلي 208 و 209 تماس حاصل نمايند. 
 هزينه چاپ آگهي  روزنامه و کارشناسي و ديگر هزينه هاي ثبتي  برعهده برنده مزايده مي باشد. 

 کليه کسورات قانونی مربوطه برعهده برنده مزايده مي باشد. 
هزينه نقل و انتقال و کليه هزينه هاي مربوط به دفتر خانه اسناد رسمي بر عهده برنده مزايده مي باشد. 

 متقاضيان مي بايست از تاريخ 1401/3/18 لغايت 1401/3/26 از سامانه ستاد اسناد را دريافت و تا مورخ 
1401/4/7 نسبت به بارگذاري اسناد وپيشنهادقيمت اقدام نمايند.

و  تشكيل   درمحل شهرداري  مورخ 1401/4/8  روزچهارشنبه  11صبح   معاملات  ساعت  عالي  کميسيون   
چنانچه  پيشنهادي ارائه شده باشد مفتوح و برنده اعلام مي گردد و چنانچه برنده مزايده  از تاريخ  اعلام 
کميسيون ظرف مدت 7 روز حاضر به انعقاد قرارداد نگردد سپرده وي ضبط وچنانچه پيشنهادقيمت نفردوم 

به صرفه وصلاح شهرداري باشد برنده اعلام مي گردد و تا نفرسوم به همين منوال خواهد بود. 
حساب    شماره  به   1401/4/7 تامورخ  را  درمزايده  شرکت  سپرده   مبلغ  بايست  مي  متقاضيان    

740911966356212   نزد بانک مهرايران واريز و فيش واريزي در سامانه ستاد بارگذاري نمايند .
ارائه  ازتاريخ  اعتبار آن  يا اسناد خزانه که  بانكي و  از ضمانتنامه   توانند  نقد مي  به جاي وجه   متقاضيان 

پيشنهاد حداقل  سه ماه باشد استفاده نمايد. 
مجيد یوسفي نوید-شهردارنهاوند
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